" United States Pacific Fleet,
Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,

Friday, August 6, 1948,

| The commission met at 9:10 a.m.
l Prasent:

Rear Admiral Arthur G, Robinscn, U. 5. Navy,
Lisutenant Colonel Vietor J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United

States Ammy,
Lieutenant Colofil Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Lieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. S. Naval Reserve,

l Lisutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U. 5. Navy,

Captain Albert L., Jenson, U. S. Marine Corps, members, and

Lisutenant James P. Kenny, U. 5. Navy, judge advocate,

Elvin G. Gluba, yeoman first class, U, S. Navy, reporter.

The accused, his counsel, and the interpreters.

The recerd of proceedings of the sixth day of the trial was read and
approved,

Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present.

h Herbert L. Ogden, the witness under examination when the adjournment
was taken, entered, He was warned that the cath previously taken was still

binding, and continued his testimony.
Cross-sxamined by the secused concerning Exhibit 9:

219, Q. The Acting Secretary of the Navy approved the death sentence in the
case of Captain Tanaka on the sixteenth of April 1947; do you know when
Captain Tansaks was first notifled that he was tc be hanged in accordance with
the approval of his death sentence by the Secretary of the Navy?

11. On the twenty-third of September 1947.

|i 220, Q. Then the execution of the death sentence of Captain Tanaka was
stayed in order that Captain Tanaka might testify at the trial of Captain
Iwanami; isn't that true?

4, I would hesitate to say that the execution was officially stayed. How-
ever the execution was not carried out until after that trial. The approval
of the Secretary of the Navy simply stated that the execution should not be
carried out prior to 1 June 1947.

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness concerning Exhibit 9.

The commission did not desire to examine this witness concerning Exhibit

9.
The sccused moved to strike out Exhibdt 9 on the ground that it was

irrelevant, immaterial and hearsay.
The judge advocate replied.
The nm announced that the motion to strike was not sustained,
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Examined by the judge advocate concernin: prosscution documents mmber
130, 130a, 131, 13la, 133, 133a, 134, 134a, 135, 135a, 136, 136a, 137, 137a,
138, and 138a.

221, Q. During the period from 12 March 1948 to approximately 19 March 19482,
did you have occasion to visit the War Crimes Stockade here at Guam?
A, I did.

222, Q. During the occsaion of these visits wers you present when conversa-
tions were held between lir, Bolton and the accused Vakabayashi?
A, I was.

|223. Q. Will you describe for us just what took place during these conver-
setions?

A. During this period Vice Admiral Wakabayashi was further interrogated by
Lieutenant Bolton and myself at the interrogation booth at the War Criminal
Stockade. Vakabayashi was asked if he would be willing to meke [further state
ments, new statements regarding his entire tour of duty on Truk, and he
indicated that he was willing to do so. He was told that it was not necess-
ary, he wasn't required to make any statement 17 he did not so desire., He
was told that he could make his statement either in Japenese or in English
and indicaeted thet while his speaking knowledge of English was somewhat
limited, he could read and write English in a satisfactory menner, and would
prefer to make his statements in Erglish, During this period from 12 March
to 20 March he did make a mmber of statements.

R4 e diusadh® 211 the originals of these statements prepared in English by

A. The method in preparing the statements was that I or Lieutenant Bolton
would ask the questions, they were translated %y Mr. Savory, the interpreter,
and Wakebayashi would rive the answers, usually in Japanese, Mr. Savory

would write rough notes on the answers given by Yakabayashi in English and
these would he read back to lakabayashi for verification, At the end of each
period, or et the end of each day, Wakabayashi would then take these rough
notes 1n English and prepare the statements, After the statement was comple-
ted 1t was gone over with Wakabayashi by Lieutenant Bolton and myself and Mr,
Savory, and if it wes satisfactory to all concerned, it was signed and sworn

" 225, Q. As & result of these conversations how many statements were sscured
from the accused?
Iii. Nine statements,.

226, Q. ;ﬁre Japanese translations made of these ptatements which were in
English?

A, Translations of these English statements into Japanese were made on some
of them by Wakabayashi himself and on others by Mr. Tsuji. Of course if the
translation was made by Mr. Teuji, it was shown to Admiral Wakabayeshi and
if aprroved or when approved by him each pege of the translation was initiale
ed by him, If the translation was made by Wakabayeshi himself, it was
checked by our interpreter, Mr, Teuji, and if he had any corrections or
changes in the characters to be mede in the translation, the changes were
suggeated to Admiral Waksbayashi and if he approved of them, they were made
and the pages were then initialed by Wakabayashi.

227. Q. At any subsequent time were all of these statements, both the Eng-
1ish and Japanege, submitted to Waekabayashi for finmal check by him?
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A, They were on the first of April 1948, All of the statements and all
of the translations were sgain submitted to Wakabayashi for his approval. At
“ that time he reexamined them and reaffirmed that the statements were true and

that the translations ware correct,

228, Q. At any time during the course of these conversations with Wakaba-
yashi, or during the period when these statements that had been prepared by
him were discussed, were any threats of force made upon Wakabayashi?

This question was objected to by the mccused on the ground that it was
leading and called for an opinion of the witness.

The judge advocate replied.

[ The commission announced that the objection was not sustained.

A, Nc¢ threats were made.

229, Qs Vas any coerclon or duress used upon him to get answers to the
questions that were put to him?
|[{Ae It was not,

230, Q. Were any promises or inducements mede to Wakabayashi in order to
get him to make these statementa?
A, |None.

' 2 March 1948, 12 March 1948, 15 March 1948, 16 March 1948, 16 March
1948, 18 March 1942, 18 March 1948, 19 March 1948,

Frosecution documents numbered 130 and 130 a, 131 and 13la, 133 and
133a, 134 and 134a, 135 and 135a, 136 and 136a, 137 and 137a, and 138 and
138a were submitted to the accused and to the commission and by the judge
advocate offered in evidence,.

Cross-examined by the accused concerning procecution documents numbered
130 and 130a, 131 and 13la, 133 and 133a, 134 and 134a, 135 and 135a, 136
and 136a, 137 and 137a, and 138 and 138a:

232, Q. When the accused was making his statements did not the investigating
officer say the following to the accused: "Kobayashl wrote his statements in
English, If you Wakabayashi will alscv follow the same procedure it would
facilitate and expedite the clerical aspect of this investigation and the
interpreters could make a Japanese translation from the English text and you
could check the interpreters' translation with your own translation; would
not that suit youl"?

A. I beliave he was told that Admiral Kobayashi had made his statements
llin English. I do not recall any statement that it would expedite proceedings

233, Q. Did you know whether the accused Wakabayashl wae capable of writing

statementa in English?
A. Wakabayashi himself indicated that he was.

234, Q. How did Wakabayashi indicate that he was capable of making statements

in English?
A, He stated that he was perfectly willing to make his statements in Eng-
1ish, and he did make them in English. If he had desired to make them in

Japanese it would have been entirely agreeable to Mr. Bolton and myself.

231, W. What are the dates of these various statements? 4
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237,
4.

238,
them
A,

239,

A.
uﬂt

4.
him,

ll241.
1"

A,
243.

.

244,
part
A,

witness knew if the defendant was capable of making statements in English
| prior to taking the same,

it was argumentative and repetitious,

statement in English.

English,
always put in English, If they were not understood in the English they were
translated to him by Mr. Savory.

the questions put to him in English by Lieutenant Bolton without haveing them
interpreted?

English to the questions which he did not understand and which were inter-
preted to him by Mr. Savery?

the answers of the accused; did Mr. Savery take down the whole text of the
answera of the accused?

of Admiral Wakabaymshi were pertinent to the questions that had been asked
and notes would be made only of those pertinent portions of his answers,

OO0 050

Q. What has not been made clear by the witness' answer is whether the

This question was objected to by the judge advocate on the ground that

The mecused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

I did not know prior to that time whether he was capable of making a

Q. Did you conduct all the interrogation of the accused in English?
No.

Q. Did you sometimes question him in Japanese?
The majority of the questions were in Japanese; some of them were in

Q. ¥y question was when the investigator put his questions, did he put

in the English language or Japanese?
By investigator I assume you mean Lieutenant Bolton. His questions were

Q. Were there any instances when the accused Wakabayashi understood jf-ﬁ

Yes, there were,

Q. What was the ratio of questions which he understood directly in
I would say approximately two-thirds of the gquesticns were translated to

Q. Did the asccused sver answer in English?
Sometimes.

“2;“2. Q. Was the accused taking any notes of his answers during the course of K
the interrogation?

He did not.
Q. You testified that Mr. Savery, the interpreter, was taking notes of

He did not always take down the ;'ntiro text of the answers. J&

Q. Did Mr, Savery, the interpreter, on his own discretion choose what
of the answers were to be taken down and what part not to be taken down?
Ordinarily Lieutenant “olton would indicate which pertion of the answers
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245, Q. Were the translations of all the statements by the accused made by

Mr. Tesuji?
A. No, part of the translations were made by the accused himself,

246, Q. And did Mr. Teuji, the interpreter, check the translaticns into

Japanese made by the accused?
A. He did.

2,7. Q. Was it prior to the accused signing the English original that Mr.
Tsujil checked the Japanese translation made by the accused?
A. It wes after he signed them.

248, Q. Did you recelve any reports from Kr., Tsuji after he had checked

the accused's translation concerning mistakes in the same?

4, After Mr, Tsuji checked these translaticns he was taken tc the stockade
and was permitted to check it with the accused himgelf, and he made correct-
ions and changes in the Japanese characters which thought should be made.

249, Q. My question was "Did you receive any reports from Mr. Tsuji about
certain mistakes in the translation from English to Japanese made by the

accused?"
A, Yes, a number of such corrections were made.

250, Q. After Mr. Tsuji had examined the translation made by Wakabayashi did
you receive any reports from Mr., Tsuji concerning mistekes in the transla-
tion?

A, Yes,

251, Q. Whak kind of a report did you receive?
A, He stated that in connection with a number of the statements he con-

gldered there were mistakes in the translation. That was the reason he was
permitted to go to the stockade and confer with Admiral Wakabayashi to deter-
mine which was the correct translation, ;

252, Q. Were any demands made by the accused to the investigating officer
for deletions and corrections in the text of the staterents?
A. There were no requeats for change in the original statements.

253, Q. My previous question was rather obscure, but I will reframe it.
After the accused had seen the Japanese translation of his statements in
English or immediately prior to affixing his signature to the English erig-
ifgll, did the accused make any requests for deletions or corrections in the
texts of the statementa?

A. Yes, and a number of such changes were made prior to his signing the
original statements.

254, Q. Were all the requests made by the accused accepted by the investi-

gating officers?
A, As I recall they were.

255, Q. In prosecution document number 134a, statement of Wakabayashi dated
March sixteenth, page two, paragraphs one and two of same, did not the
asccused express his dissensions to these paragraphs remaining in the state-

ment?

A. In & number of instances the accused raised some question about the
statementes or portions of statements, but in each instance after a
discussion of the matter did approve it, That is true of these paragraphs

e
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'Wakabayashi, and the insertion as well as the entire statement approved by

O G Hde.

256, Q. Did not the accused specifically, very markedly oppose, or express
his opposition to paragraphs cne and two, page two of prosecutlion document

number 1347
A. No, if he had they would not have been included in the s tatement.

257. Q. Is it not a fact that when the accused o‘njantaq‘mry strongly to - ﬂ
paragraph two the investigator suggested the insertion of the words "in my
opinion” in line four and that even after that insertion the accused was

opposed to the whole paragraph? Is that not a fact?
A. That insertion was made and the insertion was initialled by Admiral

him,

258, Q. Is it not a fact that when the mccused cbjected very strongly

to paragraph two the investigator suggested the insertion of the words "in
my opinion" in line four and the seven lines following and that even after

that insertion the accused was opposed to the whole paragraph? Is that not
a fact?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was doubls.

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

A. No objection was made to the paragraph as amended.

The commission then, at 10:20 a.m., tock a recess until 10:50 a.m., at
which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
and the interpreters.

Robert Uldham, yeoman third class, U. S. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Herbert L. Ogden, the witness under examinatlon when the recess was
taken, entered. He was warned that the oath previously taken was still
binding and continued his testimony.

Cross-examination continued by the accused concerning presecution docu-
ments numbered 130 and 130a, 131 and 13la, 133 and 133a, 134 and 1l3la,
135 and 135a, 136 and 136a, 137 and 137a, and 138 and 138a.

259, Q. Did not the sccused submit a statement in Japanese on the twenty-
second of March 1948 which was in effect a correction and supplementation of

his statement of the nineteenth of March 19487
A, I do not recall the date but I do recall at one time the accused did

submit a supplementary statement but this statement in no way contradicted
the statement which it referred to.
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260, Q. Did not this statement, submitted on the twenty=-second of March
1948, contain a correction of a portion of the statement of 19 March 19487

This queation was objected to by the judge adwocate on the ground that
the alleged statement written on the twenty-second of March 19.E was

irrelevant and immaterial to the question of the admissibility of the
document which had been offered.

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

A, As I recall this statement was strictly a supplement and not a correctiop.

261, Q. Then the statement of March nineteenth was not corrected after the
accused signed it. Is that correct?
A, That ies correct,

262, Q. Ie it & fact that the nurported translation of prosecution document
136 was checked by an interpreter in the presence of the accused on 7 July
194872

A, T do not know.

263, Q. After the interrogation had entered the third or fourth day did not
the accused complain that the interrogations were fatiging because they were
conducted in the morning and the afternoon throughout the course of the day?
A, He made no complaint to me.

264, Q. Did he make any complaints to Lieutenant Bolton?
A. Not to my knowledge.

265. Q. Were you present when Wakabayashi actuslly prepared these statemcnts,

that is, when he wrote them?
A, I wes not.

266, Q. Do you know if Wekebeyashi wrote thoce statements at night in the
presence of one or more marine guards who were armed with pistels, rifles
or cluba?

A, Statements were usually written after the coneclusien of the interroga=-
tion whiech ordinarily would be about mixteen thirty, Other than Mr, Savory
being present I do not know who else was present,

267. Q. Do you know if Mr, Savory was present all during the time that
Wakabeyashi was writing these statements?
A, He was immediately present or available to him during all of these

periods.

268, Q. What did you mean hy the phrase that you used in testifying on
direct examination, I believe, "when satisfactory to Lieutenant Bolton and
I the stateme were signed by Wakebayashi®?

A, I think I tified that "when satisfactory EE all concerned. Ey that
T meant when the mccused was satis”™ed that he understood the statements -
the statements were true and correct and that Mr, Bolton and I were satis-
fied that it eontained all pertinent information,

269, Q. Were you sver present so thet you saw the accused Wakabayashi make
the translatiop of any of the stetements that you testified he made trans-
lations of into Jepanese?

94
23




|l. I was not immediately present. I may have been at the stockade during
this time.

Ia'm. Q. Do you know who was immediately present?
A. I know of no one being immediately present,

271. Q. TYou said that on April first, 1948, all these statements were again
| :ubnitt-d to Wakabayashi, At that time did he sign them?
» He did not,

272, Q. How did he reaffirm them then?
Il. He simply, briefly, reexamined the English and the Japanese and stated
that he had read them over and over and that they were correct and true,

273. Q. At that time how many statements did he read over?
' I believe nine,

274. Q. By that you mean nine in English and the nine translations of these
English statements into Japanese?
A, That is correct.

lz'?s. Q. And about how long did it take him to read these and reaffirm these

nine statements?
A. A short time,

|276. Q. Five minutes or ten?
A. I would say fifteen minutes to a half hour.

277« Qs Who was present at this time?
|1. I was, Iieutenant Belton, I think Mr, Savory and Mr. Tsuji.

278. Q. TYour purported signature appears on the Japanese doouments 130a,
133a, 134a, 136a, 137a, and 138a. Did you actually sign these Japanese
documents which are not Japanese except for what appears to be your sigmature
|"Herbert L, Ogden, Cdr., U.8,N."?

A, I did not sign any of the Japanese translatioms.

Reexamined by the judge advocate concerning prosecution documents
|l,n|! 136a, 137 and 137a, 138 and 138a:

279. Q. On April first when the accused confirmed the 8 of these

statements that were submitted to you and have been offered here evidence
re there any marine guards present?

. Not in the interrogation building,

280, Q. TYou have testified that the interpreter Teujli made a mumber of
corrections in the Japanese translations of these statements of Wakabayashi;

ere these ocorrections made prior to April 17
A. They were,. ;

281, Q. And was the interpreter Teuji presenmt on April 1 when the acoused
confirmed the truthfulness of all these statements?
E‘Ill- &
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Il A, Yeen.

idu-d necessary the investigating officer told Mr. Bavory to take down, and

() U B de

| Examined by the commission concerning prosecution documents 130 and
137 and 137a, and 138 and 138a:

282, Q. Was this so-called supplementary statement of Wakabayashi dated
22 March 1948 initiated at the request of Mr. Bolton or at the request of
the accused Wakabayashi?
A. It was initiated by the amccused.

The witness was duly warned and temporarily withdrew.

The accused, at his own request, took the stand, was sworn on his voir
dire and was examined as follows:

Examined by the accused:

1. Q. Did you make the statements which the prosecution iz now about to
offer into evidence?

24 Q. What circumstances led you to make these statementa?

4. I made these statements because around the middle of March the investi-
gating officers came to the stockade and told me to make and submit the
statemente,

3. Q. Who were the investigating officers and who else was present at the
interrogationa?

4. Commander Ogden, Iieutenant Bolton and Mr. SBavory, the interpreter, werp
present through the interrogation.

dos Q. Will you state briefly how it came about that you made these
statements?

A. Questions were put to me by the investigating officer and T answered
these questions, What portions of my answers which the investigating aﬂ“iur‘

after checking to see whether it was correct, of what Mr. Savory had taken
down in the form of a rough, I made a smooth copy and I was told to submit
this smooth copy.

Se Q. In what language were the gquestions put to you?
A. In English,

6. Q. Did you understand these questions in English?
A. I hardly understood any of them. :

T Q. How proficient are you in English?

e

A. I never learned English outside of the Naval Academy and my degree of
mﬂoimhn:hﬂrﬂiﬂ;hﬂlﬂt, and this proficiency I obtained
lmwﬂnmmmlnummmluufmmw
speaking English. _

g. Q. nmtwmmmrthqmumwttomf

A. I answered them all in Japanese.

9 Q. Immwuutimdmuwm;dnﬁ. Are these

documents executed by you?
4. Yes, :




10. Q. TWhen did you make these statements?

A. One of them I wrote in the morfiing after the morning interrogation, and
the other at night in the guardhouse after the afternoon interrogation was
over, .

11, Q. On what day did you make these statements?
4. I made them on the sixteenth of March,

12, Q. Both 134 and 135 were made by you on March 16, Is that correct?
‘4 Il"t

|| 13, Q. Now I show you prosecution documents 130 and 131. When did you
make these statementa? ¢
A, I made them on March 12, 1448,

14, Q. Both documente are dated March 12, Ie that correct?

A, Yes, both of them were made on March 12, One of them I made in the
afternoon after the morning interrogation. The other I made at the guard-
| house at night after the afternoon interrogation.

15, Q. A4nd prosecution documents 134 and 135 which I showed you just
previously - they were made on the same day on March sixteenth; is that

correct?
4, Yes.

'] 16. Q. These statements are made in English, What circumstances led you to

make them in English?
A, TWhen the investigating officer first came to see me he said, "Admiral

Kobayashi has made his statements in English, it would save time and would
be most convenlent if you would do the same.® And he further said that "of
the two English texts = if you translate one and the other were translated hy
an interpreter and you checked both of them, would not that be satisfactory
to you™ I thereupon followed what he said.

The commission then, at 11330 a.m,, took a recess until 2 p.m., at which
time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, hie counsel,
and the interpreters.

l Archie L, Haden, junior, yeoman firet class, U. &. Navy, reporter.
| No witnesses not otherwlse connected with the trial were present,

Wekabayashi, Seisaku, the accused, resumed the stand as a witness in
his own behalf, was warned that his oath previously taken was still binding,
and continued his testimony.

(Examination by the amccused contimued.)

17. Q. While you were being interrogated by the investigating officer did
you take down your answers in writing?
« I did not, -

18. Q. Then, of what basis did you make your statement?
4. I made smooth copies from the rough draft made by Mr. Bavory, the

interpreter.
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19. Q. Was there anyone present while you were making these smooth coples?
A. Mr, Savory, the interpreter, was present,

20, Q. How many smooth coples did you make?
A. By using carbon paper I made two coples.

21, Q. When did you sign your statements in English?
A. I signed the statements on the following morning,

22. Q. Did you make Japanese translations of the statements in English?
A. After making the smooth coples I did translate them into Japanese on
the following morning. It was necessary that I make the translations in
Japanese before the arrival of the investigating officers on the following
morning to check the content,

23, Q. Were your translations of the statements checked by an interpreter
before you signed the statements in English?
A. Not once were they so checked.

24+ Q. When were they checked by the interpreter?
A. Two or three days, sometimes even four days, after I had signed the

statements in English,

25, Q. How olosely did your translations compare to those of the inter-

preter?
A, Differences sometimes occurred and I was made aware of my mistake and

they were corrected.

26. Q. Before you signed the statements did you make any request for

corrections to be made in the statementa?
A. I requested corrections to be made if I discovered differences in the

original English and whenever I discovered any differences I requested that
they be corrected. '

27. Q. Were your requests accepted?

A. There were times when my requeste were accepted gracefully by the
investigating officer before and after the signing of the statements and
there were other occcasions when they were not.

28. Q. To which statement are you referring when you say that some of the

requests were not accepted?
A. I am referring to prosecution dooument mumber 134 - one of the state=

ments made on March 16.

29. Q. Is this the statement you refer to? (The witness was handed
prosecution document number 134.)
A. TYeso.

30. Q. Flease explain what portions of this dooument you requested to have
sorrected and which request was not grenmted to you?

M@ﬂtinﬂmnbjﬂhdhhﬂujﬂlﬂrmhmthogﬂnﬂtht
1t was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.




A,  Firstly, on page two, one, sentence beginning "The fact that 7/~

the Combined i’lut- and the Fourth et never issued any order specifically

dealing with the treatment and safe-guarding® ete. up until "evidences a

locse policy concerning treatment concerning prisoners of war, and as

I ecould not agree with thie statement I requested that it be deleted but my

" request was not granted. BSecondly, I could not agree to the substance of
paragraph two of page two and I requested a further deletion which request

was also turned down., When I submitted this request the last two lines of

the paragraph were crossed out and a new clause beginning with "In my opin-

" ion," was inserted. The insertion of this new clause put the paragraph to
even greater variance from what I had in mind and therefore I asked the whole

thing be stricken but it was not granted. The reason that was given me

at that time by the investigating officer wae that I could have an oppor—

tunity to discuss that with ny defense counsel and probably be given an

opportunity to say it in open court.

ll 31. Q. The clause which you said was inserted beginning with "In my
opinion®; was this clause written by yourself or by somebody else?
4. That oclause was dictated by the investigating officer to Mr, Savory,

the interpreter,
|32. Q. Did you feel any inconvenience in writing the statements in h:lishL

A, At first I agreed to make my statemente in English but after the third
or fourth day I was in difficult oircumstances., Because I was placed in such
a position that I had to make my smooth copy and my translation into Japanese
by the following morning before the arrival of the investigating officers.

33. Q. Did you state these ciroumstances in any way to the investigating

officers?
A. I appealed to the investigating officer that this investigation carried

on daily had worn me out,

94, Q. Was the schedule of the investigation in any way relaxed after you

had made your appeal?
4. No,

35, Q. When did you sign your statement made on the nineteenth of March,

A. As I recall on the twenty-second of March, 1948,

36. Q. Do you recall on what day of the week the nineteenth of Merch and
the twenty-second of March fell?

A. As T recall the pineteenth of March was on a Friday and the twenty-
second of March on a Monday.

37, Q. When the investigating officer came to the stockade on the twenty-
second of March did you submit any statements?

A. After I had made smooth coples and a translation into Japanese of my
statement of March 19 I discovered certain irregularities and certain
that had to be supplemented and I wrote them up in the form of a statement,
T did so because I had some time on my hands, I handed this statement to
investigating officer on the morming of the twenty-second.

38, Q. In what language was this statement?
4. In Japanese,. _
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29. Q. When you submitted this statement to the investigating officer that
morning did you explain to him the object of your having written that
statement?

A, I did explain it and as I recall certein portions of my statement of
March 19 were corrected.

40. Q. Was it difficult for you to write a statement in English before the
investigators arrived on the following morning?
A, It was highly so,

41, Q. Why was it so?

This line of questioning was objected to by the judge advocate on the
ground that it was irrelevant.

The sccused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A, 1 aomatimdgzould not finish the smooth copy by the time the lights were S
turned off at 10 o'clock in the evening and when thet occurred I had to

woke early in the morning and start making the smooth copy at the guard
house bafore the arrivel of the investigatora. Besides the gmooth copy I
hed to make a translation to see the contents of the statements and this
routine tied me up comnletely.

42. Q. 8o that what you were actually deing was not writing a statement of
your own but copying a statement that the investigators had written for you. |

Is that correct’

This question was objected to by the judge advocete on the ground that
it was leading.

The sccused replied,
The commission announced that the objection was sustained,

43, Q. At the time you made the statements that you wrote, that is all
statements except the first statement, mumber 130, made on 12 March, were
Marine armed guards present when you wrote the statementa?

. A, When I was making my smooth copies atl night st the guard house there
was & Marine on guard there but on the other occasions they were not presenti

4he Q. I show you your statement of 12 March, bilographical sketch attached.
| Was this bilographical sketch the sketch that was attached to your statement
. at the time?

A, Yea,

45. Q. Is that biographical sketch in English?
A, The bilographical sketch was that biographical sketch there and 1
transldted that into Japanese.

46, Q. Did the investigators, Commander Ogden or Lieutenant Bolton, ex=

plain to you what was meant by the paragraph at the end of your blographical
sketch which states that "In view that all the leads in this case have been
checked, the case is now considered closed,"

o
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This guestion was objected to by the judge advocate on the ground that
l it was irrelevant and immaterial to the issue of the mdmissibility of the
doouments.

The accused replied.

The sommission announced that the objection was sustained.

47. Q. Did the investigators ever tell you that if you mede these state-

menta that they requested you to write that these statements would be used |
against you on trial?

A, The interrogating officers did not tell me definitely that they would
be so used,

48, Q. Your first statement referred to the military and biographicel his-
tory of yourself but has one paragraph relating to orisoners of war, Did

the investisatinz officers tell you to write thls statement regarding prison-
ers of war as it appears on this statement which 1s dated 12 March?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial to the question of admissibility of the
documents and counsel was improperly referring to the content of the
document,

The sccused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
A, I do not remember vwhich paragraph you are referring to.
9. Q. I show you your statement,
A, I wrote that in later according to the proposal of the inveatigating

officer and upon my agreeing to 1ts belng inserted.

50, Q. I show you prosecution document 138 which was written on the evening |

of the nineteenth of February, Are you sure that this statement of yours

regarding the conference being held in the evening is correct?®
This question was objected Lo by the judge advocate on the ground that |
44 wae irrelevent and immeterial to the question of admissibllity and counse)

was improperly referring to the contents of the document,
The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained.

51, Q. Since you could, as you testified, hardly understand any of the
guestions put to you in English, who interpreted the questions put to you?
- A. Mr, Savory, the interpreter, interpreted all the questions for me,

52, Q. Do you know whether a complete record af all the questions put to
you and all the answers given by you were kept by the investigating officers
or ¥r. Savory?

A, BHot all answers were teken down by Mr. Savory. What portions of it
the 1nvautiglggng officer considered necessary for his purpose he dictated

to Mr. Savory and my ideas were not fully conveyed in certain parte and I
protested or objected,




Cross-exanined by the judge advocate:

53, Q. Following these conversations with the investigating offlcers, you
prevared these eight statements in English; did you not?
A. There were nine statements made in English,

54. Q. Weren't there only eight statements made by you in English?
A, I did make nine statements and ae I believe one of them has not been
offered in evideance.

55, Q. These eight statements that we have of fered in evidence are in your
writing end are in English, are they not?
A, Yesd,

56, Q. So that you are able to write English; are ou notl
A. I can write English,

57.4 Q. ¥hy did you say on direct examination that you couldn't write

Enggish?
A, I did not say that I could not write English, What I saicd was that I

was not able to express myself in English,

58, . From these statements it eappears you yourself read the English and
prepared some of the translations into Japanese, did you not?®
A, I did.

59, Q. So that you were sble to understand En;]aﬂh well enough to make &

Japenese translation of it., Ie that true?
A. As I testified previously, I can translate but I do not have confidence

in what I translate. Therefore, certain portions remained in the statements
which do not fully convey my meaning.

60, Q. You didn't translate all of these eight statements into Japanese,

did you?
A, I did make translations of all eight statemente by myself.

€1, Q. You made two statements on March 1z, Isn't it true that only one
of those was translated into Jepenese by you?
A, I translated both myself,

62. Q. Any questions that were asked you that you did not understand in
English, were they translated to you in Japanese by the interpreter?
A, I had the interpreter interpret all the guestions put to me.

63. Q. So that -ou did in fact understand the questions that were put to

you by the investigating officer?
L. I believe the interpreter interpreted all the questions put to me by

the investigating officer.

64. Q. And you did agree, prior to meking these statements, to make them

in Englishj is that correct?
A, Yes, That is exactly so.

figpcnSs You have testified that you prepared a statement in Japanese on 22
1948 correcting the previous statement you yourself, made on March
19, which has been offered in evidence. Were all the corrections which you

wished made in the statement of March 19, evidenced in the statement of
March 22, made in your statement of March 19%
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made but the supplementary portions which I desired were not granted,

66. Q. On April 1, 1948 did the investigating officers present to you the
eight statemente in English which had been made by you and the translations '
of these statements?

A. Yes, I believe there were eight shown then. Then on July 7 & new
statement was shown me which I had not seen previously and I thought 1t very
a#ﬂﬁgga, Therefore I believe that the Japanese translation of one of the c?ﬁL
eight statements had been left out. ,

l A. The corrections requested in that statement of March 22 were, 1 belleve, i
|
|

67. Q. Vhen these statements that have been offered here this morning and
the translations of them were presented to you, didn't you certify then that I
the English and translations of them were all satisfactory? |
A, I sccepted them because my previous requests submitted parlier had not |

been granted.

68, Q. At that time you made no requests that any changes be made?
A. I did not because I had slready previously been turned Jown and told A
that I could explain this to defense counsel or say it in open court and
I thought it a waste of time to make that request anew,

The commission then, at 3:35 p.m., took a recess until 4 p.m., at
which time it reconvened.

Presents All the members, the judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Elvin G. Gluba, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

o witnesses not otherwise connected with the trizl were present,

Wakebayashi, Seisaku, the witness under examination when the receass was |
taken, entered, He wes warned that the oath previously taken was still

binding, and continued his testimony.

Neither the accused nor the judge advocate desired further to examine
this witness.

The commission did not desire to examine this witness.
The witness said that he had nothing further to state.

The witness resumed his status ss accused.

Herbert L. Ogden was recalled and resumed the stand as a witness for
the prosecution. He was warned that the oath previously teken was still

g binding.

Examined by the judge advocate concerning prosecutions documents number
139 and 13%a:

69. Q. Do you have in your possession & statement made by the accused on 9k

2 Vepop, 34
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284. Q. At whose request was this statement written?
A, It was initiated by Vice Admiral Wakabaysshi himself,

285. Q. And in what language is the original statement?
A. In Japanese,

286, Q. Has a translation haﬂ?&ada?
A, I have an English translation,

Prosecution documents number 139 and 13%9a were submitted to the accused
and to the commission and by the judge advocete offered in evidence., The
i!judge advocate made the followlng statements This statement ia offered by

the iuﬂge advocate gt this time in the light of the teatimony of the accused
on his volr dire that hs hagd made this statement on his own tiative to

correct what he alleged to fle misstatements in hia statement of March 19,
1948,

Cross-examined by the accused concerning prosecution documents mumber
139 and 139a:

287. Q. You atated that this doocument was initiated by Wakabayashi; isn't
it trus that, as stated in the doocument, it was mades in order to convey his
‘ intentions regarding the statement of the nineteenth of March 19487

A, The trenslation of the statement so indicates. I do not know what his
actual intention was.

The witness was duly warned,

| The commisaion then, at 4:10 p.m., adjourned until 9 a.m,, tomorrow,
Saturday, August 7, 1948,

gﬁﬁﬁ
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\ | EIGHTH DAY |

United States Facific Fleet,
Commander Naval Forces, Nariamas,
Guan, Marianss Islands,
Saturday, August 7, 1948.

The commission met at 9110 a.m.
Presant:

Rear Admiral Arthur G, Robimson, U. 8. Navy, |
| Iieutenant Colonel Victor J. Garbarino, Coast Artillery Corpe, |
United States Arwy,

Ideutenant Colone]l Kenneth B. Balliet, Cavalry, United States Army,
Iieutenant Commander Bradner W, Lee, junicr, U. 8. Naval Reserve,
Iieutenant Commander Wallsce J. Ottomeyer, U. 5. Navy,
Captain Albert L, Jenson, U. 8. Marine Corps, members, and
Iieutenant James P, Kemy, U, 8. Navy, judge advooate.

Robert Oldham, yeoman third class, U. 5. Navy, reporter. i
The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the seventh day of the trial was read
and approved.

| No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
Herbert L. Ogden, the witness under examination when the adjournment I

was taken, entered, He was warned that the cath previously taken was still
binding and comtinued his testimony.

Neither the judge advocate nor the mccused desired further to examine
this witness concerning prosecution documents 130 and 130a, 131 and 13la, I
133 and 133, 134 and 134a, 135 and 135, 136 and 136a, 137 and 137, 138 |
and 138a, and 139 and 13%a. |

| The commission did not desire to exawine this witness
H an Ti2ar 134 and 134a,

5 and 135a, 136 and 136a, 137 and 137a, 138 and 138a, 139 and 13%a.

Mr. Sanagi, Sedamu, a counsel for the acoused read a written cbjection
to the receipt in evidence of these statemenmts, in Japanese, appended marked

Commander Martin E, Carlson, a counsel for the accused, read a further
mtu.&a.m.hmmum-ttuum.w
marked

' The accused waived the reading of this objection in Japanese in open
mmmnm-mmmummmwm
1 - _sccused, appended marked WILL.®
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291.

II Japanese in open court.

"Bxhibit 12," "Exhibit 12a," "Exhibit 13," "Exhibit 13a," "Exhibit 14,*
"Exhibit lia," "Exhibit 15," "Exhibit 15a," ™ bt 16," "Exhibit léa,®
"Exhibit 17," "Exhibit 17a," "Exhibit 18," and bit 18a."

irrelevant, immaterial, and an opinion of the witness.

The accused waived the reading of the judge advocate's reply in

The commiesion was cleared.

The commission was opened.

A1l parties to the trial entered.

Archie L. Haden, Junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.
The commission announced that the objections were not sustained.

There being no further objection, the doouments were so received and
eod marked "Exhibit 10," "Exhibit 10a," "Exhibit 11," "Exhibit 11a,®

Examined by the judge advocate:

Q. Will the witness please read Exhibit 107

(The witness read Exhibit 10,) _

Q. Will you read Exhibit 117

(The witness read Exhibit 11,)

Q. Will you read Exhibit 127

(The witnese resd Exhibit 12.,)

Q. Please read Exhibit 13,

(The witness read Exhibit 13.)

The accused moved to strike out Exhibit 13 on the ground that it was

The judge advocate replied.

The commission announced that the motion was denied.
Q. Flease read Exhibit 1i.

(The witneses read Exhibit 14.)

Q. Flease read Rxhibit 15,

(The witness read Exhibit 15.)

Q. Flease read Rxhibit 16.

(The witness read Exhibit 16.)

Q. Will you please resd Bxhibit 177
(The witness read Exhibdt 17.)

gy
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il.ﬂ. Q. On what date was this done?

OO0 s O

296, Q. Flease read Exhibit 1B.
(The witness read Exhibit 18.)

297. Q. Does the witness bave in his possession a certified copy of a
chart referred to in Exhibit 137
A. I have.

298, Q. What is the area shown on this chart?
A, The area is that of Dublon Island.

299, Q. By whom was this certified copy prepared?
A. By myself.

300, Q. Where is the original of this document?
A. The original is filed in the Kobayashi case as Exhibit 18 and is part
of the record of those proceedings.

301. Q. Are various Japanese installations marked on this chart?
A. They are.

302, Q. Has the accused affixed any mark or sigmature to this chart?
4. The chart was examined and imitialed by the acoused in the lower
right hand cornmer.

303. Q. Was that dome in your presence?
A. It was.

mnhrtpdnﬂdlrihﬂhlllmlﬁ“#hth.m-ﬂh
the commission and by the judge advoeate offered in evidence.

Cross—examined by the accoused:

304. Q. How did you prepare this certified copy of Exhibit 18 im the
H'h':l.ll‘!

‘ &"’““"“'ﬂfﬁ‘".ﬁwﬂ“f‘“""”

+ Q. Did the scoused affix his signature to this certified copy that is
ﬁum-ﬂmt
A. He 414 not,

306, Q. To what chart did he affix his signature, thea?
A, To the chart of which this is a certified copy and which is filed in

the Kobayashi ecasa.

307. Q. mmmtmmummwummut

18 of the EKcbayashi trial
A, HMHMM“EM“H-HMM&MH
he approved the installations as shown,

A. 16 March 1948,

The accused objected to the receipt of this dooument in evidence om
the ground that it was irrelevant and immaterial.

The judge advoeate replied.

et
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The commission announced that the objection was not sustained.
There be no further objection, the document was so received,

appended marked it 19.*
Neither the judge advocate nor the acoused desired further to examine
this witness.

The commisgion did not desire to examine this witness.
The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

The commiseion then, at 11:50 a.m., adjourned until 9 a.m,, Monday,
"w 9'! 19‘3&
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|| United States Pacific Fleet,

Cemmander Naval Ferces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,
Menday, August 9, 1948.

The cemmissien met at 9:10 a.m.

Present:

Rear Admiral Arthur G, Rebinsen, U. 85, Navy,

Lieutenant Celenel Victor J. Garbarine, Ceast Artillery Cerps, United
States Army,

Lieutenant Celenel Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,

Lieutenant Cemmander Bradner W, Lee, junier, U, S, Nevel Heserve,

Lieutenent Cemmander Wallsee J, Ottemeyer, U, 8. Navy,

Captain Albert L, Jensen, U. S. Marine Cerps, members, and

Lieutenant James P, Kenny, U, 3. Navy, judge advecate.

Elvin G. Gluba, yeeman first class, U. 8. Navy, reperter,

The accused, his ceunsel, and the interpreters,

The recerd of vreceedings of the eizhth day ef the triel was read and
appreved.

Ne tnesges not etherwise cennected with the trial were present.
A witness fer the presecutien entered and was duly swern. I |
Examined by the judge advecate: i

1. Q. State your name and fermer rank,
A, Higuchi, lNebue, cemmander, I.J.N.

2. Q. If you recegnize the accused, state as whem.
A, Taksbayashi, Seisaku.

3. Q. ing what peried were you attached to the Feurth Base Ferce at ,
Truk?
A, Frem February 1943 te April 1944.

4e Q. In what capacity?
A, Staff efficer ef the Feurth Base Ferce.

. 5., Q. How did you rank cempared with the ether staff efficers in that

peried?
A, I was senler steff efficer.

6. Q. During the peried yeu were attached te the Feurth Base Ferce, whe

was the cemmanding efficer?
A, At first it was Vice Admiral Takeda and next Vice Admirel Wakabayashi,

and lastly Rear Admiral Arima.

7. Q. When did Wekabayashi take cemmand ef the Feurth Base Ferce?
A, He teok command in July 1943, I believe.
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in the Feurth Base Force?
A, Ne,

" 10, Q. Whe was next in cemmand?
A, I believe it mas the cemmanding efficer of the Communicatien Cerps,

Captain Isebe,

11, Q. What were your duties en the staff?

‘|A. Te assist the Cemmandant in a general way, A

12. Q. During the peried you were attached te the Feurth Hase Ferce were
any erders er regulatiens issued by er threugh the Feurth Base Ferce con=
cerning the handling ef priseners ef war?

A, I de net have such a recellectien,

13, Q. When prisencrs ef war arrived en Truk where were they confined?
|A. In the Ferty-first Naval Guard Unit,

||1£. Q. Was the Ferty-first Naval Guard Unit & suberdinate cemmand ef the
Fourth Base Ferce?
A, Yes.

f| 15« Q. Upen the arrival ef priseners ef war en Truk what units were
netified?

This questien was ebjected te by the accused en the ground that it was
vague and beyend the knewledge of the witness,

| The judge advecate made ne reply.
l The cemmissien anneunced that the ebjectien was net sustained,.

A, [The Ferty-first Nawal Guard Unit, whe were te confine them,

16. Q. Whe netified the Ferty-first Nawvel Guard Unit ef the arrival ef
prisenera?

A, We knew about the submarine priseners arrival at Truk by dispatch, and
I de net know whe netified the Ferty-first Nawal Guard Unit.

17. Q. When yeu say "we knew ef the arrival ef the submarine priseners,®

whem de yeu mean?
A. All members of the headquarters,

18, Q. By headquarters de yeu mean the Feurth Base Ferce?
A, Yes,

19, Q. From whem was that dispatch received?
A. From the destreyer which captured them, the priseners.

1
20, Q. De you recall en what date this dispatch was received?
A, FNe, I de net.

21, Q. De you recall appreximately when yeu received it?
A, I believe it was areund Nevember 1943.

8. Q. By Wakabayashi de yeu mean the accused whem yeu have identified herd

| 9« Q. As the senler staff efficer were you next in cemmsnd te Waekabayashi

P Ty e ——
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22, Q. What was the content ef the dispatch?

This question was ehbjected te by the accused on the greund that ne
feundatien had been laid fer such testimeny,

The judge advecate replied,
The commissien anneunced that the ebjectien was net sustained.

A, This diepatch was issued frem the captain ef the destroyer te his
commanding efficer, and the centents were that prisemers ef war were cap-
tured after a sea battle, the date and time of arrival at Truk, eand a
request that steps be taken to cenfine these POWs ashere en Truk,

23, Q. Deseribs for us the handling ef such inceming dispatches at the
Feurth Base Ferce.

This questien was ebjected te by the mccused en the ground that it was
tee wvague, -

The judge advecate withdrew the questien.

24, Q. Who were the informatien addressees on this dispatch, if any?

A. I em net certain en this peint, but I believe the Cormandant ef the
Feurth Base Ferce, Commanding Officer of the Ferty-first Naval (uard Unit,
and Commander in Chief, Fourth Fleet, were listed for informatien.

25, Q. Was the dispatch sctually received by the Feurth Base Ferce?
A, Yes.

26, Q. HNow, describe for us if you will the precedure for handling such

dispatches at the Feurth Base Ferce,
A, After the Commandant and ell the staff efficers read these dispatches,

they were filed.

27. Q. Do yeu know whether or not these gubmarine priscners actually lrrivo#
at the Ferty-first Guard Unlt?

A, I do net know exmctly when they arrived en Truk, but the next day I saw
them,

28, Q. Tell us what yeu saw,
A, It was en seme ether dutles that I had te pass through the Ferty-first

Navel Guard Unit cempeund, and as I did se I saw the priseners being
interregated.

29. Q. By whem were they being interrogated?
A, At the time I saw these priseners being interrogated I did net knew by

whom they were being interrogated, but later en I heard that they were
interregated by the members ef the Sixth Fleet Headquarters,

30, Q. How many priseners did yeu see at that tima?
A. I saw mbout ten,

31, Q. Where was the questiening taking place, in what part ef the guard

unit?
A, It wasé being carried eut in the clearing acress the read frem the frent

of the administratien building,




32, Q. Did you inferm your commanding efficer sbout this fact?
A. I balieve I reperted this to him at supper, evefning supper of that day.

33, Q. And whe wae your cemmanding officer at thet time et the Feurth
Base Force?
A, Vice Admirsel Vekabayashi.

34 Q. Do you recell the seventeenth and eighteenth of YFebruary 19447
A, Yes, I do,

95, Q. What occurrsd en those ‘ates?
-
A, There was en air raid by the American Task ¥orce en Truk.

36, Q. Where were you stationed during this air raid?
A, TFourth Base Ferce headquarters.,
]

37, Q. During the course of the reid was the Fourth Base Force in
communiecation with suberdinate unita?
A, TYes, I believe it was,

38, Q. Vhet subordinate units?
A. -&]—]-i

39, Q. Fes the Ferty-first Guard Unit ene of these units?
A, TYes,

40, Q. De you recall anything in particuler that eccurred en the night of
the seventeanth of February 19447
A, 1 de,

{1, Q. What eccurred en that evening?
A, On the evening of the seventeenth the cegnizant cemmanding efficers ef

subordinate units, staff efficers of the Fourth Fleet end Feurth Base
Force, and commanding officers of other units, that is not the suberdinate
units ef the Fourth Base Force, they all met and they reperted battle
conditions end future battles were dlscussed.

2. Q. Who called this meeting?
A. The Commandant ef the Feurth Base Ferce, but | believe the Feurth
Fleet notified the commanding efficers of unite not suberdinate units ef the

Feurth Base Fercs,

43« Q. Was any representative present at this meeting frem the Ferty-first

Navel Guard Unit?
A. Cemmanding officer of the Forty-first MNavel Guard Unit, Captein

Tanaka, was present,

4Lhe Q. Was Wakeabayashi present at this cenference?
A, Yes.

45. Q. Did Captain Tanake make & repert during the course ef this cen-

ference?
l- Yesn,

46s Q. De you recall what the centent of that repert was?
A. T believe it cencerned the damage dene by the air raid,

I
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47. Q. Do you recall anything else that Captain Tanake reperted?
A, [

48, Q. Was there any regulatien that a repert should be made by the Ease
Force to higher autherity cencerning priseners eof war?

This questien was ebjected te by the accused on the greund that it was
vague, indefinite, irrelevant, and immaterial,

The judge advecate withdrew the questlien.

49, Q. Were there any regulatiens in existence at the Fourth Base Force

cencerning priseners ef war?
A. HNe.

50, Q. Te yeur knowledge do the Japanese Navy Regulatiens contain anything
cencerning priseners of war?
A, Yes.

51|| Qt What was it?
A. In the Japanese MNavy Regulatiens there is & sectien which is titled

"Regulatiens Cencerning the Treatment of Frisoners eof War."

52. Q. During your teur of duty did the Feurth Base Ferce ever bring this
to the attentien of the Ferty-first Navel Guard Unit?
A, Ne.

Cress-examined by the accused:

53, Q. You testified previeously that yeu heard later that the members of
the Sixth Fleet headquarters wers interrogating the submarine POWs; how did

you learn about this later?
A. I de net recall frem whem I heard this, but I believe it was from ene

of the efficers ef the Ferty-first Nawval Guard Unit,

54. Q, Were any members of the Fourth Base Force headquarters present at
this interregatien ef these submarine priseners?
‘-. HU'

55, Q. When you saw these priseners being interregated, did yeu see a guard
standing near the priseners?
A, I do net recall,

56, Q. You testified that you saw sbeut ten priseners ef war; did yeu see

any ene of them being beaten?
A. I ebselutely did net see such a thing.

57. Q. Whe was the cemmanding efficer eof the Ferty-first Naval Guard

Unit at that time?
A. Captain Minematsu,

58, Q. De yeu knew whether Captain Minematsu came te repert te the
Cemmandant, Vice Admiral Wekebayashi, cencerning the submarine priseners ef
war?

A, I deo net recall definitely, but as Captain Minematsu frequently visited
the Fourth Bage Ferce I believe he reperted this te Wakabayashi.




59, Q. De you recall being present when Minematsu reperted te Wakabayashi
cencerning the submarine POVa?
A, T do pet have such a recellectien,

60, Q. During the deytime ef February 17, 1944 where were you?
A. When the actusl air raid came, that is when the planes were everhead,
I wae in the hills behind the Feurth Base Ferce headquarters,

61, Q. Where were the other staff officers of the Fourth Base Ferce?
A, Lieutenant Cermander Age was mest of the time with me, but I de net
know where Lleutenant Kendo was.

62. Q. VWhat duty did staff officer Kendo have?
A. He was engineering staff efficer,

63, Q. During the eir raid where was the Cemmandant ef the Feurth Sase

Ferce?
A. I believe he was in the air raid shelter adjacent to the Administratien

Building ef the Feurth Base Ferce,

64 Q. During the daytime of February seventeenth did the headguarters.
receive from the Ferty-first Naval Guard Unit infermatien and messages?

A, I do not know hew frequent the headquarters received this infermatien
but I knew that it was actually in cemmunicatien.

65. Q. During the daytime of February seventeenth did yeu receive frem the
Ferty-first Naval Guard Unit an inquiry cencerning priseners ef war:

This questien was ebjected te by the judge advecate en the greund that
it went beyend the scepe ef the direct examinatien.

The eccused replied.

The commissien anneunced that the ebjectien was net sustained.
A. Ne.

66. Q. De yeu knew whether there was anyene else that received any such

nessage?
A. I do net knew whether anyene else received such a message.

67. Q. Hew many persens were present at the cenference held en the evening

of February seventeenth?
A, I de net knew exmctly, but I believe it was areund feurteen or fifteen,

68, Q. Were you present at the cenfersnce?
A. /Yesn.

69, Q. Where were you seated at this cenference?
A, Beside the Cemmandant.

70. Q. In the repert made by Captain Tanaka was anything mentiened abeut

priseners of war?
A, Fe,

7., Q. Was Vice Admiral Wakebayashi present threughout this cenference?
A. Ne, he left areund the middle ef the cenference,
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T2« Q. Hns-thuru any reason for Vice Admiral Wekabayashi leaving in the

middle eof the cenfarencel
A. At that time Vice Admiral Wakabayashi was suffering frem stemach ulcers,
gnd I believe he left fer this reasen,

73, Q. From when was Vice Admiral Wakabayashi 1117
A, I do net recall definitely, but I believe he was net cenfined te bed
when I left for Tekye on efficial business.

74 Q. When did you leave for Tokye, what date and month?
A. I believe it was January 13, 1944, but I am not sure, I am not definite,

75, Q. These lavy Regulatiens, de not all navy units pessess these Navy

Regulations?
A. That is se, if navy units do net pessess this, they cannet eperate.

76. Q. You testified that during your teur eof duty as senier staff efficer
of the Fourth Base Force, the Feurth Base Ferce did net issue any regulatiens
or erders cencerning the treatment ef prisencrs ef war; was there any reasen
for net issuing these erders and regulatiens?

This questien was ebjected te by the judge advecate en the greund that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The cemmissien anneunced that the ebjectien was not sustained,

A, I believe there were two reasens. The first, it is as I stated befere
everyone pessesses this Navy Hegulations, end believe this was gpufficient;
and secendly Truk did net have any efficial place ef confinement, The
priseners stayed there enly temperarily te await fer transpertatien whether
it be ship er plane, and it was enly a stepever peint fer priseners te await
transpertatien.

77. Q. Were you present when Wakabayashi took command of the Feurth Base
Forcae?
A, Yes,

78. Q. Were there any priseners of war cenfined st the Feurth Base Ferce
at that time?

This question was objected to by the judge advecate on the greund that
it was irrelevant snd immaterial and beyend the scepe ef the direct examina-

tien.
The accused replied.
The cemmiesien anneunced that the ebjectien was net sustained.

A, No.

79. Q. Were you present when Wakabayashi teld Captain Minematsu te treat
the survivers ef the Sculpin kindly and humanely?

This questien was ebjected te by the judge advecate en the greund that
counsel was misstating testimeny and the questien was double.

The accused made ne reply.

1'
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The cemmissien anneunced that the ebjectien was sustained,

80, Q. Did you see all the messages, the dispatches and letters, that were
gent out by Cembined Fleet Headquarters and ships ef the Cembined Fleet?

A, I believe I saw the enes that arrived at the Feurth Base Ferce
Headquarters,

Bl, Q. TWere you the communicatien officer of the Base Ferce?
A. I deo net recall whether communication was part ef my duties at the
Feurth Base Ferce or not, .

82, Q. This message that you say you saw from the destreyer Yamagume, did
that require the Feurth Base Ferce to take any actien?

A. I believe the captain ef the destroyer made the Fourth Base Ferce its
information addressee because he wanted te confine these priseners mshere
en Truk,

The cemmissien then, at 10:20 a.m., teek & recess until 10:50 a.m., at
which time 1t recenvened,

Presents All the members, the judge advecate, the accused, his counsel,
and the interpreters,

Rebert Oldham, yeeman third class, i/, S. Navy, reperter.
No witnesses net otherwise connected with the trial were present.

Higuchi, Nobue, the witness under examinatien when the recess was taken,
entered, He was warned that the cath previeusly taken was still binding,
and continmued his testimeny,

(Cress-examinatien centinued,)

83. Q. Vhat kind ef a repert did yeu make te Admiral Wakebayashi that yeu
gaw prisoners of war belng interregated by membe:s ef this Sixth Fleet

Headquarters?
A, I reperted to him that the priscners eof war were beling interregated in

the compeund ef the Ferty-first Nawal Guard Unit.

84. Q. Was it yeur duty te make this repert te the admiral?

A, I de net think this was the duty that I abselutely had te de, but as
this interregatien had been taking place in the suberdinate unit ef the
Feurth Base Ferce and as I saw it with my ewn eyes I theught I would repert
it te him,

85. Q. De you knew whether the cemmanding efficer ef the Ferty-first Naval

Guard Unit reperted the interregation ef the prisecners te Admirsl Wakabayashi?

A. I de net have such & recellectien.

86, Q. When yeu made this repert te Admiral Wekabayashi, did you repert
that the priseners were being mistreated?
A, Ne, I did net make such a repert.

87. Q. Did yeu see the priseners being mistreated when they were being
interregated?
A, Ne,
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88, Q. This cenference that you testified about, are you sure that this
conference was not held in the merning of the seventeenth?

A, According to my definitel recellectien it was held in the evening ef
the seventeenth after it was dark,

89, Q. It was held on the evening ef the first day of the alr rald?
A. My recellection is - I am not certein as te whether it was after the
first day or the secend day but it was after dark.

90, Q. De you knew how the Commander in Chief of the Fourth Fleet netified
certain other units of this conference and notified them to be present?

A, I de not knew the methed but as the Feurth Base Ferce Headguarters
netified the Fourth Fleet thet this conference will be held at the Feurth
Base Force, I believe the Fourth Fleet sent eut an erder te suberdinate unit
commanders te be present at this conference,

91, Q. Did the Commandant ef the Fourth Base Ferce netify Captain Tanaka

to be present at the conference?
A, He did pot order only Captain Tanake te be present at this cenference,
but he did erder all his suberdinste unit commanders te be present.

92, Q. When he erdered Captain Tanaks to be present at the conference, did

he tell him what to repert em?
A. I do not believe the contents of whet te report was netified.

93, Q. Was Iwanami present at this conference?
A, I do not recall,

94. Q. In netifying Captain Tanska and his suberdinates to be present at
this cenference did the Commandent ef the Fourth Base Ferce erder them teo

repert on prisensrs ef war?

This questien was objected to by the judge advecate on the greund that
it vas repatitieus,

The ameccused withdrew the guestlen.

95, Q. All during this peried ef duty at the Feurth Base Ferce did you ever
gee any prisoners of war at the Base Force?
A. I did,

96, Q. At the Base Ferce Headgquarters
A. Tea,

97. Q. Do you knew if the Ferty-first Naval Cuard Unit had Javanese Navy
Regulatiens centaining this treatment of prisoners ef war?
A. HNaturally it did,

8., Q. These subtmarine priseners of war - de yoeu knew hew leng they stayed

at the Ferty-first Guard Unit?
A, I do not recall definitely but I believe it was abeut ten days.

99, Q. Whe ordered them remeved frem the Forty-first Guard Unit?
A, Removed te where?

100, Q. Wherever they went,
A. The erder te return these priseners te the Japanese homeland was issued

by Combined Fleet Headquarters,
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Resxamined by the judge adveeates:

10le Q« You stated that ene eof the remsens fer net issuing any regulatiens
concerning the treatment of priscners of war was beceuse the Naval Guerd Unit
vas only e temporary place of detaimnment or custedy, Was this the reasen of
the Feurth Base Ferce staff?

||A. That is what I individually think,

102, Q. Were these reasons - the two of them = were they your ewn reasen er
ware they the reasons of the staff or the Cemmandant of the Feurth Base

Force?
|A. I did net discuss such matters with the Commandant and this is enly my

own theught.

103, Q. Did, the staff of the Fourth Base Force ever discuss the queatien of
treatment u?&riuﬂnaru of war at the Guard Unit?
A, N,

104, Qs How soen after the arrival of these submarine prisoners of war was 1

that you saw them being interregated?
||L, Frem my recollection I think it was the dey fellewing their arrivel,

105, Q. Feor hew leng a peried did you witness this interregatien ef the

priseners?
A, I saw this interregetion while I was passing through. I believe it was

| twe or three minutes,

106, Q. New, you have testified en cress-examination that during yeur teur
of duty you sew prisoners of war at the Fourth Base Ferce; when was this?
A, I do net knew exmctly, but it was March er dpril of 1944.

| The accused meved to strike eut this answer en the greund that it was
irrelevant and immaterial,

" The judge advecate replied.
The commissien directed that the answer be stricken,
107, Q. When you reperted teo Wakabayashi that yeu had seen these priseners

of war at the Guard Unit did Walkabeyashi make any comment?
| A, Ne, he did net say anything in partiocular.

108, Q. He didn't make arny comment when you told him they were being
interregated by efficers ef the Sixth Fleet?

A. I de not recall whether I said at that time whether they were being
interregated by persennel of the Sixth Fleet er not but I believe I reperted

te him that the priseners were being interrogated.

109, Q. In any event yeu are certain that he didn't evidence any intersst
in the matter, is that true?

This question was ehjected te by the accused en the ground that it was
leading,

The judge advecate replied.
The cemmissien anneunced that the ebjectien was sustained,
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The accused did net desire te recress-examine this witneas.

The commission did net depire te exemine this witneas.

The witness fAgid that he had nothing further te state. B

The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, et 11:10 a.m., took a recea-u until 2 p.m., &t
which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advecate, the mccused, his ceunsel,
and the interpreters.

Archie L., Haden, junier, yseman first c¢lass, U. 8. Navy, reperter.
No witnesses net otherwise connected with the trial were present.
A witness for the prosecutien entered and was duly swern.
Examined by the judge advecate: .

l, Q. State your name and former rank,
A, Asano, Shimpel, fermer rear admiral, Imperisl Japanese Havy,

2. Q. If you recegnize the accused, state as whom,
A, TVWakabayashi, Seisaku.

3. Q. During what peried were you stationed with the Japanese forces at

Truk?
A, I served as Chief of the First Replacement Denet frem January 20, 1943

te January 28, 1944 and as Cemmanding Ufficer ef the Ferty-first Naval Guard
Unit frem February 21, 1944 until the surrender.

4Le Q. During the year 1943 when you were stationed at Truk, where was

your office lecated?
A. I was using ene of the buildings of the Ferty-first Navel Guard Unit

s my offlce.

5. Q. During ﬁmt year did you see any priseners ef war at the Ferty- P4

first Haval Guard Unit?
-l. Iﬁ!i

6 Q. When did you see them?
A, As I recall, in November,

7. Q. De you knew whe these prisencrs of war were?
A. I recall that they were submarine priscners ef war,

8. Q. De you knew frem what submarine they had come?
A, They were priseners of war eoff an American submarine which was sunk by

a Japanese destreyer clese te Truk.

9. Q. De you know the name eof the Japanese destreyer which sunk the

submarine?
A. As I recall, the Yamagume,
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10. Q. Tell us what you saw with regard to these priscners of war.

A. It se happened that I had te leave the Ferty-first Naval Guard Unit en
official business and I hed to pass what was commonly called the exercise
ground and there I saw some prisoners ef war being interregated.

11, Q. What did you ebserve at that time?
A. As I recall all the prisoners ef war glere naked, They were appreximate-
ly twenty in number eor maybe less than twenty. The interregatien was cen-
ducted along these lines: A few officers, ameng them two er three staff
efficers, were seated at an ebleng desk and the priseners ef war were being
called individually te this desk and there were twoe eor thfee priseners eof
war weiting thelr turn te be called, The other priscners ef war were walit-
ing in & group and I seem to recall a tent fer their shelter. There were
three or four guards about this tent I presumed were there stationed fer the
guarding and guidance of the prisoners of war., I am definite en that last
peint that there were three or four guards there.

12 Q. Do you know how many submarine prisomers were cenfined at the Forty-
first Naval Guard Unit brig at that time?

This guestien was ebjected te by the amccused en the ground that it was
leading.

The judge advecate w!thdrew the questien.

13. Q. De you knew hew many submarine priseners ef war were at the Guard
Unit at that time?
As I do,

14. Q. How many were there?
A. Forty-twe,

15. Q. When did you next see any priseners ef war at the Guard Unit?

A, I seem to recall having teetified thet it was in Jamuary that I saw
prisoners of war for the first time after that but I have been thinking en
this and have now ceme te the cenclusien that I cannet state definitely when
I saw these prisoners of war. It is definite that I saw three priseners ef
war later walking aleng a pier,

16, Q. What pier de you refer te?
A, It was the pler of the Naval Guard Unit exclusively used by the Ferty-
first Guard Unit and there was enly onme such pler.

17. Q. In what directien were they walking?
A, They were marching teward the headquarters er the brig.

18, Q. Fellewing this and prier te February 22, 1944, do yeu have any
infermatien concerning any ether priseners ef war at the Guard Unit?
A. I abselutely have ne recellectien,

19, Q. At the clese of the war were you given efficial duties te investi-
gate and repert en priseners ef war en Truk?
A, Yes.

20. Q. At that time did yeu learn ef ‘any priseners ef war, ether than the
enes you have already referred te whe were at the Ferty-firet Guard Unit

between July 20, 1943 and February 22, 19447
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This gqueetion was ebjected te by the mccused en the greund that it call-
ed for hearsay.

The judge adveocate replied,
The cemmissien anneunced that the objectien was net sustained.
A. TYea, I do.

21, Q. VWhat ether infermatien did yeu learn abeut priseners ef war during
this perled?

A, First, I learned that there were three priseners of war taken en Truk
befere the submarine priseners of war and that they had been sent en te
Jepan abeard the crulser Takee, Secend, I heard that there were appreximate-
ly fifteen priseners of war taken in the Marshalls Area whe were on Truk
around the middle of January 1944. That is all.

22, Q. Did yeu receive any infermatien during the course of this investi-
gatien of any mistreatment of tﬁﬁa priseners of war at the Ferty-firet Guard
Unit during Jamary 19447

A, I 414 not hear eof mistreatmenta, Yeu are concerned with mistreatments

only?

23, Q. I am concerned with any incident concerning these priseners ef war
in Jamuary,

A, I heard that eivht ef these fifteen prisoners of war were disposed of at
the end of January and that the remaining seven were executed en February 17
at the time of the alr raid. .

The accused meved te strike out this answer en the greund that it was
hearsay.

The judge advecate replied.
The cermisslen anneunced that the metien was denied.

24. Q. What other infermation did yeu receive, if any, with reference te
this January ineident?
A, The persen whe submitted this infermation was Surgeen Lieutenant Kune,
ene of my subordinates, Accerding te his repert it was as fellews: Four of
the eight priseners were subjected te experimente by injection er seme such
experiments at the Ferty=first Naval Guard Unit dispensary. The ether feur
were taken te the Fourth Navel Hespital and there dispesed ef, The plecture
of the inecident that I received was as follews: Surgeon Commander Iine, whe
held the pest of Chief Surgeen of the Feurth Base Ferce and Ferty-first
Naval Guard Unit, cencurrently, received a requeat frem Surgeen Captain
wanami that the latter be allewed the use of the Naval Guard Unit dispensary

Y/ i

r the experiments. I knew fer a fact that Iine refused this request and [J/<

teld Iwanami that he ceuld net undertake such respensibility and that if
Iwanemi desired te conduct his experiments that he, Iwanami, ask Ceptain

Tenaka, directly.

The sccused meved te strike eut this answer en the greund that it was
hearsay.

Tﬁ judge advecate replied,
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‘ The cemmissien directed that the answer be stricken. ',

25, Q. When you tock command at the Ferty-first Naval Guard Unit, did yeu
inspect the standing erders eof that command?
A, Yes, I studied them,

26, Q. Were there any standing erders cencerning the treatment ef
prisoners of war?
A, I did net observe any documentary erders or erders to that effect.

27. Q. During the ceurse of your duties at Truk did yeu have eccasien to
examine the Ferty-first Naval Guard Unit Brig?

A, Twice, definitely, I may have inspected it a third time but I am net
sure about the third inapectien.

28, Q. Did you ever have occasien te measure the building?
A. I never personally teek the measurements.

29, Q. When did you first examine the brig?

A, I believe it vras in the beginning ef March after the air raid of
February 17, it was for the purpese of confining the priseners of war taken
during that air raid., It was when staff efficer Akai came te interregate th
prisoners of war whe were taken during the course of the air raid ef Februa
17 and whe were interned at the brig after my appeimmtent te the pesitien,

30, Q. I give you a blank sheet of paper and ask you te draw thereen &
sketch of the Forty-first Naval Guard Unit brig as you recall it.

The mccused ebjected to the witness drawing this sketch on ths greund
that it was irrelevant and immaterial, |

The judge advecate replied,
The cemmissien announced that the ebjectien was net sustained.

(The witness drew a sketch of the Forty-first Naval Guard Unit brig, .
TH., The witness explained that when the pertien marked as tha head was cut '
off frem the rest of the cell this cell became 2.2 meters by 2.2 meters and
further that this head was clesed on all sides by weed and that there was a
deor leading inte the head,)

The sketch drawn by the witness was submitted te the accused and te the
commission and by the judge advecate offered in evidence,

The accused ebjected te the receipt of this sketch in evidence en the
ground that it was irrelevant, immateriel, and shows ne date,

s The judge advecate replied.

The cemmissien anneunced that the ebjectien was net suatained, There
being ne further ebjectien, the decument was se received, appended marked

"Exhibit 20."

71, Q. I nete in Exhibit 20 that yeu have divided the inner pertien of thig
building inte three areas., What are these three areaa?
A. They are selitary cells,




32, Q. Were these three cells the same size?
A, ‘The three were identical,

33, Q. That was the size of one cell?
A Excluding that pertien of the cell w"ich vas the head the cells mea~

sured 2.2 meters by 2.2. meters,

34, Q. How large was the head pertien of the esll?
A. It is not drawn to sige on the sketch, but 1 pelieve the head measured

ene meter by one meter.
Cress-examined by the accused:

35. Q. .!gu testified that you saw submarine priseners of war; but when did
this teke place? YNow long after they were confined?

A. I absolutely do net know, The reason for that being that I have no
recollection of vhen the submarine priscrers of war were confined,

36. Q. When did you hear that the prisoners being interrogated were

prisoners off a submarine?
A, I do not definitely recall whether it was on the evening of the day I
saw these priseners or on the morning follewing, but I heard this from

Lieutenant Cormander Tokuteme who was then executive officer of the Forty=
first Naval Guard Unit,

37, Q. You testified that you saw prisoners of war being interrogated in
passing., How many minutes did you cbserve these priseners being interrega-

ted?
A, As I recall, approximately one miaute.

38. Q. Did you see any guerds standing by the investigating officer er Qﬁﬂh

by (A§e prisoners of wer being investigated?
Ao I have ebselutely ne recellectien,

39, Q. Then all you saw was one prisoner of wer being interrogated in turni
A, Yes.

40, Q. Then during the peried yeu were observing this one prisener being
interrogated, did you note whether he was being hit er beaten?
A, No, I absolutely did not neote such a thing,

41, Q. Ves there a Japanese enlisted man at the place of the interregatien
whe had in hand & club or & stick?
A, I did net notice any.

42. Q. You testified that you saw a greup of priseners under a tent er
some such thing, end that there were twe or three guards statlened abeut
it, Did you see these guards with clubs er sticks?

A, I have abselutely no such recellectien,

43, Q. Then what did these guards have in thelir hands? Did they have

anything in their hands?
A. A4s I do not recall their having anything in their hands, I believe that

they had nething in their hands,
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4hs Q. When you saw the interregatien geing en you were leaving the
place on business; but were you leaving the Guard Unit on feot or in a

vehicle of seme seort?
A, I was on my way in an autemebile,

45. Q. Did you ride through the compofund et ordinary speed or did yeu
order the chauffeur to slow down?
A. I erdered him to slow down a little.

46, Q. Were these prisoners of war that you saw blindfolded?

A. Yes, they were blindfolded. As to the prisoners of war placed in front
of the interrogating officers I cannot state definitely whether they were
blindfelded or not.

47. Q. Then de you mean that all the prisoners of war whe were not actually

being interregated, nemely those by the side and those under the tent, were

all blindfelded?
A, As I recall they were all blindfolded.

48, Q. During the time you had the scene in observatien, were any other
prisoners heing interregated relieved by new prisoners ef warl
A. I do net recall,

49. Q. Yeu stated that you saw three priecners of war en the pier. De

you know where they were confined?
A. I cannot state definitely bedfgse at that time I had ne reason te leek

inte the matter nor did I actually de se.

50. Q. During the investigation did you see any members ef the Fourth
Base Force at the scene of this interrogation?
A, I did net see anyone,

51. Q. Did you see any members ef the Ferty-first Guard Unit at the scene

of the interrogatien?
A, I do net recall.,

52, Q. Did anyone repert to you what happened to these three priseners eof

war later?
A, De you mean at that time?l

53- Q- IHH.
A, Fe, Noy reports were made.

The cemmissien then, at 3115 p.m., teek a recess until 3135 p.m., at
which time it recenvened,

Present: All the members, the judge advocate, the mccused, his ceunsel,
and the interpreters.

Elvin G. Gluba, yeeman first class, U, 8. Navy, reperter,
Ne witnesses net etherwise connected with the trial were present.

Asane, Shimpei, the witness under examinatlen when the recess was
taken, entered. He was warned that the eath previeusly taken was still

binding, and centinued his testimeny,
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(Cress-examination contimed.)

54, Q. Now, who were interrogating the submarine priscners of war? You
testified that they were neither members of the Fourth Base Force nor the
Forty-first Naval Guard Unit; then te what unit did these efficers beleng?
A. I concluded that they were members of the Sixth Fleet staff,

55, Q. Do you know the circumstances under which these staff officers of
the Sixth Fleet were interregating these men?
A, I had no knowledge of the circumstances,

56, Q. From whem did yeu hear that they, the priseners, were from a

submarine?
A, From Lisutenant Commander Tekutome.

57, Q. What was the pesitien of this Lieutenant Commander Tokuteme?
A, As I recall he was still the executive efficer at that time,

58, Q. Wes net Nakase the executive officer at that time?

A. It is my recellectien that Nakase was the tentative nominee for this
pest of executive officer, but at that time he was attached to the Naval
Guard Unit but net yet in that cepscity, and that Nekase asesumed his pest as
executive officer after the departure of Tokutome for the Japanese homeland.

59, Q. Of the priseners of war being interrogated did you note any whe
“Jeemed to be wounded, that is, wearing bandages or seme such sign of being
wounded?

A, I do net recall seeing any such persons at the scene of the interroga-
tien.

60. Q. Have yeu any knowledge eof where these prisoners whe were being
interrogated were confined at the Ferty-first Naval Guard Unit?

A, I believe it was after the priseners, the submarine priseners, were
taken te Japan that I learnsd that there were forty-two submarine priseners
of war, and on receiving this information I wondered whether they ceuld
have been cenfined in that small brig, end I escertained this fact, and I
asked ene of the officers and I learnsd from him that priseners of war net
being erdinary people were confined at the brig. I do net recall from whem
I heard this, but I have definite recellectien thet I did receive such

infermatien,

61. Q. Did net this person who submitted this infermatien tell yeu at the
same time that some ether building ether than the brig was used fer the

confinement of priseners ef war?
A, TWhen I heard this story I believed that they were confined selely in

the bﬂgl

The accused meved te strike eut the werds "I believed that they were
confined selely in the brig® en the ground that they were an opinien eof
the witness,

The judge advecate replied.

The commissien directed that the werds be stricken eut,
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of war were confined at the brigl
A, I have ne knowledge at all,

| 63. Q. You testified that when you assumed your command as commanding eff-
icer of the Naval Guard Unit you did net ebserve any standing regulatiens or
orders in the forms of documents; were there no copies of the Japanese Naval
Regulations in the Nevel Guard Unit?

A. There was a complete set of Naval Regulatiens at the Naval Guard Unit.

l&a’.. Q. Do you knew if there were regulations cencerning treatment ef
prisoners ef war ameng the Naval Regulations? -
A. T had heard there were regulations concerning featment of priseners of

meded and did net apply te the actual cenditiens then prevailing, and as I
recall I did not feel like studying up these regulations and applying them te
the situatien, I have a faint recellectien of having glanced through seme
|l regulations coencerning treatment of prisoners of war and recall its having
been dated 1900 er the thirty-third year of Meiji and saying to myself that
these cannet apply in their present form te medern warfare and putting them
aglde, and as this problem has arisen I will refresh my memery and testify
| further on the matter. The early part ef March 1944 & meeting ef unit
commanders of the fourth Fleet was held at Fourth Fleet Headquarters and a
chart maneuver was held in regard to pessible invasion eof Truk, As I recall
it was at a time immediately after a flying efficer whe had been shet down
during the February seventeenth sir raid was captured through investigations
| conducted after my assumption ef effice. As I recall staff officer Kawamura
was discussing the results of the investigation of this flying efficer with
staff officer Akai whe had conducted the interrogatien of this efficer. At
that time staff efficer Kawamura teld me that the Feourth Fleet had issued ne
erders or instructiens cencerning treatment of priseners ef war but that the
fleet was busy in other matters and thet therefere te use my diseretien, and
he further stated that if I se desired I could refer to some old regulatiens
contained in the Naval Regulatiens, I stated that such regulations as cen=-
| tained in the Navel Regulatiens dating back te the Russe-Japanese War, were
invalid at the present time and whereas it weuld be a simple matter to take
temperary custody of prisemers of war for a shert peried, I theught that
regulations should be established because the situatien was such that
| priseners ef war could be taken by the army er the gunsekus, That is all,

65. Q. VThen priseners of war were confined at the Ferty-first Naval Guard
Unit whe would take direct charge of them?

A. I cannet state definitely as te the conditiens prevailing befere my
time,

66, Q. How were the regulatiens concerning this matter on Truk?
A. I cannet grasp the exmoct meaning ef yeur questien,

m Q. Whe would be directly in charge ef the care of priseners ef war?
A. De you mean whe is directly in charge of the care other than the
commanding efficer of the Navel Guard Unit?

68, Q. Who was directly in charge ef the prisensrs of war when such were
confined at the Ferty-first Naval Guard Unit?
A, After my assumption of office I think it was the efficer eof the day,

"m among the Naval Regulatiens, but it was my impressien that they were out~-|

62, Q. De you have any knewledge of the conditiens under which the prisonerp [
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69, Q. Wes not the commanding efficer of the Nawval Guard Unit the person
directly in charge of their care?

A, If you put the question vaguely whe was respensible for their care,
their care was naturally in the hands of the commanding efficer, but I did
not quite understand your question which I interpreted as whether there were
any specific efficers, second lieutenant er ensign, assigned te the care of
priseners of war.

70, Q. ¥Was Truk a place where priseners of war were keot for leng terms er
a place where they were kept only fer shert perieds?

A. It was, of course, a place where they were kept only fer a shert peried
en a very temperary basis. The pelicy was to send them home by the first
available transpertatien.,

M. Q. You just now testified that such was the pelicy but was this
pelicy actually follewed insofar as circumstances permitted?

A, After I assumed command of the Ferty=first llaval Guard Unit I would de
my utmest to see this pelicy carried through. The Fourth Fleet was very busy
with various ether matters and it could ferget about priseoners of war, but I
thought that the Naval Guard Unit must slways remember of thelr existence
and 1t was my strict pelicy te see that they were sent home by the first
avallable transpertatlen,

72. Q. You testified previously that of the eight priseners of war four
wers subjected to experiments by injectien in the Ferty=first Naval Guard

Unit dispensary; do you recall the date of theae experimenta?
A. As far as I could ascertain the clesest or mest accurate estimate of the

date was Jamary 20, 1944 or thereabouts.

73. Q. MAccerding to Kune's repert the ether four were taken te the Feurth
Naval Hospital and there exscuted. TYou testified te the above but de you

knew when the executien eoccurred?
A, Accerding te the Kune repert and ether reliable informatien I received

it wes one week after the deaths at the Naval Guard Unit dispensary that thig
exscution teck nlace,

74 Q. You just now stated that the deaths eccurred around Jamuary twenti-
eth and the execution one week after that but te what year are you referringi

A. 1944.

£
75. Q. You stated that they were taken te the hespits; what hespital were 3"‘-——

you referring to?
A, The Fourth Naval Hespital at Dublen Island,

76. Q. Whem did you relieve as commending efficer ef the Guard Unit?
Ay I relieved Captain Tenaka.

7. Q. Vas this befere or after the big air raid of February 17, 19447
A, It was after.

78, Q. Do you knew how many deys after?
A, Three days after the sir raid,

79, Q. Did you repert te Admiral Wakabayashi that you had relieved ﬂnpta.in
Tanaka as cemmanding efficer ef the Guard Unit?




— —— —————— e —

I This question was o'jected to by the judge adwvocate on the ground that
it was irrelevent snd immeterial,

I The accused made no reply.
The commission announced that the objectiern was sustained,
80, Q. These three priseoners you saw walking rleng the pler, was that after

you had relisved Captain Tanaka or before?
A, Baturally it was before, prior te my essumptien of office,

6l, Q. Some testimony of jours regarding your investigation of war crimes
still remaine in the record; se I ask you who erdered you to investigate
thegse war crimes?

A, Commander in Chief Hara who was Cormander in Chief at the time of
surrender,

B2, Q. When did he order yeu te investigate these crimes, after Truk had
beern surrendered or when?
A, It was prior to the offiecisl surrender of Truk,

B3. Q. This brig thet vou sketched when did you first see this brig?
li. As I recall at the end of February or beginning of larch 1944.

84. Q. So this brig you sketched was the brig as of the end of Feb?ﬁary or
beginning ef March 1944; is that correct?

A, The brig did not underge any substantial changes or alterations until
|Jun= of 1944 when it was badly demaged., I am confident that the brig had not
undergone any substantiel changes from the time it wae built up until March
when I sssumed the place,

|35. Q. VWasn't it your duty as head of the Replacement Bureau to know what
l the capacity of these brigs was sc there was no need for you to wonder as te
how many people could be accommedeted at this brig?

A, That question was complotely outside the scope of the respensibility eof
the Chief eof the Replacement Bureau,

86, Q. When you relieved Captein Tanaka did you find out whe the brig
officer was at that time?
A, No, I did not ascertain,

87 §. De you know whe the brig efficer was at the time you saw these
submarine prisensrs at the Guard Unit?
A, I did net knew,

88, Q. Now, you have testified that in yeur epinien the regulatiens re-
garding the treatment of priseoners ef war as set forth in the Japanese Navy
Regulations were ob.lo]&p‘u; were there any orders issued by eoffi authority
reveking those regulatiens which yeu stated were Russe-Japanese,reégulatiens
regarding prisencrs eof war?l

A. Ve, I did not see,

89, Q. Then there was no basis fer your epinien which yosu stated that yeu
theught the regulations were ebselete?

95
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This questien was objected to by the Judge advecate on the greund that
it was argumentative,

The accused replied,
The commissien announced that the objeectien was sustained,

90. Q« Do you knew the date of the Hagues Cenventien?
A. No,

91. Q. Asano, are you still being held in confinement?
A, Yeos,

92. Q. How long have you been held in confinement?

This question was objected to by the judge advecate on the ground that
it vas irrelevant and immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the ebjection was sustained.
Reesamined by the judge advecate:

93, Q. Yeu testified that you learned from some officer that the POiis not
being erdinary peeple were confined in the Guard Unit brig; do you recall
who the officer was that told yeu that?

A. I cannot recall who it was.

94. Q. Do you recall which unit he was attached to on Truk?
A. I have enly the faint recellection that I heard it from scmebedy,

95, Q. You testified that it was a pelicy to send prisoners eof war back to

the homeland; whose pelicy was that?
A. That was the pelicy established by the central naval autherities 1n

Tekye.

96. Q. Was that pelicy fellewed with reference te the fifteen priseoners of
war that were at Truk in Jamuary 19447
A, I am not qualified to answer your questien,

97. Q. In the chain ef command to whom was the commanding officer ef the
Forty-first Guard Unit respensible?

This question was objected te by the accused en the greund that it was
teo vague,

Thaﬁuﬂgu advecate replied,
The commissien announced that the ebjectien was not sustained,

A. As leng as the Fourth Base Ferce existed the commanding efficer ef the
Forty=-first Naval Guard Unit would be directly suberdinate te the Cemmandant
of that Base Ferce, and in the event of its being abelished or liquidated,
he would fall under the direct cemmand of the Cemmander in Chief, Fourth

Fleet,

o




Recreass-examined by the accused:

98. Q. This pelicy of sending prisoners of war to the Japanese homeland =w
wasn't that alse based en these Jaranese prisoner of war regulations feund
in the Japanese Navy Tegulations which you termed obsolete and not in keeping
with medern warfare?

A. The policy that I refer to was based on dispatches from the central
authorities in Tekye and further when Hear Admiral Yano, the head ef the
Third Department Nawval General Staff, wisited Truk end when he convened a
mesting aboard the flagship of the Combined Fleet, the MUSASHI, he apecl-
fiecally outlined thies pelicy, the one that I refer te.

Neither the judge advocate nor the sccused desired further to examine
this witness.

The cemmission did not deslre to examine this witness.
The witness sald that he had nothing further te state,
The witness was duly warned and withdrew. |

The commission then, at 4135 p.m., adjourned until 9 a.m., tomerrew,
Tuesday, August 10, 1948,
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United States Pacific Fleet,
Commander Naval Ferces, Marianas,
Guam, Marianas, Islands.
Tuesday, August 10, 1948,

The commigsion met at 9:10 a.m.

Present:

Rear Admiral Arthur G. Rebimsen, U. S. Navy,
Lieutenant Celenel Victer J, Garbarime, Ceast Artillery Cerps,

United States Army,

Lieutenant Colonel Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Lisutenant Commander Bradner W. Lee, junier, U, S. Naval Reserve,
Lisutenant Commander Wallace J. Ottemeyer, U. 5. Navy,

Captain Albert L, Jensen, U. S. Marine Cerps, members, and
Lisutenant James F. Kemny, U, 3, Navy, judge advocate.

Rebert Oldham, yeoman third class, U. S. Navy, reperter,

The accused, his counsel, and the interpreters.

The recerd of proceedings ef the ninth day ef the trial was read and

appreved,

1,
A,

Ne witnesses net otherwlse cemnected with the trial were present.
A witness for the presecutien entered and was duly sworn,
Examined by the judge advecate:

Q. State your name, rate, and present statien.
Jehn Paunl Reurke, gumner's mate chief, USN, U, S. Submarine Base, New

Lenden, Connectiout,

2.
A,

3.
A.

be
A,

Q. If yeu recognize the accused, state as whem,
I do not recegnize the accused.

Q. In the early part of November 1943 whersswere you stationed?
I was stationed abeard the U, 5. Submarine IN,

Q« On Nevember 1;, 1943, where was the SCULPIN operating?
She was abeut eme hundred and seventy-five miles frem Truk.

Q. Did anything uausual happen that day?
Well, on that day abeut twelve ight we picked up this cenvey and

preceeded te track it, Areund 0600 that morning we dove and preceeded te
make an attack upem it, At that time alse the cenvey turned tewards us, We
went dewn te greater depth and waited until it passed over us. After it had

punlﬂmfudhptnhuldmmirulnhmrﬁhﬂk. After
being on the surface abeut five mimutes we spetted a merchant ship - which we|

theught te be a merchant ship - off em the horisen. We then deve again te
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l try teo make an attack upem it. The merchant ship turned out te be a
destreyer. She came right down our ceurse and procesded to give us a depth
charge attack, This attack lasted appreximately fer eight and one half heurs|
Threugh the extensive damage done by the attack eur skipper theught it well
i te surface and battle surface on the destroyer. In the ensuing battle we
sustained severe hits which ferced our surviving officer te give the word te
abandon ship, Therefore all of us - that numbered forty-twe - abandoned the
vessel and upon getting inte the water, we were immediately subjected te
large caliber shells 4.7 and 50 caliber and whatever small weapons they might
have had on the destroyer., It is undoubtedly true that the fire eof the uhnll*,
while we were in the water, from the destroyer killed a couple mere of the
shipmates that got off, and I myself was knocked uncenciocus by the explesien
of a shell close aboard. Then I alse lest my life belt, and being a very
poor swimmer when I came to agaim I called for help, In a very few mimutes
or seconds ens of my shipmates came over with his 1ife belt and offered it te
me, Alse hanging on te this life belt was Welsh, seaman first class. Theugh
wounded he talked teo me while imn the water, Upen reaching the destreyer we
climbed aboard the hest we could. Welch went ahead of me at this time. The
rest of us were h up te the forecastle, Being that I had swallewed a | J/C
nunber of ameunts of salt water and had sustained shrapnel cuts on my tees
and my back and was vemiting, the Japamese sallers picked me up and carried
me te the quarterdeck, Here they preceeded to swing me with the intentien
of throwing me over the side. On the third swing I kicked leese. By that t

time they theught I was still alive and they gave me a thereugh beating fer e
bour, They breught me back te the ferecastle, tied my hands and legs. An he
or so later, for the ferty-twe survivers ef the sutmarine, a ration of an
eight ounce can of water and pleces of hardtack was given us,

6, Q. Yeu have testified there were ferty-two survivers. Was any count
made of the survivers abeard the destreyer?
A, Our surviving efficer made the count of forty-twe men.

7« Q. Whe was this officer?
A, Lieutenant Commander George Brown,.

8, Q. There e you taken en this destroyer?
A. Te the islynd of Truk. Je

9. Q. How de you know it was Truk?
A, The interpreter or the man who guestioned us there, questiened me - told
me it was Truk,

10, Q. When did the detreyer arrive at Truk?
A. We arrived at Truk in the early merning areund 0100,

11, Q. Im the early mernlng of what day?
A, November 20, 1943.

12, Q. What was dene with the greup of survivers after arrivimg at Truk?
A, TWe were all blimdfelded, put in o salt water craft - large metor launch
and teken te a deck, Here we left the meter launch and were put om trucks
te what was the Jap brig. Imediately upen eur arrival - that is
- I was subjected te questiening. I was taken blimdfolded frem
the hut and presented befere the Japansse interpreter. The Japanese guard
that was at my side that breught me frem the hut kept yelling "Kiyetauke"
which I did net know the of and because of the
iﬂl"iﬁ.nmlrwntt-ﬂu,lmmhunthlm
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for a p, - -rﬂrh;num-imhl. He asked me where my [JA_
Rere Thaske." Net sati
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' 13, Q. TYeu say you were beaten over the legs and hands by a guard; with
what did he beat yeu?

A, He beat me with a form of a bat er a club abeut twe by feur - a little
bigger than a twe by feur,

4. Q. What was the length of the club?
A. The length of the club was abeut feur feet,

15 Q. New you speak of a hut frem which you were taken; was that the place
where yoeu were confined on the arrival at this brig?
A, It was.

16, Q. Will yeu describe for this commission the interier of that buillding?
A. It was abeut five feet by five feet and in it was a head, The fleer
was dirty = a weoden floer - ants and maggets came up eut of the head all
around,

{17. Q. When you say it was abeut five by five; what are you referring te?
|| A, The head was a doerway back of the cell., There was no deer or any means
of shutting it off frem the cell.

18, Q. How many of these cells were there in this brig?
A, There were three cells in this brig.

19, Q. And where were the forty-twe survivers ef the SCULPIN cenfined?
A, TWe were confined in these three cells.

20, Q. Will yeu describe feor us the conditions im the particular cell im
which yeu were first confined?
A, There were in the cell in which I was cenfined around seventeen
I priseners. It alse happened that the majerity of the wounded were inm this
cell, One man named Baglienm with severe fifty caliber wounds was one of the
occupants. I saw his legs though blimdfolded by werking the blimdfeld up
frem my nose, They were magget-ridden and he was in severe paim all the time
I was with him., Because of the cramped quarters at least three men had te
rest in the head. In the cell by itself there was ne reom te sit dewn while
naking reem fer the wounded, we had te crouch and eften te relieve the strainm
| oh our legs we would stand up, We had te take turms at deing this becauss
when we would stand up the Japanese guards preoceeded to werk our heads over
with a stick a little bit bigger thfh a twe by feur. This centinued fer eur
whole time that we were at Truk, The guard alse chose te brimg us eut ef the

with the stick fer stamding up. All of us were subjected te this treatment,

Q. De you recall the mames of any of the survivers that were in that
cell with yeu en the first day other tham Baglien whem you have mentiened?
A, Paine, Ricketts, Berry, Ensign Smith, White, Wyatt, those are the names
that I can remember right new,

22, Q. De you kmew the first name of Ricketts?
4, Edward,

2. Q. De you knew White's first name?
l' l."
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24, Q. During the entire time yeu were cenfimed at Truk were you cenfined ih

any other place ether tham this brig?
A. I was confined enly in the brig - in twe cells at different times,

25. Q. Were any of the ether survivers remeved frem the brig and cenfimed
elseawhere?
A, Ne, HNe other survivors were removed and confined elpawheras,.

26, Q. New, you have testified that on the first day, en the twentieth,
you were removed and questiened, when were you again remeved frem the brig?
A, Abeut feur or five days later.

27. Q. TWhat happened on that cccasien?
4, I was taken te the hespital te have my tees fixed,

28, Q. Whe teek yeu te the hospital?
A, A guard - g Japanese guard - abeut twe or three ef them,

29. Q. Were you the enly priscner taken on that day?
A, No,

30. Q. De you knew the names ef any others whe went te the hospital with
you?

A, Te the number of about ten. Baglien was one of these men. I knew this
because I could tell by his veice and he was forward of me.

31. Q. How far did yeu travel te the hospital?
A. I figure it was a mile or se.

32. Q. Hew did yeu travel?
A. We were blindfolded with a line around eour waist te the man im frent of

me and behind,

33. Q. Did anything unusual happen en route te the hespital?

A. En reute te the hespital because of the blindfelds and becsuse ef the
fact of Baglien's severe wounds when he tripped he pulled me dewn with him,
We were then subjected te a goed beatimg by the Jap guards escerting us, Be-
cause of this the next time they asked for men who wished te obtaim medical
treatment at the hospital I didn't answer up. This was te aveid the beating.

34. Q. What was the nature of the 'I'DIJI!II of Baglien?
A. He had fifty caliber wounds = large wounds in both legs, im his thighs,
which tended te cripple him te a degree that he could hardly walk,

35. Q. PFrier t_o this trip te the hespital had Baglien received any medical
attention at the brig?
A, Ne, he had net,

36, Q. Had he received any medical attention up te this time?
A. No medical attentien at all,

37. Q. You stated that the guard beat you and Baglien en this trip, with
what did they beat yeu?
A. Club like a bat,
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38, Q. With the exceptien of this one time that yeu were removed from the
hut, and the time that yeu went to the hespital, were yeu remeved from the
brig at any ether time? .

A, I was removed frem the brig - frem the cell I was in at this brig, abeut
five days after., That does net count the trip te the hespital. I went te
the hospital areund the feurth er fifth day. Abeut the fifth day they toek up
out te wash the cell out.

39, Q« What was your ratien while yeu were confined at this brig?

A, Rice ball about the size eof a gelf ball in the merning and at night, A
teacup of water was the ratien for the men in the cell I was imn. In fact,
all the cells.

40, Q. Yeu said a teacup of water; was that for each man?
A, Ne, it amounted te a sip frem the cuf for each man, e

41, Q. Were you able te get any other water te drink while yeu were cenfined
at the brig?

A The water that we managed te get te drink was that that we had serubbed
out the deck of the cell with, In trying te get a drink of this water I was
caught by the guard, as were my shipmates at times, and subjected te a

42, Q. What other priseners did you see beaten because they drank this
water that was used te clean the decks?

A. The names are White, Berry, myself, Baglien., There were quite a few
more but I can't remember thelr names.

43. Q. What prisoners other than Baglien were woumded when they arrived at

the brig?
A, Pitger and anether shipmate by the name of "Rebel",

4lhe Qo Did these men receive any medical attentien before the feurth er

fifth day of cenfinement?
A, Ne, they did not receive any prempt medical attemtiem until the feurth

or fifth day.

45, Q. During the ceurse ef your confinement were any of the priseners re-
moved and not returned te the brig again?
A. Well, Pitzer and "Rebel" and Baglien,

46. Q. Do you know where they were taken?
A. I de not know exactly but I learned later that they were taken eut fer

amputatien,

47. Q. Yeu have desoribed that yeu were confined im ome cell and yeu were
later changed te anether; whem did this change take place?

A, Vhen we were taken eut te wash the cells we would stand ecutside while
they were being washed, by whomever was doing it.

48. Q. De you recall the mames of any of the immates of this secend cell inm

which yeu were cenfined?
A, Elden Wright., That's abeut all I can remember,

49. Q. Fer hew leng a peried were you cenfined at the brig?
A, Feor appreximately a peried ef tem days.
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l 20. Q. Yeu have mentiened a fellew prisemer named Paine; de yeu recall any
incidents im cennectiem with his confinement?
A. The Japanese had the idea that he knew semething abeut radar and he was

us were /guestiened at.

51. Q. De you recall abeut how many times he left the brig fer questiening?
A. He was taken eut quite often during the day and night.

52. Q. Did yeu ebserve him en his returm frem these questienings?

A, Though blindfelded he was seaking wet frem abeut waist up amd after twe
trips, we'll say twe, when they were questienimg him, he didn't talk, he was
kind of depey, like it was kind ef like they had beaten him up tee much,

He'd ge eut dry and ceme back wet - im am heur or se later he weuld ge sut
dry and come back wet.

53+ Q. Yeu have described certain incidents ef mistreatment eof yourself at
l the hands of the Japanese guards; are there any ether imcidents when yeu were
mistreated that yeu have net related?

every time I steed up and then eut in the yard I had thie incident happen te
me, MAs you went te get a drink eof water yeu weuld take the bettle, and

(| first, yeu had te get dewn en yeur l!:p?ﬁn, and the guard weuld imvert the bettl
and held it in your meuth and when yeu cheked he weuld get a big kick eut ef
1t. :

— il

54s Q. Are there any ether incidents ef mistreatment ef yeur fellew pri-
seners at the brig that yeu recall?

A. They all were beaten at seme time er anether during the tem days but the
cases which I saw receive a real werking eut were Ensign Smith, Ricketts, and
I related the beating ef Berry im a previeus incident and he was cemnected
with the drinking of the water alse.

I

Erewn; did yeu see him mistreated during the peried of cenfinement at the
brig?
A, I am net pesitive but I believe he get bepped em the beam with that
stick,

' 56, Q. Did yeu see Cemmander Erewn struck by a guard?
A. I am quite sure he get hit, I am peasitive of it.

57. Q. On what day did yeu leave the brig?
| A, Fer the ship - en the twenty-ninth ef Nevember.

58. Q. Hew were yeu taken te the ship?
A Blimdfelded, with your hand em the sheulders ef the man ahead of you,

| n;urt-d by guards.

59. Q. Did all the priseners leave en the twenty-nimth?
A, All the prisemers did leave en the twenty-miath,

60, Q. Did anything happen on the way?
A, On the way dewn te the deck, where we bearded a meter launch, I was re-

peatedly struck with a club whem I fell er did met walk fast eneugh.

|| taken n}:ufir questiening in an area which was differeat than the sne mest of 9

55, Q. Yeu have referred te ene of the fellew priseners Liesutemsnt Cemmandér

4. I was beaten fer,whole ten days I was there - net every minute but FA
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I loaded us en the metor launch and we went te the deck and disembarked, get

| blindfeld yeu?

6l. Q. I shew yeu Exhibit 20 and ask yeu if that is a fair representation
of the brdig im which yeu were cenfined at Truk?

A, It is, It 1s a true picture of the brig, but there was me doer om the
heads. There was a partitiepm separating it from ancther cell mext the (oA
bulkhead and there was this ead on the back of this cell and there was a
couple of straight pleces of lumber on the ether side. There was a deorway
but there was ne deor to shut the head off from the cell, The head was open
inte the cell.

'62. Q@+« In which one of the three cells were you first cenfined?
A. The second and thea the third,

(The witness indicated the second and third cells om Exhibit 20, loeking
| into the brig frem the deerway.)

63. Q. Hew many priseners were confined with yeu in that second cell?
A. It varied between thirteen and seventeen,

The cemmission then, at 10:25 a.m., teck a recess umtil 10:50 a.m., at
(| which time it recenvened,

Present: All the members, the judge advecate, the accused, his ceunsel,
llﬂ the interpreters.
1 Archie L, Haden, junior, yeeman first class, U, S, Navy, reperter,
~ Ne witnesses not otherwise cemnected with the trial were present,
|i Jehn P, Reurke, the witness under examination when the recess was taken,

entered. He was warned that the oath previeusly taken was still bimding, and
continued his testimeny.

Cress-examined by the accused:

64 Q. What was your positien om the SCULPIN?
As I was treuble sheoeter onm the guns. In case there was any steppage or
migfire I took care eof them,

65. Q. You said that you arrived in Truk at 0100 en Nevember 20; but did
you land as seon as the destreyer arrived?
A, The destroyer arrived at Truk, the meter launch came alongside, they

on a truck and went te the brig.

66, Q. You say 0100; but that will be very dark yet and even then did they
A, Abselutely, Blindfelded at all times,

67. Q. You said that you were breught em a truck after lamding; fer hew leng
did yeu ride em this truck te the place of cenfinement?

A. It was a couple of miles distant. The exact time, in the cemditiem I
wae in, I de not remember,

68. Q. De you know in what unit you were confined?
A, TWhat Japagnese naval unit? Ne, I de net kmew the unmit, V,t
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69. Q. Did you net ask the interpreter what this unit was?
A, All the interpreter teld me was that we were at Truk and he wanted te
kmow where our submarines were placed areund Truk - what inlet er island.

70. Q. De yeu know whether it was & Japanese army unit er a navy unit where
you were confined?
A, I saw both army and navy at the brig where I was cenfined,

TL, Q. Hew did you distinguish between the Navy and Army?
A, The Jap guard there was saying "Kaigun," navy. "Rikugun", army and he
was peinting, This was told us after we were washing the huts that time.

72, Q. You said that on yeur arrival yeu wers guestiened on that day; but
do you knew where you wers gquestioned?

A, Right eutside of the entrance to the brig. Outside the doer there was a
table and there was an officer questiening and there was a guard there and

he teok me out there and when we got eutside they teek the blindfelds off.

73. Q. By whom were you interrogated?
A, I do not know him personally and I de not recall whether he was Army er

Navy.

74e Qe How many investigating officers were there?
A, TVWell, I was questioned by one and questioned but once,

75. Q. Was there another place of interrogation other than this where yeu

went?
A. I know this other place of investigatien frem Paine and alse there were

about feur men, counting Paine, whe went to this other place and it was des-
eribed as a distance from the brig and it teek place with a greup of officers
around and under a tree.

76. Q. How many times were you interregated during your confinement en
Truk?
A. I was interregated but ence,

77. Q. In which cell were you interned? (Showing the witness Exhibit 20,)
A. I was cenfined in beth at times, cell twe and three,.

78. Q. In which cell were yeu first cenfined?
A, Twe and then three,.

79. Q. How many priseners were cenfined im the cell you were in first?

A. It varied between thirteen and seventeen., I had the blindfeld on and I
couldn't ceunt them tee well with the blindfeld em but there were between
thirteen and seventeen.

80, Q. How many were there in the cell you went in neoxt?

A. I weuld say the same - between thirteem and seventeem, 1 ceuldn't ceunt
them but there were that many in it. The way I came te that cenclusiem was
that when we washed the hut that time they pushed us en back in there I made
the ameunt froem that,

8l, Q. Durimg your confinement im that brig were yoeu all the time blind-
folded? .i
A. T was blindfolded afl the time - all the time cempletely. 7€




l 82, Q. The wounded Baglien - was he lying down in the cell?

. Well, at times Baglien was laying down. I wouldn't say completely down
but we tried to help him as much as we could. He was severely wounded and
alway? in pain and we tried to help him as much as poseible.

£3. Q. You testified that there were three resting in the head. Would thaf
mean that the others, that is thirteen or fourteen, of the others, were
crouched in that five foot by five foot room?

Irl. The rest of the men were out in that room. I wouldn't say erouched all
the way down, Bent down a little. We could not stand up or the guard would
let go with the board - a two by four or a little bit bigger.

84. Q. Wae it not a fact that in the day time you were able to go out in
that dirt floor and rest there?

A, A little, after the fifth day. We weren't out there the complete day.
We were allowed out there for an amount of time and it wasn't houre.

85. Q. Were you not able to rest on a bench which was on that floor?
4. There was no bench there for us == no benchl!

86. Q. At night did all the seventeen prisoners have to sleep in that celll
A. A1l the prisoners that were in there had to sleep in that cell.

€7. Q. Because everybody could not sleep at night in the cells, were not
some of them sent to another building at night?

. Definitely not, They were not sent to another building. There was no
sleep while we were there, We just crouched down. The guard was there all
night with that two by four. The back of the cell was like a little window
with bars and he would get it in through there. There was no sleep with him
poking with that stick,

one teacup of water with dimmer but you said when you asked for water that a
guard brought a bottle of water and made you kneel down and drink it. Ie it
not true that when you asked for water you got it?

A. It is definitely not true. The reason the guard had this bottle of
water was to punish us, He would take this bottle of water and say "pd suka®™
and "aru® and pour it into your mouth until it came out your nose. It was
his intention to try and choke us - not give us water - and he did. He did.

89. Q. Didn't a surgeon come to the brig and give medical attention to the
prisoners?

A. If he came to the brig to give medical attention I sure as heck would
have gotten some, I was told to line up and go to the hospital - those of us
who wanted it - and we didn't go till the fourth or fifth day.

90. Q. Did you go to the hospital only once?
4. I went only once because the first time they beat the heck out of me and
1 said I wasn't going no more if I was going to get beaten to go to

£

g8, Q. You ﬁ.l‘lt testified previously, that the prisoners were given only 9 A .




92. Q. Were you actually on the sceme when Paine was being beaten?

A, Ne., I said before that I wasn't at the place he was interregated and
that is where he was beaten, He was questiened a distance frem the brig and
I was net questioned at that place, I was questioned but once eutside the
brig.

93. Qs Do yeu remember abeut what time yeu arrived at these cells - this
place of cenfisment?

<
A. The time 1 arrived at the place of cenfinement I canmot say definitely bﬁ

I had ne means of finding out; but I arrived at Truk at 0100, The distance I
do net kmow te help me, but when I got there I was subjected te questiening -
by that I mean within a day - in the morning abeut ten e'cleck or elsven o'
cleck or se,

94, Q. Hew soem after your arrival at the cells were you questiened? One
or twe heurs later?

A. It wasn't one or two hours later. I figure it was daylight and quite
warm, I figured abeut tem e'cleck., It seems that all the guards and so on
had watches and I believe someone asked them what time it was at one time.

95. Q. How seen after yeu arrived at the cells did they start te beat you?

A. Well, they started the beating after I was interregated. I got my first| 94

beating. I guess maybe they didn't get the informatien they wanted off my
shipmates and maybe that was an inducement te keep beating us after we got
back inside.

96. Q. But the guards didn't start to beat you until after you had been
interregated? Is that right?
A. That is right,

97. Q. At any time during the time that these guards beat you were there
any Japansse Navy efficers present?
A, This man whe interrogated us might have been army or navy.

98. Q. Ne. When the guards im the cells beat you?
A. Well, there might have been some areund there, It was threugh that day
and that night, Iike I say, we had teo straightem eut,

99. Q. But there were ne Navy efficers that erdered these guards te beat
you?

This question was objected te by the judge advecate on the greund that
it called fer the opimien of the witness.

The accused withdrew the questien,

100, Q. Did the guards beat yeu because they were ordered to do se by
Japanese Navy eofficers?

This question was objected te by the judge advecate on the ground that
it called for the opiniem ef the witmess.

The accused made ne reply.
The commissien ammeunced that the ebjectien was sustained,




’101. Q. Were you asked every day if you needed medical sttention after the
fourth or fifth day when you went to the hoepital?

A. No, we weren't asked every day if we wanted medical attention. The
l.fnurth or fifth day I went to the hospital and that was enough for me, I
|guess if I had requested it I could have gone again. I was not asked if I
needed medical attention every day after the fourth or fifth day when I went
to the hospital.

|
102 Qs Did your wounde heal without any further treatment than thips one
treatment at the hoepital?l

A. When I got to the next camp I was given official bandage and they
healed it up in about a month or sc.

11103, Q. Where were you when you sew Iieutepnant Commander Brown struck or
| beaten?

[Ae It was after we had sterted to sorub out the cells,

I

1105, Q. Was a Japanese Navy officer present at the scene at the time?
| I do not recall.

106, Q. Do you know what ship you left Truk on?

A. I don't know the ship I left Truk on but I know it was a carrier beca

I inched the blindfold up and I could see when we were alongside the ship. u;'IT
|was a large ship and it was a carrier.

107. Q. None of the forty-two survivors from the SCULPIN died while at Truk,
did they?

4. Not to my knowledge. I understood that they all went on carriers, I
went on one carrier and another group on the other.

A. It was one of the guards that struck him.

Reexamined by the judge advocates

108, Q. Were you able to ascertain what branch of the Japanese armed forces |
your guards at the brig belonged to?

A. I believed they were army guards., That was before the difference was
Enuh, like which wae the navy and which was the army.

109. Q. You say you believed that, Was it made known to you at any time
during your confinement what branch these guards belonged to?

d. Haval forces, The navy,

110. Q. From whom did you learn that?
[|A. When we came out in the compound after the fifth day when we started to
scrub the cells,

The accused did not desire to recross-examine this witness.

Banined by the commission.

|1.'.L1. Q. Will you describe what was done for y
medical way on that one occasion when you did go to the hospital?
A. When I reached the hospital they took the old off.

fish=oil bandage which they put on, They had a metal instrument there and
there might have been a need for using it, but every time in the
place where I was cut they would get their laugh when It was
an open wound, Mnlmtufhtnthﬂmlnthﬂdummm:hmq
on.

104, Q. Did ome of the guards Jtrike him? A




112, Q. Were the dﬂﬂ-!in‘ﬂ clean?
A, The bandage that was used once was te be washed and used again. The
sams bandage was used over again if you went back.

Neither the judge advecate, the sccused, nor the commission desired
further to examine this witnesa,

" The witnese made the fellowing statement:

Ensign Smith had a ring and a Jap guard, threugh seme means er other,
got the ring werd got te the imterpreter there and he asked the guard if
he teook the ri and if he did to give it back te him., In the meantime the
guard hed slipped the ring back in Ensign Smith's pecket. They theught
Ensign Smith had lied or semething and got him dewn on his knees and a ceuple
of them werked him ever.

The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 11:30 a.m., teek a recess until 2 p.m., at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advecate, the accused, his ceunsel,
and the interpreters.

Elvian G, Gluba, yeeman first class, U. S. Navy, reperter.
He witnesses net etherwise cemmected with the tri{l were present,

A witness fer the presecutien entered and was duly swern.

1, Q. Please state your name, rate, and present statien.
A, Cecil Bugene Baker, engineman first class, abeard the U.S5.S. COCHINO,
Key West Flerida, home pert.

2. Q. If yeu recogmize the accused, state as whem.
A. VNe, I do mot.

3. Q. On November 19, 1943, were you servimg abeard the suomarine, the
U.8.8. SCULFIN?
A. Yes, air.

4e Q. In what area was your submarine operating em that date?
A, It wae eperating abeut eme hundred seventy miles frem Truk,

5. Q. What happened te the SCULPIN em that day?

A. We picked up a cenvey abeut midnight the night of the eighteenth and

preceeded to track it, and areumd feur o'cleck we started te make a set up
shot at it, We started te make a set up shot and we dove down deep and rigg
for depth charges., Se after we were dewn there for they didn't
drep any depth charges we preceeded te surface.
ship off on the herisem. We ne seemer spetted
spetted us, We theught it was a
soener deve than they started te drep depth char
‘destreyer, Se they kept drepping depth charges fer abeut eight heurs and
“the skipper theught the sub was leaking tee much se we decided te le
pessible abanden ship and get as many off as we ceuld,

i
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6. Q. Was the SCULPIN scuttled after surfacing?
1- I.'r Ii‘!"o

7. Q. Were yeu picked up as a surviver after that?
A, Yes, s#ir; decided te scuttle the ship after we decided to get as many

men off the syl as we ceuld, TR

8, Q. What happened te yeu?
A, I abandoned ship, I was in the water abeut forty minutes befere they

picked us up.

| 9, Q. By whom were yeu picked up?
' A, By the Japanese destreyer.

10, Q. How many of the crew of the SCULPIN were picked up by the Japanese

I destreyer?
' A, There were forty-one besides myself.

.J 11, Q. Where were you takem by this destroyer?

| A, After we reached eur destinatien, it was early in the morning areund
twe or three o'cleck to my estimation, we didn't know exactly where we were

' but after we got there the questioner had a map and teld us we were on the ,

island of Truk,

| 12. Q. You say after you reached your destination abeut two o'cleck in the

- morning; what date was that?
l A, November 20, 1943. |

13, Q. That was dene with you upen arrival at the island? |
A, We were lined up, blindfelded, and our hands tied in fremt of us, and :
we were put in small beats like whalebeats and we were taken in these whale-
boats inte the deck and put im trucks. We dreve fer abeut twenty-five er
thirty minutes and we were herded eut of the trucks inte this cempound.

L. Q. You say yeu were herded imte a cempeund; will you describe this cem=

pound yeu refer te? :
A, It had a high fence areund it, it had three cells which we seen threugh

the bottems ef eur blindfolds when we wrinkled our eyes, This cempeund 1t-
gelf was nothing but a dirt fleer,

15, Q. As you entered this compound on which side of yeu were these three

cells you refer te?
A, As yeu went in the compoumd gate it was on the left side.

16, Q. And how many cells were there?
A, Three cells,

17. Q. With reference te the gate you entered, which cell were you cenfined
in?

A. - I was in the first cell as you went threugh the deer,

18, Q. How many of the ferty-twe survivers of the SCULFIN were cenfinmed

in this cempeund?
As A11 the crew of the SCULPIN was put in the three cells there.
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19, Q. "What was the size of the cell in which you were confined?
A, The cell I was in was around seven by five,

20, Q. GSeven what by five what, what are the dimensiens you refer te?
4, Our estimate was arcund sevem fest by five feet.

2l, Q. When you were first confined imn that cell how many eother prisoners
were confined with you?
A, The first day there were thirteem others besides myself in the same cell,

22, Qs Durimg the ceurse of yeur confinement in this building did you have
eccasion te see the other twe cells?

A. We didn't get a chance te see the other cells until abeut the fifth er
slxth day and that was when we were all taken out im a greup.

23. Q. Were these other cells similar in size te the one in which you were
confined?

A, They were when we seen them the first time, they were the same - identi-
cal - all three of them,

24. Q. Describe the interier of thie cell im which you were confined?

A, The cell I was in had a deer and in a cerner te the left side as you ge
in was a small partitien, it just had a beard en the side of it, just had a
head and & back window eppesite that, and beside the doer it had a peephole

fer the guard.

25. Qs Describe the cenditiens im that cell with reference te the ameunt ef
reem there was fer the inmates of it,

A. The interier of the cell had a fleer - weed fleer - dirty, had maggets
and ants crawling over it, There wasn't even anything te sit en, we had te
8it en our haunches with eur hands tled fer about the first four er five days
we were there, Some of the fellows had te sleep inside the head in erder te
make reem for all ef us te evem get eour elbows down beside us,

26, Q. VWhat type of head was this?
A, It was just a hele in the fleer, that is all it was.

27. Q. Were there any woeunded im this first cell with yeu?

A, There were ne woumnded but there was one fellew en the gun orew that was
shell-ghecked and he was out of his head. At nighttime he kept having night-
mares and we would try te quiet him and the guards would hear us and pull all
of us eut of the compeund and started in en us with clubs and fists.

28, Q. Te your knowledge were there any weunded in the other twe cells

among the priseners?
A. Yes, there were three I know of and there were several had shrgpnel

wounds.

29, Q. Who were the three yeu know of and what were they suffering T
A. The three mest wounded were named Baglien, he had a shell weund ugh ff(
the thigh ef his leg; and there was one whose nickname was "Rebel,"™ his real
name was Eliet, he had a shell hele threugh the palm of his hand; the ether
one was named Pitzer and he had a shell threugh his arm clese te his sheulderl
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30, Q. Was any request made of the Japanese after yeur arrival fer medical
attention fer thess three men?
A, Yes, Commander Brown, our cemmanding officer at the time, made the

request as seen as we get te the cempeumd - the first mernimg,

31. Q. De yeu knew if these three men ever did receive any medical

attentien?
A, They received medical attentien after abeut the fifth er sixth day after

they had gangrene and meggets im their weunds,

32, Q. What was the nature of the medicel attentien they received at that
time?

A, I feund eut later frem a fellew on the carrier that was sunk - I had
duty with him for abeut a year - and he teld me they were amputated without
any ansesthetic,

33. Q. Did yeu learn frem this shipmate where these amputatiens were per-
formed?

This questien was objected te by the accused on the ground that it called
for a hearsay answer,

The judge advocate replied.
The cemmissien announced that the objection was sustained.

34: Q. When were yeu first remeved frem this cell in which yeu were cem=-

fined upen yeur arrival?
A, On the third day I was taken eut fer the firet time fer questiening.

35. Q. Where were you taken?
As I was led eut of the cempeund, right eut the gate leading inte the
compoumd, and was taken to a table right euteide, te the left eof the deer,

36. Q. Whe teek yeu te that spet?
A, Twe ef the guards that were guarding us while we were in eur cells,

37. Q. De yeu knew te what branch ef the Japanese armed forces these guards
belenged?
A, They were frem the Japanese Navy.

38, Q. Hew de yeu knew this?
A, After we were there abeut the secend day a ceuple of the guards were

bragging abeut the Imperial Japanese Navy amd during the ceurse ef the \‘.:rqp.r(

they teld us they were in the mavy.

39, Q. Describe fer us what eccurred at thies first questieming ef yeurs.
A, They led us out te the table and teek the blindfeld eff. There were a
few officers sitting around the table and they had a map eut im freat of them)
and they peinted te the map and teld us where we were, whioch was the first
time we actually learned we were em Truk, They asked us the whereabeuts
eur sub was eperating eut of, where we were suppesed te ge, and hew many sub-
marines were operating im that same area.
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40, Q. TWere you subjected te any mistreatment during the ceurse of yeur

interregatien?
A, TVWhen the imnterpreter asked a question we sither failed te answer er gave

an answer he didn't like or wasn't accurate te the questien, he would give Lv
ar

e nod te the guarde and they weuld start beating us with fists er clubs which
they chose.

41, Q. How lemg did this questiening last?
4., Each questiening lasted abeut thirty te forty-five mimutes.

42, Q. What was the extent of your beatings during that perled?
A, I had numereus seres and bumps en my back and shoulders and suffered
numercus headaches,

43. Q. On hew many other occasiens were ysu questioned while yeu were ocen-

fined at this brig?
A, Twe other times after the first time, three times altogether.

4h. Q. Did the precedure en these ether occasiens vary from what it was the
first time?

A. The questiens were about the same but the beatings were more numereus
and we get more of them,

45. Q. What was the ratien of the priscners durimg the time you were cen-
fined there?

A, The first day we got there we didn't get anythimg until abeut elevem
o'cleck that night when we get eme rige ball and it was covered with ants and
maggots and abeut the aize of a golf +» After abeut the secend er third
day we got one rice ball in the merning and ene at night. We get eme teacup
of water fer each cell for all men twice a day.

46, Q. Did yeu receive water on any other occasions while you were cenfined
there?

A. After abeut the fifth day the sun wae se hot and we kept asking the
guards. for water te drink and the guards weuld take abeut three eor four eof us
out and made us kneel on the greund and they peured water dewn our threat and
nese eut of a bottle.

47. Q. You have described yeur mistreatmemt during questiening, were there
any other specific cccasiens en which you were mistreated?

A, Well, they started giving us a bucketful of water abeut the fifth er
gixth day te clean the cell and they would rum everybedy eut en the cempeund
apd they chose twe men te wash the hute eut, The fellows were dying fer a
drink ef water and while they were washimg the huts they weuld leek areund te
gee if any guards were leeking and they would take a drink of this water and |
were caught, After they were caught they toek them eut te the cempeund and
started beating them with fists and clubs and teld them net te de it again.

48, Q. What other prisemers did yeu see beaten because t.h-;r drank dirty
water?

A. There was a fellew by the name of Berry, a terpedoman, and there was
another fellew, White, whese et neme was Duane.

49. Q. De you recall the names ef any ef the priseners whe were cenfined im

that first cell with yeu?

A. There was Ricketts, first name Edward; there was German, first name was
Michael; there was Edwin Keller, an electrician; myself; and a radieman,
Petersen; a gumner's mate whese name was Wyatt. That is all I can recall;
we had a ceuple of new fellews I didn't knew then.
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50 Q. Was there a surviver eof the SCULPIN by the name of Moers?
A, Yes, there was, named Denny Meere, he was chief of the beat at the time
it got sunk, Z

51. Q. De you know in which cell he was cenfimed?
A, To my knowledge he was in the third cell, the last one on the left,

52. Q. Will yeu relate any specific instances of mistreatment te ether
survivers of the SCULPIN that yeu saw at the place eof cenfinement en Truk?

A. Ricketts was in my cell and the Jap guards nicknamed him "Menkey." They
kept calling him that for abeut five houra when they neticed his ressntment
at it, After they noticed his resentment they opened the lewer half of the
door and with us all areund they started beating him with fiete and clubs,
There was an Ensign Smith that was one of the survivers. Our senier officer
that was savied had a ring stelen by one of the guards and the guard saw that| A
this officer was trying te find his ring. One of the guards slipped this
ring in this Ensign Smith's pecket and said he found the ring im this Ensign
Smith's pecket, They beat him fer that with their clubs., Another time the
same Ensign Smith got beat was when he was out in the compeund talking te ene
of the guards and the guard kept telling him about how the Japanese planes
were golng te bemb the United States, apd Ensign Smith sald the Japanese
planes weuld never get that far, but thit American planes would bemb Japan
and that made him mad and they beat him again., I witnessed both of these
beatingas myself,

52, Q. Did you ever see the prisoner White mistreated?

A, I geen White get beat the same time as ancther shipmate by the name of
Berry get beat. They were in one of the cells and they were drinking this
water, The guard walked in en them, se he breught both ef them eut and beat
them beth.

53. Q. How leng were you confimed in this place?
A. We were there abeut ten days.

54« Qs Were you ever confined in any ether bullding other than the ome yeu
referred te? _

A, lle, we were all cenfined in these three cells all the time we were en
Truk,

55. Q. On what date did yeu leave this place of cenfinement )t Dk
4. We laeft areund the twenty-eighth or twenty-ninth of Nevember of '43.

56, Q. By whem were you taken frem the place of cenfinement?

A, Ve were taken out in the morming, getting ready te leave, we were blind-
folded and our hands were tied., I imagime it was the same guards whe led us
down, They led us down te something like whaleboats again and put us in thesp
whaleboats,

57. Q. Were yeu subjected te any mistreatment during this trip dewn te the
whalebeats?

A, Yes, we were; while we were going down there in case we sjumbled or  |JA
didn't walk fast enough the guards weuld coeme up frem behind us and beat us
with the club they carried.
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were there of interregatien?

taken up to anether office or table er seme place. I den't knew anything
about that, I didn't ge.

the cempeund where yeu were cenfined?

outslde the fence - there was a table right cutside the fence.

of them standing around the table,

Japanese army and the navy?

persennel ef the Japanese Army or the Japanese Navy?

he was wearing civilian clethes.

person the same all the time?

was this guard army persemnel or navy persennel?

Cress-examined by the accused:
Q. You mentiened abeout where you were interregated; but how many places

There was only ene place te my knowledge except a cenple of fellews werse

Q. The place where you were questiened, was this place very far frem
There I was questioned was only abeut fifteen or twenty steps - right
Q. Is this a large clearing?

It had trees areund it,

Q. Was it under a tent?
Ne, they just had an awnimg there te keep the sun off of them,

Q. Hew many persons interregated you?

There was one that asked the questions and there were abeut two or three
Q. While you were en Truk did you get the distinctien between the

After we were there abeut twe er three days, we did,

Qs Then de yeu knew whether this perscm whe interregated yeu was L
He was in the navy.

Q. Was there an interpreter?
Yes.

Q. Was this interpreter military persennel or a civilianm?
I don't know., One day he was wearing a unifeorm and ene day he wasn't,

Qs Yeu sald you were interregated three times but was that ilﬁlrriiltil!
The same all the time,

Qs The interpreter was the same all the time?
The same all the time, yes.

Q. Yeu stated that there were guards areund when you were imterregated;
They were navy.

Q. Hew many guards were there present when yeu were interregated?
Theres were twe guards, one en each side,.

Q. Was this guard armed?
He had a gun in a helster, but he carried a club - beth ef them,

Q. When yeu were imterrogated what was done with yeur blindfeld?
They teek the blimdfeld eoff right after we get eut there,

N
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73. Q. How about yeur hands tied in frent?
A. Ne, they left the hands tied. They teek the blindfeld off, we weuldn't
be able teo see the map if they didm't.

T4. Q. You testified that your hands were tied; would they tie yeur hands
when you went eut frem this brig?

A, They didn't after about the fifth eor sixth day, after we were there abeut

the fifth er sixth day they left our hands untied, and after abeut the third
or fourth day when we were cleaning the huts they untied eur hands,

75. Q. TYou testified that you were interregated three times; de you knew
how many times the other priseners wegre interrogated?

A. Ne, I den't because different ows were questiened at different times
than the otherfellews., It all depended en their rate and what they thought
they could get out of them,

76. Q. That kind of questions were put mostly te you? Was it regarding
your submarine? What kind of questiens were mostly asked you?

A. The questioning varied, semetimes it was about eur submarine, our radie
and radar equipment we had aboard or the ships we seen at Pearl Harber the
last time we were there, where the subs operated at and what area they were
in,

T7. Q. Was thies questioning mostly cencerning submarines?
A, It concerned submarines mot particularly eurs, but the ones they theught
they ceuld get seme informatiem abeut.

78. Q. Frem these questions this officer asked you, did you feel that this
person whe was interrogating you was frem a Japanese submarine umit?

This questien was objected te by the judge advecate em the ground that
it called fer am epinien of the witness.

The accused made ne reply.
The cemmiseien announced that the ebjectien was not sustaimed.

4, As far as we knew, we didn't know., We just figured that he was eut t—hll'L
te get as much eut of us as he could, We didn't kmew which ship er squadren
he was attached te as far as that mattered.

79. Q. Isn't it true that you state these questions that were asved were
mostly cemcernimg submarines?

A, Yes, but net particularly eur sutmarine. It was abeut any submarine we
could give information abeut,

80, Qs Whe were the persenmel guarding this trig - cempeund?
A. HI.T!&

I
8l Q. Yeou testified that yeu heard this ene sailer bragging abeut the
Japanese Navy; was it true that yeu kmew that he was in the Navy?
A: We didn't knew it up until that time whem he started bragging abeut the

Japanese Navy, but we guessed he was in the navy because the uniform he was
wearing was similar to eurs, it wasn't the same material but

blue collar with the white stripes rumning around it and that is a Navy uni-
form wherever yeu ge,
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The cemmissien them, at 3:15 p.m., teek a recess until 3:30 p.m., at
which time it recenvened.

Present: All the members, the judge advecate, the accused, his ceunsel;
and the interpreters.

Rebert Oldham, yeeman third class, U. S. Navy, reperter.
Ne witnesses mnet stherwise commected with the trial were present.,

Cecil Eugene Baker, the witness under examinatiom when the recess was
taken, entered. He was warned that the eath previeusly taken was still
binding, and continued his testimenmy.

(Cress-examinatien centinued.)

82, Q. Imside this cempeund hew did yeu get what you wanted te say ever te
the Japanese guards, and they te yeu?

A. Yeu didmn't say anything te the Japanese guards umless they speke te
yeu first,

83. Q. That is, when these guards talked te yeu, how was it performed -
threugh am interpreter er seme guard whe knew a little English er seme
American whe kmew a little Japanese?

A. Ve didn't have any interpreter there except when the questiening was

goeing on., When we wanted segething Cemmander Erewn weuld try te make seme 7=

kind of signs or something te shew what we wanted; like if we wanted seme
water he would peint te his meuth amnd that weuld mean drinkimg water,

B4, Q. Then as there was ne imterpreter and as the Japanese guards didm't
understand him very well and alse whem yeu didn't umderstand Japamese very
well, wasn't there any incidents where there was a misunderstanding made
threugh the difficulty in language?

A, Well, they ceuldn't umderstand what we weuld say, but they kmew what we
meant because, that is when the water treatment started, they went anmd

got a ifg of water and started peurimg it down eur threats and neses mtil |94

we cheked,

85. Q. When you were put im te this brig the first time, were yeu cautie
or given any imstructiems threugh an imterpreter?

A. Ne, we weren't teld anything umtil abeut the secend day when they
started te questien different fellews there - the enly time when we saw an
interpreter,

86, Q. Was there anether small building right next te this building?
A, Well, I didn't see it but I heard there was.

87. Q. Wasn't it a fact that seme of the prisemers ameng yeur greup were
breught te this building at mnight te sleep?

A, Ne, nene of us were because I was in the first cell imside the cempeund
and mene of us ceuld sleep because of the pesitions we were in, If anybedy
went sutside of that gate at night, I weuld have kmewn abeut it,

88, Q. Wasan't it a faet that the Japanese advised seme of the prisenmers
sleep in anether buildimg but the Americam prisemers did net want te de tha
A. Ne, they didn't give us a chamce te sleep at all.




89. Q. Hew many guards were there?
A, There were areund five or six guards at night and in the day time I

den't know how many there were, but there were a few mere during the day time

90. Q. You testified that you were en Truk fer abeut ten days; was the
guard at this brig the same all the time?

A, Ne, they chamged them areund, Abeut every ether day they kept changing
the guards. Abeut every three er feur days yeu weunld get the same guard yeu
had twe er three days befere that.

91. Q. These guards that relieved the first guards, were they army er mavy

persennel?
4, All the guards we had at Truk while we stayed there were all mavy. Ne

arny there at all,

92, Q. Were yeu able te talk freely inside of the brig?

A, Ne, we weren't even allowed te meve and every time we tried te meve in
there - this cell I was - this fellew I mentiened being shell=shecked, he
kept having nightmares, or dreams at night, and we weuld try to make roem fer
him but this guard weuld come te the little opening in the cell and weuld
stick his stick im the hele and twirl it areund and everybedy in the way would
get hit with this stick,

93, Q. This feed which yeu testified abeut, was there anything else mere
than this ball of rice?
1- H.I' 'l‘-hlt'ﬂ l.u wa E.t-

9%. Q. Wasn't there anything like dried fish or coeked vegetables er seup?
A, Ne, there wasn't.

95, Q. When you were cenfined en Truk how many persens were weunded ameng
the ferty-twe?

A. Well, there were the three seriously weunded - the ones I named a while
age - "Rebel," Pitser, and Baglien., Several had shrapnel weunds. I dem't
know hew many had shrapnel weunds but everybedy there practically hed shrap-
nel weumds,

96, Q. You testified that yeu left Truk after staying there abeut ten
days; at thies time were there any persens left en Truk because of the fact
that they needed medical treatment?

A, Ne, all eur crew went,

97, Qs Then when yeu left around the latter part ef Nevember frem Truk,
were all the weunded nearly recevered frem thelr weunds? In ether werds,
there weren't any wounded ameng the survivers whem you left Truk?

A, Yes, they were wounded, Just take the three amputees whe had their leg,
arm, and their hand amputated. If they weren't wounded when they left, I
don't knew what woeunded is,

98, Q. De yeu knew fer a fact whether there were amy prisemers ef war
requiring medical treatment whem you left Truk?
A, Well, I'm not a decter, but I would say they needed medical attemtion

when they left but they didm't get it,




’l the werd "America,”

99. Q. Yeu testified that ILieutenant Cemmander Brewn was actimg head of
this greup whiles en Truk; de yeu knew whether Lisutenant Cemmander Brewn kmew
the name of the unit that yeu were cenfined im er the names of the persemnel
whe interregated the priseners?

Il A,  What Geerge Brewn kmew I den't knew anything abeut' because we werea't
allewed te cenverse with each ether at Truk., What knewledge he had I guess
he kept to himself because we had no way of finding eut.

100, Q. Did yeu require any medical attentien when yeu were em Truk?
A, I didn't require any when I get there but after I get eut ef there I
II needed seme fer a ruptured eardrum,

101, Q. Did yeu ge te the hespital when any ef the ethers went te the

hoapital there en Truk?
A. Ne, I didn't ge. My ear get hurt the secend time I was questiened and

a8 I had heard what the ether fellews had done te them on thelr way te the
hespital, the beatings they had te take, I decided net te tell them abeut my
sar,

i

were in the Japanese Navy?
A, Well, they kept bragging abeut how many subs their Imperial Japanese

l 102, Q. VWhat did these guards actually say that led you te believe that the]
Navy had sumnk, hew many they were going te sink, and abeut Pearl Harber.

103, Q. Did they just use gestures when they talked te yeu er did they just
speak im Japanese?

A They weuld ge threugh gestures, metiens and making metiens of their
meuth, making seunds like airplanes, moise of a bemb drepping and they knew

104, Q. What werd did they use fer Japanese navy?

4, They weuld use the same thing as any ether divisien, like tryimng te
get semething acress they weuld peint te their uniferm er they weuld peint te
sur uniform fer the same bramch of thas ssrvics.

105. Q. Yeu said the guards beat yeu; when did the guard start te beat yeu ¢
as soen s yeu arrived at this cell?

A. The first beating we got when we got off the whalebeat te get em the
truck., We get this fer walking slewly and falling all ever eurselves be=
cause we had blindfelds en and that is when the beatimgs begam te start,

106, Q. Were they guards frem the ship?

A, I den't knew abeut that becaunse we were all blindfelded and eur hands
were tied. We didn't have any way of finding eut where they were attached te
or what they even looked like,

107. Q. After yeou get te the cells hew seen did the beatings cemmence then?
A. Well, the actual beating started im the meraning, seme time befere neen,
I den't knew exactly what time it was in the merming, the actual beating
started when it turmed dark and everybedy was trying te get seme rest,

108, Q. Se that there weren't any Japanese efficers presemt at the time

they beat yeu?
A, Ne.

109, Q. Did all the guards beat yeu?
A. Everyene we came in centact with them,

118




110, Qs Was Lieutenant Cemmander Brewn present when Ricketts was beaten?
’A. Yes, he was,

111, Q. De yeu knew whether he cemplained te anybedy abeut the beating ef
this man Ricketts?

abeut the beatings we were taking, ne medical attentiem and ne water.

I' 112, Q. Did yeu hear him cemplaim te the interpreter whe ceuld speak
English?

A. Ne, we ceuldn't hear that far because the guards were walking away and
everybedy in the cell was crewded clese tegether and everybedy was clese te
each other and by the time they get eut ef the cempeund = the enly thing that
we could hear was when the club was hitting semebedy.

|113. Q. Were any of the other survivers present whem yeu were being
questioned?

cell ene at a time, They weuldn't take twe men out eof the cell at the same
time.

" 114. Q. Amd yeu always answered all the questiens that were put te yeu?

This questien objected te by the judge advecate en the greund that
it was irrelew anf immaterial,

The accused replied.
The cemmissiem anneumced that the ebjectien was sustained,

|I 115, Q« De you lkmow where Ensign Smith is new?
Ao Abeut twe theusand fathoms under the water.

116, Q. Hew de yeu knew that?
A. Because he was en the carrier that was sumik,

117. Q. Did yeu see the carrier when it was sunk?
A Ne, we heard the terpedees hit. As I sald befere I had duty with this
ene purviver eff the carrier fer a year and a half,

Reaxamined by the judge advecate:

118, Q. On what type of ship did yeu leave Truk?
Ae We left om amether aireraft carrier.

119. Q. Were all the survivers frem the SCULPIN put em ene carrier?
A, Ne, we were divided in twe greups.

Recress-examined by the accused:

120, Q. By what ceuntry's ship was this aircraft carrier sunk?
A. By an American submarine, ;

111, Q. Name of the submarine?
A, I den't know the name,

A. Yes, he cemplained because I overheard him twe er three times cemplainipg

A Ne there was nobedy present at that time, They enly t.nfc them out of tﬁa

P




122, Q. Wasa't it the SATLFISH?
A, I den't knew,.

Neither the judge advecats ner the acoused desired further te examinme
]\ this witness.

The cemmissien did net desire te examine this witness.

The witness said that he had nething further te state,

The witness was duly warned and wlithdrew,

|
,' The commission then, at 4:10 p.m., sdjourned until 9 a.m., temerrew,
|| Wedneaday, August 11, 1948, |




ELEVEITH DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,
Wednesday, August 11, 194E.

The commiseion met at 9:15 a.m.
Fresent:

Rear Admiral Arthur G, Robinson, U. 8. Navy,
Iieutenant Colonel Kenneth B, Ballict, Cavelry, United States Army,

Iieutenant Colonel Newton L, Chamberlain, Signal Corpe, United States
Army, 1
Iieutenant Commander Bradner W, lee, junior, U. S. Naval Reserve, '
Lieutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U. S. Navy, i
Captain Albert L, Jenson, U, S. Marine Corps, members, and |
Lieutenant James P, Kenny, U. 8. Navy, judge advocate, '
Archie L., Haden, junior, yeoman first class, U. S. liavy, reporter. r
The accused, his counsel, and the interpreters. I

i

The judge advocate read an order from the convening authority, copy
prefixed marked "M™ relieving Iieutenant Colonel Vietor J, Garbarino
Coast Artillery Corps, United States Army, and appointing Lieutenant énlnnul
Newton L, Chamberlain, Signal Corps, United States Army, as a member of the
commission,

i
The judge advocate and the accused stated that they did not object |
to this member. l

Lieutenant Colonel Newton L, Chamberlsin, Signal Corps, United States
Army, wae duly sworn,

The record of proceedings of the tenth day of the trial was read and
approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present,

The accused, who had previously testified on voir dire, was informed |
that his cath previously teaken was still binding, heard his own testimony
read to him, and pronounced it correct.

Herbert L, Ogden, who had previously testified, was called before e

the commission, informed that his cath previcusly taken was still binding,
He heard a portion of hies testimony reed to him,

The commission then, at 10:40 a.m,, adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Thursday, August 12, 1948,




JIELETH DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,
Thursday, August 12, 1948,

The commission met at 9:10 a.m,
Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. 8. Navy,
Iieutenant Colonel Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Iieutenant Colonel Newton L, Chamberlein, Signmal Corps, United States
w’ |
Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U. S. laval Reserve, |
ILieutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U. 5. Navy,
Captain Albert L, Jenson, U, 8. Marine Corps, members, and
ILieutenant James P, Kenny, U. 5. Navy, judge advocate,
Elvin G, Gluba, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the eleventh dny‘ of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Herbert L. Ogcen, who had previocusly testiflied, was called before the
commission, informed that his oath previously taken was still binding, hea
the remainder of his own testimony read, and Lieutenant Colonel Chamberlain
not desiring to question him, he pronounced hies testimony correct and ‘
withdrew,

The commiseion then, at 11335 a.m., took a recess until 2 p.m., at
which time it reconvened.

|
|
Present: All the members, the judge advocate, the reporter, the |
accused, his counsel and the interpreters. [

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Higuchi, Nobuo, who had previously testified, was called before the
commission and informed that his oceth previously taken was still binding.
The judge advocate read the testimony of this witness in English, The
witnese followed this reading from a written Japanese translation,
Ideutenant Colonel Chamberlain, not desiring to question the witness, he
pronounced his testimony correct and withdrew,

Asano, Shimpei, who bad previously testified, was called before the
commissicn and informed that his cath previously taken was still binding.
The judge advocate read the testimony of this witness in English, The
witness followed this reading from a written Japanese translaticn.
Iieutenant Colonel Chamberlain, not desiring to question the witness, he
pronounced his testimony correct and withdrew,

John P, Rourke, who had previously testified, was called before the
commission, informed that his cath previocusly teken was still binding,
heard his own testimony reed, and Lieutenant Colonel Chamberlain not
desiring to guestion him, he promounced it correct and withdrew,
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The commission then, &t 3:20 p.m., took a recess until 3:40 p.m.,
at which time it reconvensd.,

Fresent: A1l the members, the judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Robert Cldham, yeomen third class, U. 8. Navy, reporter.

No witneeses not otherwise connected with the trial were present.

Cecil Eugene Beker, who had previocusly testified, was called before
the commiseion, informed that his ocath previously taken wes still binding,
heard his own testimony read, and Lieutenant Colonel Chamberlain not
desiring to guestion him, he propcunced it correct and withdrew,

The commission then, at 4:05 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Frid&?, -luﬂuﬂt 1\3’ 19‘fbst
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LIIRTEEITH DAY

i United States Pacific Fleet,
Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Mariapas Islands.

1 Fr‘im, .I.I.Iguat 1.3’ 191';3-

The commissicn met at 9:05 a.m.

Fresent:

Rear Admiral Avthur G, Robinson, U. 8. Navy,
h Lieutenant Colonel Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
1 Lieutenant Colonel Newton L, Chamberlain, Signal Corps, United States

Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, 8. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Wallace J, Ottomeyer, U. S. Navy,

| Captein Albert L. Jenson, U. S. Marine Corpe, members, and
lLieutenant James P, Kenny, U. S. Navy, judge advocate,

Archie L, Haden, junior, yecman first class, U. S. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the twelfth day of the trial was read
and approved.

Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present,
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.

Examined by the judge advocate:

l, Q. State your name and former rank,
4. Inoue, Kenichi, former captain, Imperial Japanese Navy.,

i 2, Qe If you recognize the accused, state as whom?
’ d. I remember the defendant, Wakabayashi, Seisaku, former vice admiral,

Imperial Japanese lNavy,

.‘ 3+« Qs During what period were you stationed with the Imperial Japanese
Havy at Truki¥

4. I served on Truk from August 1943 to the end of May 1944.
l 4e Qs To what unit were you attsched during that period and in what

capacity?
4. I waa senlor staff officer of the Fourth Fleet.

| 5, Q. Was the Fourth Base Force a subordinate unit of the Fourth Fleet?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
leading.

| The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

A, Yes,.
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l ! 6« G« TWhere was the headquarters of the Fourth Base Force located?
| A. It was ashore on Truk,

|'?. Qe Who was the commanding officer of the Fourth Base Force during your
tour of duty on Truk?l

4. Up until the end of February 1944, the Commandant was Vice Admiral
Wakabayashi but after that it was Rear Admiral Arima,

= I 8 Q. After the inception of your duty with the Fourth Fleet hen/it | PA
on Truk?

come to your attention for the first time that prisoners of war had ved
Il. I saw submarine prisoners of war on the twentieth of November 1943.

9. Q. Did you know where those priscners of war had come from?

4. As previous to my seeing these prisoners I had seen a dispatch from the
Yamagumo relating the capture of priscners of war from a submarine, when I
saw these prisoners I knew they were from a submarine,

This question was objected to by the accused on the ground that no

‘ 10, Q. Do you recall who the action addressee was on that dispatch?
foundation had been laid.

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained.

11, Q. Where did you see these prisoners of war?
A. I sew them on a bridge while I was traveling from headquarters to the

Seaplanes Base,

12, Q. How were these prisoners of war traveling? i
A. They were aboard a truck,

|ll. I do not recall, 1

13, Q. In what direction was the truck headed? .
A. The truck was moving in the opposite direction from which I was going. !
In the direction of Fourth Base Force or Fourth Fleet or Forty-firet NHaval

Guard Unit,

Lie %. Vhat time of day did you see this truck with the prisoners of war?
believe it wae around five or six o'clock in the morning.

16. Qs Do you recall the seventeenth of February 19447
4, Yes, I recall,

1'?. ummmm#hmtmwhrﬂiﬂ ;
a major air raid on !rukuttlthr. 1

¥as a conference held on the evening of that date?
| & %ﬂ,_ﬁhl:lnlmiﬂllﬂl Mﬂlmmrmmt

i
tf
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l 19« Qe Who called that oconference?
A. The Commandant of the Base Force,

20, Qe Were you at this conference?
A. I was present, but I arrived late,

21, Q. When you arrived there, who was present?

A, Those present, as I recall, were Vice Admiral Waksbayashi, Commander
| Higuchi, Staff Officer Kawamura, Commanding Officer of the Naval Guard Unit,
Head of the Supply Depot, the Chief of Staff of the Army unit or one of the
Il staff officers of this Army unit, I am not certain on this Army officer, and

other staff officers of the Fourth Base Force,

22, Q. When you arrived at this conference did you receive any report on
what had happened prior to your arrival?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for hearssy and for an opinion of the witness,

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained.

A. I received a report from Staff Officer EKawamura,
l 23. Q. What was the content of this report?

This guestion was objected to by the accused on the ground that it !
called for hearsay and for an opinion of the witness.

The judge advocate replied,
|| The commission announced that the objection waes not sustained,

L Kawamura reported concerning the demands for arms received from various|
unite and on the execution of the priscners of war at the Guard Unit.

E The scoused moved to strike out this answer on the ground that it was
hearsay and an opinion of the witness,

i The commission announced that the motion to strike was not sustained,

T was senior staff officer and as I had arrived late in the conference
.| it wag only matural that one of the staff officers report to me, This was
| customary in the Japanese Navy.

25. Q. Did Eawamura have any writter record of what had transpired before

E.. 4, How did it happen that Kawamura made this report to you?

you axrived?

" This question was objected to by the mcoused on the ground that it was
“igrelgvant and immaterial.

" The judge advocate made no reply. "

| A, When Kawamura reported to me he was reporting from notes he had takens

A 127




-

26. Q. When you arrived at that conference what was going on?

A. At the direction of Commander Higuchi each cognizant commanding
officer or unit commander rose in his seat and wae reporting the damages
done during the air raid and the defense measuree that each had ccnsidered,

27, Q. Who was presiding at this conference?
A, It was Commander Higuchi,

28, Q. TWho was the senior officer present at the conference at the time

of your arrival?
4, Vice Admiral Wakabayashi.

29. Q. On February 17, 1944 who was commanding officer of the Forty=-first
Guard Unit?
4. Captain Tanaks,

ol
Cross-examined by the accusep:

30, Q. When you state that the Forty-first Navel Guard Unit was a
subordinate unit of the Fourth Base Force, do you mean that there was no

commanding officer of the Guard Unit?
A. DNo, I did not mean it in that sense, There was a commanding officer,

31, Q. In what sense was it subordinate, then?
A. The Forty-first Guard Unit was placed under the command of the Fourth

Base Force,

32. Q. Who placed it under the Fourth Base Force and by what order?
A, Both the Wartime Organisation as set forth by the Naval General Staff
and the Assignment of Forces of Fourth Fleet had it so established,

33 Q. Didn't this Wartime Organization also state that there was a
commanding officer who was responsible for the command of the Forty-first

Guard Unit?

Ad. DNo, it was not so fixed by the Wartime Organisation, The Wartime
Organisation merely mentioned the units and the positions of the commanding
officer was set forth in a separate order.

34« G+ Do you know what this separate order was and the duties of the
commanding officer in command?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The aoccused replied,

The commission announced that the objection wae sustained.
35. Q. What were your duties on November 20, 1943%
A. My duties at that time were those of the senior staff officer and it
was at a time when the Gilberts were being inwvaded by the American forces
and I was on my way to the Seaplane Base with the Commander in Chief
Eobayushi and Adr Staff Officer Akal and two or three enlisted men,

36, §. Were you semior staff officer to Admiral Kobayashi?

128

o

94




37. Q. How were you traveling when you saw this truck?
A. I wss in an automobile,

38, Q. 4n open truck or a closed car?
4. Closed car.

39. Q. Yhen you saw this truck with these prisoners did you stop your
vehicle or did the truck with the prisoners in it stop?
A. Nelther vehicle stopped,

40, Q. How long did it take you to pass them then?
4. I do not recall what the elapsed time was but both vehicles were not

traveling at a high speed,

4l. Q. During the time that you passed this car going in an opposite
direction you could tell that they were prisoners from a submarine?

This question was objected to by the judge advocate on the ground
that counsel was misquoting testimony.

The accused replied,
The commission announced that the ;:hjectiun was sustained,

4<s Q. How did you form your opinion that these prisoners you saw in the
truck were from the American submarine?

d. As I testified previously I had seen a dispatch about prisoners from
a submarine and the prisoners were many in number and I had not heard of
any other prisoners and these facts were the bggis of my opinion,

43« Q. On :ﬁm‘@ basis you reported to Admiral Kobayashi that muu had seen

the American priscners?
4. T believe I made a report to the Commander in Chief at the Seaplane

Base but I am not definite on that point,

44 Q. Did you also tell him that they were on their way to the Guard
Unit?
A. I do not so recall,

45, Q. Did you also report to Admire] Waksbayashi that you had seen

the submarine prisoners of war?
A. I did not,

46. Qo What time of day was this thet you saw these priscners?
4. I believe it was around five or six in the morming,

4t that time was it already daylight on Truk?
believe it was light,

Qe
& I
48, Q. What kind of time was Truk keeping in November of 19432
vent by Tokyo time,

Qe

T

cannot recall,

’ [ LSNPk
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l 1 50. Q. But in ;r?ur opinion the sun had already risen at the time you
saw the prisoners

A. I do not recall whether it was ‘:ﬁf«t or after sunrise but I clearly e
recogniged that it was prisoners of war,

51. Q. Are you sure that it wasn't one or two o'clock in the morming .
instead of five or six o'clock in the morning?

This question was objected to by the judge advocate on the ground
that it wae argumentative,

The mccused replied,

The commission announced thet the objection wae not sustained,

A. That ia not so,

52. Q. How do you know that Commandant Fourth Base Force called this
conference that you testified about on February 17, 19447

Ad. I do not recall which of the staff officers it was, but I received a
report from him that there was to be a conference at the Fourth Base

Force,

53. Q. Then you are not sure whether Admiral Kobayashi or Admiral Walka-
bayashi called it, are you?

A, Tt is clear, without any doubt, that Vice Admirsl Kobayashi did not
oall this conference. In addition to what I already said as the conference i
conoerned the defense of Truk and as the Commandant of Fourth Base Force
was responsible for the same, naturally the Commandant, Fourth Base Force,
called the conference. Furthermore, if Fourth Fleet called this conference
1t would have been held at Fourth Fleet Headquarters and not at Fourth Base

Force Headquarters,

54 Q. Did Admiral Waksbayashi, Oommandant of the Fourth Base Force,
; order you to be present at this conference?
' A, - No,

55. Q. Then how is it that you went to the conference?
: A, TVhen I received this report from cne of the staff officers, it was
| also reported to me at the time that one of the staff officers of Fourth
Fleet should listen in and be present at the conference.

' 56;. Q. Then Admiral Ecbayashi didn't order you to attend the conference?
4. . No,

£ : fr'. Q. You had no duty to repart to Admiral Kobayashi what tock place [PA&
, at this conference?
4s I arrived late at this conference and as the staff officer im

charge of defense was there, if a report were to be made by a staff
1t would have been made by this other staff officer, .
58, Q. Was this other staff officer Kawamma?

&- m- | ] _. . i

n,'a.'mmﬂ&mw.mmﬂmummm
2 7 a4 not order hin, I &1 not know whether Admiral Kobaysshi ordered
him or not, : &

r
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€0. Q. Then you don't know in what capacity he was at the conference -
whether he was just a visitor like you?
A. He was there present because of a request made by Fourth Base Force.

él, Q. Do you know what time this conference was called for)?
A. I do not recall definitely but it was scheduled for six or half past
8ix in the evening,

62, Q. And what time did you arrive there?
A. Around nins o'elock,

63. Q. Did you stay until the end of the conference?
4. TYes, I was there,

64+ Qs When did the conference end?
A. A8 I recall, around ten o'clock,

65. Q. Did Admirsl Waksbayeshi stay until the end of the confersnce?
4. 12 seem to recall his leaving in the middle of the conference, It
may have been that he returned to the conference but I do not recall,

66. Q. Do you mean by that that he left around a half hour after you
arrived there?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wae irrelevant and beyond the scope of the direct examination.

The accused replied,
The commission anncunced that the cbjectlon was not sustained,

A: I have no recollection as to time,

€7, Q. Who was presiding when you state these unit commanders got up and

made their reporte ms to the damage that was done?
4, By presiding do you mean the chairman?

68, Q. TYes.
4, He was Higuchi,

69, Q. Mrmhnrﬂlthluﬂtamﬂuhthlirﬂpuru!
A. I recall one or two unit commanders malking reports after I had
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place by reading from these notes of his, is that correct?

A,
Ve

report Tapaka had made regarding the prisoners?

A.

Guard Unit.®

75.
&

78.

Just in passing?

4.

truck only in paseing but the vehicles were traveling at slow speed because
of the narrowness of the road at the bridge.

4.

80,
ar
A,

OO0 o de

Q: Then when you came in he proceeded to tell you what had taken

Yes,

Qs Do you remember just what words he used when he told you abouf the

I believe he said "The prisoners of war have been executed at the

Q. Did you make any comment when he reported this to you?

I did not.

Q& TYou testified that you saw prisoners of war in November of 1943
you merely mentioned that they were many in mumber, JApproximately
many were they in number?

Twenty to thirty.

Q. On how many trucks?
They were on one truck as I recall,

Q. For how many minutes did you cbserve this truck or did you see it
I cannot state as tc what periocd of time I saw the truck, I saw the

W, How were the priscners of war clothed?
I do pot recall,

§. Did you make that statement because you could not see the pu*innmrqj{ch
béBause you have forgotten?

It is because I have forgotten,

Qs Were not all of them naked?

| 82, Q. Your statement that it was light at that time - is that not a
mistake on your part?

A: I do not belleve so because I distinctly recall seeing their faces,
Furthermore, I was on my way to Ewajelein and it took twelve or thirteen
hours to get there by plane and to arrive at Kwajalein before sundown
eduld make the time of departure from Truk arcund the time of sunrise.

83. Q. You testified that you saw the truck on your way from headquarters
to the ‘SBeaplane Base, To which headquarters are you referring?
A. Fourth Fleet Headquarters,

84. Q. At that time were not ships anchored off the Forty-first Naval

Guard Unit?
A, Bhipe were sometimes anchored off the place you just mentioned and at

other times they were anchored off the Supply Depot. 'ﬂ-ti--huthrrﬂ
taking in supplies or fuel, y

Q. You testified that you saw
the prisoners before they got aboard this truck,
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86. Q. . You testified that you saw prisoners of war on a truck., Now
which was the pler closest to the point at which you saw these priscners?
4, T believe the pier of the Seaplane Base was the closest pler,

87. Q. Was that pier very far removed from the pler of the Forty-first

Naval Guard Unit?
d. As I testified previously it took about thirty minutes by automobile.,

| 86. Q. You did not see any prisoners with bandages or with arms in slings
among these prisoners in the truck, did you?
4. I have no recollection,

» = You testified to a Seaplane Base pier just now; is that pler
ferent from the pler which goes by the common designation "The Fleet

Pier®?
A. Tt is a different pler,

90. Q. Were you questioned about these prisoners of war by some other
pergon on that day? Did you ask anybody else about these prisoners of war
on that same day?

A. Yo,

. The commission then, at 10120 a.m., toock a recess until 10:40 a.m,,
at which time it reconvened,

Presents A1l the members, the judge advocate, the acoused, his counsel,
and the interpreters.

Elvin G, Gluba, yeoman first class, U. 8. Havy, reporter,
' No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

Inoune, Kenichi, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the cath previously taken was still binding and
continued his testimony.

(Cross=examination contimued, )

91, Q. You testified that you saw prisorers of war on your way to the
Seaplane Base, were the hands of the prisoners tied?
A. I do not' recall,

Q. Were the prisoners standing in the truck or were they seated?
de I recall some were standing and others were seated.

F8

How about blindfolds?
I recall they were not blindfolded.

8

S £

* Insofar a# you could see none of the prisoners were blindfolded,

wmt correct?
is correct.

Ifhlhmtthlnonhnm of February seventeenth = do you
. Mmmm,mﬂnlﬂh}uﬂﬂﬂuﬂm!ﬂﬂmm
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96. Q. You testified that you arrived at the conference around nine
o'elock; after your arrival were there any matters discussed at the
:.ulin;m other than matters concerning defense?

: %

97. Q. Inuttmﬂodthuthm:nnmtdtnrmth-tmm-&-
& report that prisoners had been disposed of; did Kawamura at that time
state on what date or at what time the execution took place?

d. DNo mention of the date or time wae made, just the fact of the
execution being reported; that is all I remember,

98. Q. Did you not ask about the number of prisoners?
e I did not.

99« Q. 4nd you did not ask about the reason for ths exscution?
A. I did not,

100, Q. Now, an execution is no ordinary matter, so when you received this
report did you not think it strange?
A. I did not so think,

101, Q. Was Captain Tanaka present at the conference up to the end?
d. TWhen I arrived he was there, but I do not recall whether he was there

right up to the end,

102, Q. According to your testimony you were there at the conference right
up to the end; do you not remember whether Tanaka was there right up to the

end?
4. I was there to the end of the conference, but I have no recollection

now whether Tanaka was there to the and,

103, Q. Then you did not question either Staff Officer Kawamura or
Commanding Officer Tanaka as to the date and time, reason for the execution?

A. I did not,

104+ §+ Do you know where Tamaks was llut.-ud at the conference table?
d. I belleve he was seated opposite Higuchijon the opposite side of the
table from Higuchi,

105, Q. After you arrived at the conference around nine o'clock, the
discussion of defense continued; is that correct?
4. Tes, that is correct,

106, Q. Then from this report of Kawamura it follows that the matters of
defense were discussed prior to your arrival at the conference? .
A, Yes, I believe eo, !

107, Q. You testified that matters goncerning defense were discussed at
the oonference after your arrival and Kawamurs told you that the same
matter was discussed prior to your arrival, Is it correct, then, that
dﬁummmummummton#wm
in getween these discussions? L -~

~ This was ected to by the judge advocate on the ground that
it called umw:jntmummmnmm.

_!l:- accused withdrew the gquestion,
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108. Q.. When Eawamura made his report to you, did he do so because you
were his superior officer or just to inform you on the course of the
conference up until the time of your arrival?

A.. Kewamura was not my subordinate in the chain of command. If by report
you meen matters brought to the attention of a superior in the chain of
command, this was not a report made by EKawamura to me, but in actual fact all
staff officers reported to me,

109, Q. Did Kawamuras state that Tanaka made this report of the execution

of prisoners of wat at the conference?

A. He did not etate that Tanaka made this report openly at this conference,
therefare I do not know whether Tanaka told EKewamura about this execution
aaide because Kawamure was a staff officer of the Fourth Fleet or not.

110, Q. You testified that you stayed until the end of the conference and
also that you helieved that Wakabayashi left the conference in the middle
of the proceedings but that he may have returned to the ‘conferemce. If you
were there at the conference until its conclusion, then you must have known
if Wekabayashi returned after leaving the room once, is that not correct?
4. I have no recollection,

, Reexamined by the judge advocate:

113, Q. I show you Exhibit 19 which is a chart of Dublon Island and the |
surrounding area and ask you to mark thereon with the letter "I" the point |
at which you testified you saw these submarine prisoners of war,

(The witness placed the letter "I on Exhibit 19 as requested.)

1i2. Q. At that time was the truck carrying the priscners of war proceeding

toward or eway from the Guard Unit pler?
A. . In the direction of the Guard Unit, nemely in a northward direction.

113, Q.. Where was this Guard Unit pler located with reference to this |

Exhibit 197
A,'. Tt is marked "B" = it was within the compound of the Forty-first Naval

Guard Undt,

114 Q. This rcp&t- that Kawamura gave you when you arrived at the
conference on February seventeenth, was that a resume of what had happened

prior to your arrival?
Kawanure did not state in so many words that the report was a resume,

A
but I believe it was,

J.'I.ﬁ;ﬂ‘. Was it in the course of this report that he told you about the
report of the exsoution of prisoners at the Forty-first Naval Guard Unit?
A. It was in this report by Kawamura.

116, Q. And during this report was he referring to the written notes he
had thet you have already referred to?
A

Recross-examined by the accuseds
117, Q. Do yon know which pler the Forty-first Naval Guard Unit usually

A. I believe it was the pler inside the compound of the Guard Unit,
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'! 118, Q+ You mean then the pier marked "B" on the chart?
| ‘- Iﬂﬂ

119. Q. Did this report of Kawamura pertain only to matters discussed at
the conference?
A. I do not know,

120, Q. 4And did Kawamura make this report during the conference or after
— the conference?
A. It was in the course of this conference.

121. Q. Did Kawamura also tell you that he had been right there at the
conference from the start?
A, He did not,

122, Q. Do you know whether he had been there from the start of the
conferance?
A. I deo not know,

123. Q. How long did it take him to tell you what had taken place at the
I conference when you did come in and he started to give you a resume of what

had taken place?
4. I do not remember very accurately, but I believe a minute or two,

124, Qs In that minute or two he told you about the proceedings of a
conference that had started about six or six-thirty and you came to the
conference about nine or nine-thirty, a period of about three hours, he
told you in one minute what tock place, is that right?

4. Then I say a report of the proceedings I do not mean which undt
commanding officer made what reports, ete. It was & general report on what
would be required as knowledge for what would follow at the conference,

and the demands for arms made to the fleet and this report on the execution
of the prisoners of war,

125, Q. Then you would say that the things he reported to you were the most

important things, the highlights of the conferencel

A. I cannot tell whether they were the highlights. That was from the
viewpoint of the staff officer making the report. If I had been present fr
the start of the conference I might have chosen other topics as the high-

lights.

126, Q. You did not discuss this report of Kawamura to you, including the
report on the execution of prisoners, with anybody else at the conference?
A. I did not.

127. @« On this meeting of the priscners that you saw in the truck, did
you paseé the truck on the bridge there?

it m repetitious,
| The accused made no reply. 9
The commission announced that the objection was sustained.
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! ‘ Heexamined by the Jjudge advocate:

128, Q. When Eawamura made this report to you was the conference discon-
tinued while he was making the report?
A. Vo, it wae not discontinued,

lelther the jud.ga advocete nor the accused desired further to exmmine
this witness.

The commission did not desire to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew. i

The commission then, at 11:20 a.m., took & recess until 2:10 p.n., !
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Robert Oldham, yeoman third class, U. S. Navy, reporter.
Vo witpesses not otherwise connected with the trial were present. A
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.

Examined by the judge advocate:

1. Q. State your name and former rank,
A. Surgeon Captain, Imperial Japanese Navy, Shisuo Iino.

2., Q. If you recognize the accused state as whom?
A. Vice Admirel Wakabeyashi, Selsaku,

3. Q. During what period did you serve with the Imperial Japanese Navy
on Truk? ;
4. TFrom November 5, 1943 to May 27, 1944.

4s @e To what unit were you attached during that period?
A. Chief surgeon of the Fourth Base Force and concurrently chief
eurgeon of Forty-first Naval Guard Unit, :

5. & Mmumdymrduthintthnlmthmrmmm
1 the commanding officer of that unit?
4. Vice Admiral Wakabayashi,

6. ti.lnluptn-hﬁﬂ-mmmtmwuth-n_nﬂuntﬂm
of the Fourth Base Force?
"4+ Up until about February 20, 1944.

v MR hm:rutmmulm_ﬂiudﬂuudthfm
Naval Hospital at Truk?

A. Surgeon Captain Imanemi was the oommanding officer of the Fourth
Naval Hospital,
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8, Q. In that month of Jamuary 1944, did you have a conversation
: E.th glptﬂn Iwanami with reference to prisoners of war?
. did,

9. Q. When in the month of January did you have this conversation? [
4. Around the thirteenth of January as I recall,

: 10, Q. Was Iwanami present witf' you when you had this conversation or |74 |
Ll , did it take place over the telephone?
4. I spoke to Captain Iwanami perscnally by phone.

11, Tell thies commission what was said by Captain Iwanami in that
conversation?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for hearsay, was irrelevant and immaterial. |

The judge advocate replied, |

The commission announced that the objection was not sustained.

A. "I am sorry to trouble you but I would like to make physical
experiments, I have heard that there are some prisoners at the Forty-
first Guard Unit. Could you negotiate with staff officers in order that I
mey be able to have twol® I distinctly recall the fact that he said “even
if I can't have two, one will do."

__The-accused moved to strike out this answer on thé“ground that it was
hearsay.

The judge advocate replied,

The commlssion announced that the motion wes not sustained,

j 12. Q. What did you reply to Captain Iwanami at that time? el
; A, "I hate such things a8 physical experimente and I would like to
refuse, I would not like to be the intermedifary negotiator.® A

A, . I did. But I would like to explain the ciroumstances, Tt is usual
r that telephone calls would come directly to my private room, but on

' this occasion the telephone call came to the room where all the staff
officers were present, I recall Iwanami getting angry about this and
eptting the line. I recall that all the steff officers present witnessed
- this and I told the contents of that telephone call to the staff officers
apd that I had refused. The pext day I reported to the Commandant. I
will explain those circumstances. The Commandant was in bed with ulcers
' eud from the eighth Chief Surgeon Iwanami used to come everyday to visit
him, and I thought that I should go to the Commandant before Surgeon
WMuﬂmhilumulmitdemllthﬁIdﬂu.

Qe You refer to a Commandant, who was the Commandant at that time?
was Vice Admiral Wakabayashi.

It
ﬁ. - Is that the mecused whom you have identified here in court? .

{ 1,;3. Q. Did you report this conversation to anyone?
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16, Qs What did you report to Commandant Wakabayashi at that time? \1
A. I was asked by Burgeon Captain Iwanami to negotiate for the prisoners
and was asked by Iwanami to give those prisoners to him, and I refused to
make the negotiations. Because of that I visualized-that Captain Iwanami
may come to ask for the prisoners when I am not present and so it was not a
reply but I made it understood that I did not like physical experiments

on prisoners of wer, and I bellieve I was explaining from a medical point of
viewm that such physical experiments were not necessary at this state,

17. Q. To whom did you explain this?
A, Although he was sick I explained it to Vice Admiral Waksbayashi.

18. Q. Prior to explaining your views on this matter to him, did you
inform Wakabayashi of the telephone call you had received from Iwanami?
A. I reported to him about the telephone call and that I refused it.

19. Q. Just what did you report to Wakabayashl concerning that telephone

conversation?
A. A& I remember I said that there was a telephone call from the head

of the hospital asking for the prisoners for physical experiments but, as I
did not like to negotiate on such & thing, I refused.

20 Q. What time of the day did you have this conversation with Wakaba-

yashi?

A. About the next day after the telephone call.
2l. Q. At what time of the day?

A. In the morning,

22. Q. Do you know if Wakabayashi was seen by Iwanami on that day
following this conversation you had with the Commandant?
A. Tes, he was.

23. Q. Were you present at the time that Iwanami visited Wakabayashi on

that day?
4. Tes, I was present all that day.

24 Q. Between that time and January 20, did Iwanami contioue to visit
and, treet Wekabayashi?
d.. Yes, he came almost every day.

25, Q. And were you present during the period of all those visits of

Iwanami to Wakabayashi?
4. I remember definitely that I was always present.

26, Q. During any of those times did Wakebayashi ever mention this
subject of his request to experiment on prisoners ufnrtohtnllﬂ
A. I belisve he did not.

Cross-examined by the accused:

.. Q.. You have testified that you were chief surgeon of the Folrth
rurunl concurrently chief of the Forty-first Guard Unit; but were
mﬂhﬂmthohid WMWMWGE&M

Hospital?
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4. I was chief surgecn of the Fourth Base Force and the Forty-first
Guard Unit and I was on the staff of the naval hoeritel and chief surgeon
of the Becond Surface Bscort Unit,

28, Q. A8 a staff member of the naval hospital did you go to the nawal
hospital and have the cpportunity of meeting Iwanami frequently?

A. I did not meet Iwanami very often at the naval hospital, The reason
is Iwanaml visited the Fourth Base Force every day and I was able to see
him there and as the Infectious Diseases Department was a little distance
from the Fourth Naval Hospital I did not meet Iwanami very often and only

on speclial occasions, when there were serious cases and when for instance n:,.L

hospital ship came to Truk, I would go to Iwanami to consider which patie
were to board the ship,

29. Q. Do you remember at the trial of Kobayashi testifying to the fact
that you talked with Iwanami over the telephone?
4 Yep, I do, °

30, Q. Do you also remember that you testified on direct examination
that the telephone call took place some where between the eighth and the
tenth of January?

A. I recall answering him that it was between the eighth and the thirteenth,

31, Q. Is it not true that on direct examination you said from January
eighth to the tenth of January and on ecross-examination you said from the
eighth to the fifteenth?

A. It may be so,

32, Q. Do you have any basis in saying clearly today that it was arqih L?L

the thirteenth of January?
A. The last time I gave my reasons for saying that it was from the

eighth to the fifteenth,

33. Q. What I want to know is the basis for this - the reasons foryour
Bayi that it was around the thirteenth?
A. have some reasons,

34s Q. Flease explain?
A. The reasons are the same as I stated before, that is, the Commandant

became 111 on the eighth. The telephone call came through after he became
111 and therefore it must be after the eighth. And later the senior staff
of ficer and myself were interrogated jointly at the etockade. The senior
staff officer said that he was not on Truk until the thirteenth, He came
back on the thirteenth. When I spoke at the staff officers'! room I recall
definitely that the senior staff officer was present there., For those

two reasons, the first that it was after the eighth and secondly, that
the senior s officer was present, it was after the eighth and before
the thirteent)® or fifteenth. In order that it may not be confused I said

today the thirteenth,

95, Qe Who is that sendor staff officer?
4, I mean Senior SBteff Officer Higuchi,

%6, Q. You testified that Higuchi was not on Truk until the thirtes
but isn't it the opposite? Did he not leave Truk for Talyo around

twelfth or the thirteenth for a conference to be held on the
Tokyo?
A. I do not recall the date when Higuchi left,
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37. Qs+ Iwanami said on the telephone that he was p.ﬂin.t to do some physicell &

experiments; what is the nature of these physical experiments?
A. I understood it to be physical experiments on humans instead of animal

experiments,

38, Q. Did Iwanami make some explanation regarding the sort of physical

experiments he was going to do?
Af. He did not say what sort of experiments and his actual words were that
e "just wanted to make a little physical experiment,®

39, Q. Did you not ask the nature of these experiments of Iwanami?
A. No, I did not.

40. Q. To Iwanami's request that he wanted to do a little physical
experiments, was there any reason for your refusal?

A, I thought that the main object of medicine was to prolong the life of
human beings and as I was against killing, even live creatures I did not
want to be invelved in this.

41, Q. Iwanami said that it was just a little physical experiment and you
testified that you did not know what sort of experiment. How did you know
that it might affect the lives of the priscners?

A, Firstly, any experiments which may endanger the health and shorten the
life of a person was not good. Secondly, I would like to refer you to the
anima]l experiments.

42. Q. It speems that the witness is repeating the reasons for his refus
for the negotiations of the physical experiments; but what I want to know
is the nature = how you know the nature of these physical experiments which
Ivanami speaks of?

A, As I have testified previously Iwanami ssid nothing about the pature
of the physical experiments.

43. Q. When the telephone call came through, which staff officers were

present in that room?
A. All the staff officers were present.

4hse Q. Tell any of the names of the staff officers?
A. Benlor Staff Officer Higuchi, Staff Officer Ago, Engineering Staff
Officer Kondo, and another officer who also had some staff duties,

45. Q. How do you remember that the three staff officers were standing?

A. As I finished the telephone call the senior staff officer and the

m-ﬂﬂnrﬂu-rn-dtohjmtmthnmntlnmm#th
and that is why they must have been « The second resson is

room

that it was very seldom that I would get a call at the staff officers’
room and that is why I remember. As it was a telephone call from Iwanami
and the fact that Iwanami had just left and it was after dinner, I ¢
that Iwapami must have forgotten to say something, or give some orders in
regard to one of his sick patients,

The commission then, at 3120 p.m., took a recess until 3140 p.m.,
at which time it reconvened,
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Present: All the members, the judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Shisuo Iino, the witness under examination when the recess was taken,
entered., He was warned that the ocath previously taken was still binding and
continued his testimony.

(Gross-examination continued,)

4b. Q. Around the middle of January, about what time did Iwanami visit
Wakabeyashi each day?

l A, I do not recollect definitely but when it was in the aftermoon it
usually continued so for several days and when it was in the morning it was

successively in the morning.

came, Iwanami visited Wakabayashi in the evening, is that correct?

A. When I spoke to Wakabayashi about the telephone call I remember it was
just after breakfast and because I am sure Iwanami did not come until some
time later I presume it was in the evening.

| 48. Q. What I am asking you is did Iwanami visit VWakabayashi just before
dinner on that day of the telephone call from Iwanami to you?

4.. On the day of the telephone call I am certain that Iwanami visited |
Wakabayashl just before dinner,

| 49. Q. When you spoke of the telephone call from Iwanami to Higuchi did

he say something regarding it?
A. BHe did not say anything. His faclal expression was one of approval,

l '47. Q. According to what you testified, on the day when the telephone call

————— . = -

50, Q. You testified that Iwanami asked you to speak to the staff ﬂff:l.onrﬁ
in regard to the use of the prisoners for physical experiments but you

spoke direct to Wakabayashi, Did you have any reasons for doing this?

A. If the Commandant was in normal health I may not have done so,

was the principal doctor in charge of Wakabayashi and the relation between
patient and doctor makes it so that the patient is susceptible to the
doctor's wishes and I was afraid that Iwanami might make requests to
Wekebayashi in my sbsence and that is why I spoke to Wakabayashl before
Iwanani's arrivel. 4

i 51, Q. PFlease state as accurately as possible the contents of what you
told Wekabeynshi concerning Iwanami's telephone call?

A Tt is the same as the reasons I steted for having refused Iwanami's |
request, but I will repeat again. "The fact 1s I want to use prisoners f
te and would you make avallable or two prisoners for

this purpose.” As I did mot like experime pat
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| A, I did not answer in that way.
| 59. Q. In January of 1944, what was your renk?

2+ Qs Did you tell Wakabayashi the nature of the experiments to be
conducted on the prisoners?

This question wae objected to by the judge advocate on the ground that
it was vegue,

The accused replied,
The conmission announced that the objection was not sustained.

A. T did not know the nature of these experiments, I do not know it now,
I did not tell Wakabayashi of the nature of these experiments,

53. Q. Do you know prior to your conversation with Wekabayashi whether any
physical experiments had been conducted on prisoners at the Fourth Naval
Hoepital at Truk?

li I do Dﬂt ha-“-

4s Qs The day after Vakabayashi was taken 111, was it not true that he wad

placed on a starvation diet for one week?
Ad. Yes, he was placed on a starvation diet for one week,

55« 4« Then what was his physical condition around the thirteenth of
January?

A. His physicsl condition around Japuary thirteenth due to hif week's i
starvation diet was weak but his physical condition from the point of view off
nourishment was very poor but this was done artificially and the blood test

was negative and he was progressing normally.

56. Q. When you spoke to Wakabayashi about the telephone call, did Waka-
bayashi say anything to you?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that Jt
was repetitious,.

The accused made no reply.

The commission anncunced that the objection was not sustained,

4. Wakabaysshi was, at that time, looking up at the ceiling and he hed an
ice bag on his chest and when I spoke to him he scemed to have understood

and nodded his head.

57. Q. Didn't he say anything?
A, Hﬁ. he did not.

58. Q. When Iwanami asked you if he could use the prisoners for physical
riments, is it true that you told him to refer the matter to Captain

expe
Tanaka directly?

& I was surgeon commander f 13

60. Q. Did have any specialty as a doctor?
A M,:Huuﬂ.rﬂuigunm.
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61, Qs I believe you testified that you had three duties on Truk, Was
your primary duty as a member on the Fourth Naval Hoepital staff in charge
of contagious diseasea?

Thies question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant.

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained,

62, Q. How often before this telephone conversation had Captain Iwanami
called you on the telephone?

A, Telephone calls from Iwanami was that one instance only and I called h:I.Tx

up perhape twlce,

63, Q. Then you were not well acquainted with his voice over the telsphone
were youl

4d. I may not be accustomed to hear his woice through the telephone but we
both come from Yokohama and he has the same sort of accent that I have,

64. Q. The next day when he called on Admiral Wakabayashi did you verify
this telephone conversation with Captain Iwanami to see if he had made 1t
or did you discuss it with him in any way?

A. I did not, That subject was not broached,

65, Q. At this time was Admiral Wakabeyashi so sick that he was relieved
of duty?

4. He was relieved after February 20th.

66, Q. This telephone request of Captain Iwapami, did you understand that
to be a request from him as your immediate superior medical officer?

4d: The language used was very polite, such as would be used to the chief
surgeon of the Fourth Base Foros,

67. Q. Was it necessary to obtain your approval before the prisoners of wal
were transferred from the Fourth Base Force to the hospitall

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The mccused replied,
The commission announced that the objection was sustained,

68, Q. Did you in any way assist Captain Iwanami in obtaining prisoners of]
var to conduct a physical experiment upon?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelsvant,

The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained,
‘; I did not, :
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69 Q. What steps did you take to see that Captain Iwanami did not get a
prisonsr to experiment upon other than that conversation with Wakabayashi ?
4. Apart from the fact that I spoke to the senior staff officer and to
Wakabayashi I did not take any steps.

70. Q. Do you know if experiments were performed at the Forty-first Naval
Guard Unit dispensary of which you were the head of, shortly thereafter?
A. I do not know,

RHeexmmined by the judge advocates
Tl. Q. Did the party making thies call to you concerning experimenting on
prisoners of war identify himself in the telephone conversation?
A, Vhen.I picked up the receiver I said "Is that the head of the hoepital®
and he saffd "Yes," so I am definite,

Recross-examined by the accuseds:
72, Q. You are.sure that he didn't say that he was the chief surgeon and
not the head of the hospital?
A. TWhen I picked up the receiver I gsked, "Is this the head of the hospital
this is Iino" and he said "This is Iwznami,"

73, Q. Now the interpreter just made a mistake, Could you have made the
same mistake?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained,

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witnesa.

The commission did not desire to examine this witness,
The witness said that he had nothing further to state,
The witness was duly warned and withdrew,

The commission then, at 4:30 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Saturday, August 14, 1948.
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FOURTEENTH DAY
United S8tates Pacific Fleet,

Cemmander Naval Ferces, Marianas,

Guam, Marianas Islands,
“pat » August 14, 1948,

The cemmissien met at 9110 a.m.
Present:

Rear Admiral Arthur G. Rebinsen, U. 8. Navy,
Liesutenant Celenel Kenneth E. Balliet, Cavalry, United States frmy,
Lieutenant Celenel Newten L. Chamberlain, Signal Cerps, United States

Lieutenant Cormander Bradner W, Lee, junier, U, 8, Naval Reserve,
Lisutenant Cermander Wallace J, Ottemeyer, U, S, Navy,

Captain Albert L, Jensen, U, 8, Marine Cerps, members, and
Lieutenant James P, Kenny, U, S. Navy, judge advecats.

Elvin G. Gluba, yeoman first class, U, 8. Navy, reperter.

The accused, his ceunsel, and the interpreters.

The recerd ef preseedings of the thirteenth day eof the trial was read
and appreved,

No witnesses net otherwlese connected with the trial were present,
A witness fer the presecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge amdvecate:

l, §. State your name and former rank,
A, Ishii, Yujire, fermer lieutenant, Imperial Japanese Navy.

2. Q. If yeu recegnise the accused, state as whem.
A, Vice Admiral Wakabayashi,

3. Q. In the menth of February 194/ were you stationed with the Imperial
Japanese Navy on Truk Atell in the Carelines?
A, TYes, I was serving there,

4« Q. Where were you serving with what unit?
A, The Ferty-first Naval Guard Unit,

5. Q. What were your duties with the Ferty-first Naval Guard Unit in the

| month of February 19447

A, I was First Lieutenant,

| 6. §. Did yeu have any ether duties ether than First Lieutenant in that
| menth?

A, VWhen I assumed my pest I did se in the capacity eof Chief Engineer, but

| the naval tien was changed in December, and since then I recelved
| this title eof First Lieutenant,

I: !h%mﬂllrddwmllﬂimf-Iﬂlinthltmthf
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8. Q. When did this raid take place?
A, As I recall en the seventesanth ef February. :

9. Q. During the course ¢f this raid where were yeu statiened?
A, I was at the command post.

11, Q. Where was he statiened during the ceurse of this raid on February

seventesanth?
A, He was at the command pest.

12, Q. During the ceurse o the raid did yeu receive any duties with

reference te priseners ef war?l
A, I aia.

13. Q. ailt duty er dutles were assigned to yeu wilth 'reference te

prisensra of war?
A, I was erdered by the commanding efficer, Tanaka, te phene Feurth Base
Ferce Headquarters and ask what was te be dene with prisonesrs ef war, whethen

they were to be executed.

14, Q. Where were these priseners that were rn#irrud to?
A, The priseners of war were always confined in a bullding behind the

guardheuse,

15, Q. What did you de as a result ef this erder of Captein Tanaka?
A, I phened Feurth Base Force Headquarters ever the cemmand telephene and
asked what was te be dens with the prisensrs, shall they be executed.

16. Q. What reply did yeu receive?
A, I received a reply %ei." -

17. Q. Did this Japanese werd have any particular meaning in the military

forces?
A. The answer "oi" is used fer understanding, consent, and executien er

carrying eut.

18, Q. In this telephene cenversatien with Fourth Base Headquarters did

you identify yourself whem yeu called them?
A, I said "this is the Naval Guard Unit speaking, is that headquarters?®

19. Q. Did the party en the ether end ef the line identify himself?
A, The party answered "this is headquarters.®

20. Q. Te what part ef the Feurth Base Headquarters was this cemmand
telephene cennected?
A, T do net knew,

21, Q. After you had msked the guestien cencerning these priseners of war,
was there any interval ef time befere the reply was given er was the reply

ven immediately?
ﬂ As I recall there was & very shert interval,

3!'_
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36.! qr ..
A, Y qtﬂiﬂmmmnthﬂntﬂﬂmmmhtdiﬂﬂr

22, Q. What did yeu de, if anything, after this telephene cenversatien?
A. I reperted it, the cenversatien, te the cemmanding eofficer,

23. Q. After having received this repert did Captain Tenaka issue any
erders with reference te prisoners of war?
A, He did.

24. Q. Te whom did he issus them?
A, Issued them te Lieutenant Dansaki.

25« Q. Te what unit was Dansaki attached?
A, He was attached te the Ferty-first Navel Guard Unit.

26, Q. What was the erder issued by Captain Tanaka to Liaufanmt Dansalki?
A. As Lisutenant Dansaki was net there present, Commanding Officer Tamaka
erdered me te tell Lisutenant Dansakl to execute the prisensrs of war,

27. Q. Did Dansaki carry eut these erders?
Ad. He did.

28, Q. Did you see these priseners of war executed?
A, I saw the executien frem a distance,

29. Q. Abeut how leng after this telephene conmversatien with Feurth Base

Headquarters did the exscution take place?
A. As I recall abeut thirty minutes after the telephene cenversatien,

30, Q. In what particular part ef the Guard Unit were these priseners eof

war exscuted?
A, On the beach,

91. Q. By what means were they executed?
A. They were decapitated by Japanese swerds.

32. Q. De you recall how many priseners were exscuted?
A, As I recall three or four prisensrs ef war,

33, Q. Did this command telephens you used cennect with any place ether
than the Feurth Base Force?

A, In the Japanese Navy the cemmand telsphene is used by the headquarters
te 1ssue erders simultaneseusly te suberdinate mmits, and therefere centact
could be ebtained with ether unite threugh the cemmand telephene,

Cress-examined by the sccused:

34, Q. Bince when were you serving with the Ferty=first Naval Guard Unit?
A, From the fifteenth of August 1943.

35, Q. Were the duties ef First Lieutenant the same, the identical duties,

| as Chief Engineer?
A, Yea, at the Forty-first Naval Guard Unit these duties were identical,

Then, as First Lieutenant you were in charge of beilers, generaters,

y ote.p is that cerrect?

a8
mé-ﬂm,dﬂlmnltmhmﬂt.lﬂm
foundry werk and autemeblles.

148

Ll

.h




relayed
| quarters at all times?
A, It was se censtructed that the Fourth Base Ferce ceuld be called up at

37+ Q. What was your senlerity in rank within the Ferty-first Naval CGuard

Unit in February eof 19447

A. The order of senierity was as felleows: Captain Tanaka, Lieutenant
Cemmander Nakase, myself, and Lieutenant Dansmaki; hewever Lieutenant Danzaki
was an eofficer with much lenger term of service,

38, Q. Where was the command pest of the Ferty=first Naval Guard Unit?
A. The main entrance of the mdministratien building was called the
command pest.

39. Q« You were present at this command pest threugheout the foreneen and
afterneon of 17 February, is that cerrect?
A, Yes, I was generally there,

40 Q. Whe were present at this command peat en that day?
A, There were present Captain Tanaka, myself, one or twe telephene eper-
aters, perhaps twe couriers, and a guard,

4. Q. You testified that the main entrance of the administratien building
was used as a cemmand pest; was thers e special reom detsiled for this
purpese’

A, There was ne reem especially detalled fer this purpese, but there was a
telephene room,

42, Q. You testified to a telephone reom; was this telephone reem at the
entrance ef the building?

A. First there were pteps leading to the entrance and then there was &
corridor and then there was this telephone reem,

43. Q. Inside this telephene reem, what type ef telephenes were installed?
A. An erdinary telephene and a cemmand telephene were installed.

4be Qs There were only these twe types of telephenes?
A, As I recall, yes.

45 Q. Yeu have testified that in phening the Fourth Base Ferce Headquar-
ters you used the command telephone when there were twe telepheonss available,
What made you chosse the command telepheone?

A, Generally en Truk the command telephene was used when impertant er
urgent matters had te be transmitted.

46, Q. Are not cemmand telephones usually censtructed fer messages te be
relayed from headquarters to suberdinate unite and net the ether way areund?
A, With such majer units as the Yokesuka Naval Base that weuld apply. It
was se in the Imperial Japanese Navy, but with miner units, such as these en
Truk, the command telephene could be used by suberdinate units te transmit
impertant or urgent matters.

47« Q. Was net the cemmand telephene cemnecting the Feurth Base Ferce with

the Ferty-first Navael Guard Unit se censtructed that messages oeuld net be
from the Ferty-first Naval Guard Unit te Feurth Base Force Head-

by the Naval Guard Unit,

any time
ﬁ.'&.'MEMﬂtﬁhwwwthmm
A, Tes, I
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49. Q. Did yeu merely ascertain that the party to whom yeu were speaking wap

tha?Fnurth Base Ferce Headquarters and net ascertain wit headquarters it
RS
A, 1 did net ascertain,

50. Q. Did you know who the ether party was without ascertaining by asking?
A, At that time all busineas was cenducted by the twe units without any
persenal names being mentiened, just the unit designatiens - Naval Guard
Unit - Headquarters = being used.

51e Q. Will you please answer my gquestion which is =~ did yeu knew whe the
other party was without asking him whe he was?
A,. I did net.

52, Q. Then was the veice which said "this is headquarters® the same veice
which sald "ei" later?
A. I de net know,

£3s Q. Did yeu recegnisge the wice which said Wei"?
A, I did net recegnises the volce,

54« Q. At areund what time on February seventeenth did yeu make this phene

oall?
A As I recall arcund 10:30 in the merning.

55 Q. Please give ua:':ccurntuly &8 pessible the repert you made te Captaln
Tanaka after the telephene conversatien,

A, I asked, "shall we execute the prisoners of war as headquarters has
aprroved the exeoutien of the priseners of wari®

56, Q. What duties did Lieutenant Danzakl have areund that times with the
Ferty=-first Naval Guard Unit?
A, He was chief eof the Surface Patrel Sectien.

57. Q. Did yeou relay the erder of Captain Tanaks direectly te Lieutenant

Dansaki?
A, I did net relay it directly.

58. Q. Hew did yeu relay it te Dansaki?
A, Dansaki was net present at that time, and as I recall Ensign Yeshimma
entered the reem and I teld Yeshinuma te relay the erder te Dansaki,

59, Q. Was Emsign Yeshinuma & subordinate eof Lisutemant Dansaki?
A. Ne, he was net,

60, Q. What were the duties of Ensign Yeshinuma at that time?
A, Carpentry and feundry werk,

6l. Q. You testified that you saw the executien of the priseners ef war
from s distance; where were you ebserving this executien?
A, From the greunds in frent ef the command pest.

62, Q. What was the distance frem where you were te the scene ef the

executien?
A I do net remember mathematically hew far it was, but I believe it was
fifty meters,
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| which time it recenvened,

63. Q. Abeut hew many persens attached te the Ferty-first Naval Guard Unit
were there present at the scene eof the exscutien?
. I de net know,

64, Q. Did Ensign Yeshinuma ceme te repert te yeu afterwards that he had
r&pﬁ-ﬂ the erder teo Lieutenant Danzaki?
A, He did net ceme te repert,

65. Q. Did Lieutenant Danzaki repert te yeu that he had cempleted the
executien?
A, He did net,

66, Q. Did you repert that the executien was cempleted te Captain Tanaka?
1., I d.iﬂ mt-

67. Q. De you knew whe made the repert ef the cempletien eof the executien
te Captain Tanaka?
A. I de net.

68. Q. Did yeu met receive a repert from Lieutenant Dansaki areund dinner
time on the evening ef the seventeenth of February?
A. I did net,

69. Q. Do you recall having written a statement cencerning this incident
of February seventefigth en Nevember 4, 19467

A. I recall that when I was serieusly ill an American efficer and an
interpreter came and teck down what I teld them,

70, Q. I shew you this statement of Nevember 4, 1946, which is Exhibit 2 eof]
the decument marked number six for identificatien in this trisl, and ask yeun
if you did net state as fellewe therein: "I de net know the names and by ne
ena in partioular but there was talk about what te do abeut the priseners.
As. I did net knew whether te dispese of the priseners er net, I telesphened
headquarters and asked 'What shall we de with the priseners, shall we dispessd
of them?' A thick veice frem headquarters answered '01.' In the service
'ei! is taken as All right, Appreval, er carry it eut, in this case it is
te the meaning, dispese of them. As there was an answer te the effect of
tei' (hesdquarters appreval), I asked the C, O, Tanaka, shall we dispese of
them, C.0, Tanaka nedded his head end I think answered or dispese of
them,®

A, Yes, I recall.

The witness was duly warned,
The cemmissien then, at 10420 a.m., teek a recess until 10:40 a.m., at

Present: All the members, the judge advecate, the accused, his
counsel and the interpreters,

Rebert Oldham, yeemen third class, U. 8. Navy, reperter,
'/ Ne witnesses net etherwise cenneoted with the trial were present.
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Ishii, Yujire, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the eath previously taken was still binding and
continued his testimeny.

(Crose-examinatien continued:)

71. Q. Accerding te your statement made in 1946 is it net correct that yeu
persenally telephened the Feurth Base Ferce Headquarters prier te yeur conver
satlen with Cemmanding Officer Tanaka?

A, I will new tell you the truth in this ceurtreem, I phened Feurth Base
Ferce Headquarters after I had this conversatien with Commanding Officer
Tanaka,

72. Q. Accerding te your statement Captain Tanaks nedded his head and yeu
took it te mean te go through with the executien. Which is the truth new,
did Cemmanding Ufficer Tanaka erder Lieutenant Dangaki te execute the prisen-
ers or did you understand Captain Tanaka's nedding his head te mean te ge
threugh with the exscutien?

A. What I have testified to here in this coeurtreem is the truth,

73. Q. There 13 enether pertien of your statement which I would like you te
affirm., "Officers ef the ,lst Nawvanl garrisen Unit Yeshinume and Dansalki
executed them, I de net knew frem whem Yeshinuma received erders, but I
think he said 'I will cut,' 'I am geing eut' and executed them.® De you
recall saying that in your statement?

A, I recall that,

Tée Qe« In that statement you said that you did net knew frem whem Yeshinmmma
had received his orders. In this courtreem you testifled that yeu relayed
Captain Tanaka's erder te Dansaki threugh Yeshimuma, Which is the truth?

As What I stated in this courtreem is the truth. In ether werds I teld
Yoshinuma te relay the erders of Captain Tanaka te Dansaki, That is the

esrrect situatien,

75. Q. Then you did net specifically tell Yeshinmuma te cut. Is that

cerrect?
A. I did net erder Yeshimums specifically te cut the priseners. I merely

teld him that the commanding efficer erder Ahe dispesal ef the priseners. FOS

T6. Qs+ What was Yeshinuma's pest during battle?
A, As his usual duties were these of carpentry and feundry werk he would net
assume & battle statien, but he weuld be & standby te awalt erders in case

there vas any repairs,

77« Q. On this day ef seventeen February, was Yeshinuma standing by at the
| command pest with you and the eother peeple present there at the cemmand pest?
A, He was net at the ceommand pest en that day.

7. Q. hnm:l-itthlm-nd'lt-nthntdqtl
A, ©Nakase was i1l and in bed at the dispensary, and he seemed te appear at
the command pest frem time te time during the day,

| 7. Q. Then and Tanaks were the enly efficers that were present at the

post t the day? ;
In general that was se and frem time te time ether efficers gathered at

A,
the command pest.
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80, Q. Whe was standing by when you made the telephene call te headguarters|

A, Cemmanding Officer Tanaks was standing behind me,

8l, Q. He was the only one?
A. There was & guard and courier en the steps of the entrance,

82. Q. Then you den't remember whe these guards and couriers were, de you?

A, No, I do not remember.

B83. Q. And since Tanake is dead, you are the enly one whe can teatify as
te whether yeu made that telephene call er net; is that true?

This quesatien was ebjected te by the judge advecate en the greund that
it was irrelevant and immateriel,

The accused replied,

The commissien annsunced that the ebjectlien was sustained,

B84s Q. You didn't actually tell Captain Tanaka that the enly respense that

yeu got to the telephene cenversatien was the werd ™0i"?
Ay I did net.

85, Q. And at the time you made this telephene cenversatien there were ne
Americen planes attacking Truk at that time; is that true?
A, I de net recall,

86, Q. If there had been American planes attacking at that time you and the
rest of the peeple in the Guard Unit, including the cemmanding efficer, -ml
ha

Tanaka, would not have been at the administratien building but you would
been at the air raid shelter, is that true?

This question was ebjected to by the judge advecate en the greund that
it was immaterial, irrelevant, and called fer en epinien ef the witness,

The accused made no reply.
The cemmissien announced that.ﬂﬁa ebjectien was sustained,

87. Q. During the day ef February 17, how many times end fer hew leng a
peried of time were you and Captain Tanaks in the air raid shelter?
Ay We did net take shelter in an air raid shelter.

88, Q. Hew many times did you use the cemmand phone te telephene Feurth
Base Ferce Headquarters that day?
A, I do pnet recall hew many times I called up headquarters,

89, Q. Didn't yeu use the command phene mere than one time?

This questien waa ebjected te by the judge advecate en the greund that
it was repetitieus,

The accused made ne reply.

The cemmisfiigen anneunced that the ebjsctien was sustained.

9. Q. In'tlt“mt'hnmwhuaquﬂmﬂ:nmpﬂnm-
ers were already eut en the sea wall?
A. I did net make arny such statement,
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| 91, Q. But isn't that a fact that the priscners were already thers?
: A, As I recall the priseners were net at the seawall when I phoned.

92. Q« De you recall whe breught the priseners te the seawall?
A, As I recall it was either a courier er a guard,

93. Q. Hew seen after yeu teld Yoshimma te pass the word te Dansakl te
executs the prisensra did the priseonars arrive en the seawall?

——— A. As I recall the prisonsrs wers at the seawall when I relayed the erder
te Yoshinuma.

94. Q. Do you remember an ensign coming and asking Captain Tanaks fer per-
missien te execute the prisensrs?

This guestien was ebjected te by the judge advecate en the greund that
it was irrelevant,

The accused made ne reply.
The commissien annsunced that the sbjectien was net sustained.
A. I de net remember,

Neither the judge advecate ner the accused desired further te examine
this witneas,

The ceommisslien did net desire te examlne this witness. L]
The witness said that he had nething further te state.
The witness was duly warned and withdrew,

The cemmissien then, &t 11:05 a.m., adjeurned until 9 a.m,, Menday,
August 16, 1948,
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Island, Truk Atell, in Nevember 1943 ?

divisien efficer and eofficer im charge ef the guards of the Ferty-first Naval
Guard Umit.

de yeu recall the arrival of seme prisensrs of war shertly after that?

priseners of war em Dublen Island?

would bring seme prisemers ef war and that they sheuld be ceanfimed at the
Ferty-first Naval Guard Unit.

United States Pacific Fleet,
Commander Naval Ferces, Marianas,
Guam, Marianas Islands.

Monday, August 16, 1948,

The cemmissien met at 9:05 a.m.

Present:

Rear Admiral Arthur G, Rebimsen, U, 8. Navy,

Lieutenant Celemel Kemneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Lisutenant Celemel Newtem L. Chamberlain, Signal Cerps, United States
Lisutemant Cemmander Bradner W. Lee, jumier, U, S. Naval Reserve,
Lieutenant Cemmander Wallace J. Ottemeyer, U. 5. Navy,

Captain Albert L, Jensen, U. 5. Marine Cerps, members, amnd
Lieutenant James F. Kemny, U. 5. Navy, judge advecate.

Archie L, Haden, jumier, yeeman first class, U, S. Navy, reperter,
The accused, his ceunsel, and the interpreters,

The recerd of preceedings ef the feurteenth day of the trial was read

Ne witnesses net etherwise cemmected with the trial were presemt.
A witmess fer the presecutien entered and was duly swernm,
Exanined by the judge advecate:

Q. State yeur name and fermer rank,
Fermer Lieutenant Commander Shehichi Nakase.

Q. If yeu recegnize the accused, state as whem.
Rear Admiral Wakabayashi,

Qe Were you attached te the Ferty-first Naval Guard Unit em Dublen
Frem Nevember 7, 1943 I was acting executive efficer and cemcurremtly

Q. After taking up yeur duty at the Guard Umnit en NHevember 7, 1943 =

I de.
How was the Guard Unit first metified ef the arrival of these

Q.

We received erders frem the Feurth Base Ferce saying that a destreyer




6, Q. In what manner was that erder of the Fourth Base Ferce transmitted
te the Forty-first Guard Unit?

A, I de met remember accurately whether the erder was given te the efficer
of the day er te the executive eofficer, whe was myself, but it came threugh

telepheone.,

T Q. When did these priseners of war arrive at the Guard Umit?
A. I think it was areund the twentieth of Nevember 1943.

8. Q. How many priseners were there?
A, I recall there were ferty-twe priseners.

9 Q« Were these priseners questiened while they were at the Guard Unit?
A, Yea, they were,

10, Q. Were any erders er directives received frem the Feurth Base Ferce
with reference te the questiening of these prisensrs eof war?
A, There were seme directiens.

11. Q. What were thepe directiena?

A, The directiens were that the Ferty-first Guard Unit weuld net need te
interregate the priseners of war and that, as the prisemers were submarine
crews or plane crews, peepls im charge weuld ceme te interregate and this
cama by telephene,

12, Q. Did the Base Ferce imdicate whether eor met peeple were ceming te
interregate these priseners of war?
A. Names were not mentiened.

13, Q. But did they say that persemnel weuld be dispatched te the Guard
Unit te questien these prisemers?
A, I believe that they said that they weuld have persens cemmected with
submarines questien the prisemers.

4. Q. Hew leng did these priseners of war stay at the Guard Unit?
A, I think it was abeut eme week.

15, Q¢ What erders were received by the Guard Unit fer their transfer?

A, Orders came frem Feurth Base Ferce te the effect that the prisemers werp

te beard twe aircraft carriers.

| 16, Q. How were these erders of the Feurth Base Ferce transmitted te the
| Guard Unit?
l, By telephene,

117, Q. Did the priseners ef war leave Dublea Island?
A, They did.

|18, Q. Whe escerted er guarded thea frem the Guard Unit te the lasding

fyem which they bearded the carriers?

| &As A petty officer and guards frem the Ferty-first Guard Unit,
Cress-examined by the accused:

19. %ﬁrdmmhmmﬂmmmum

A did,
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20, Q. Will yeu state what yeu saw regarding the circumstances ef the
arrival of these priseners?

A. A launch ef the Guard Unit was sent te the destreyer te receive these
priseners and this laugch arrived at the Guard Unit pler and I saw the
prisensrs when they were walking in a single line frem the pier te the Guard
Unit Headquarters which is abeut fifty meters in distance.

21, Q. Did you meet these investigating efficers whe came te interregate
the oriseners?
A, I did,.

22, Q. De you knew te what unit these imvestigating efficers belenged?
A. I did net definitely knew frem unit they came but accerding te the
erders frem the Feurth Base Ferce sayimg that persems im charge ef sulmarines
would ceme te interregate I theught that they may be members frem either the
submarine base or frem the Sixth Fleet Headquarters.

23. Q. Dia yeu net later learn frem what unit these investigating efficers

A. I did net knew definitely but as the investigating efficers were staff
officers and as I knew that there were ne staff efficers at the submarine
I believed them te be frem the Sixth Fleet.

2he Q« How many times did these investigatimg efficers visit the Guard
Unit?

This questien was ebjected te by the judge advecate em the greumd that
it was beyend the scepe of the direct examimatien.

The accused replied.

The cemmissien anmeunced that the ebjectien was met sustaimed,

A, The imterregaters were the same threugheut and this interregatien
lasted fer three days, therefere I believe that it was abeut six times that
they came te interregate im the mernimg and in the afternmeen.

25, Q.+ Yeu testified that erders came frem the Feurth Base Ferce im regard
te the leaving of the prisemers. De yeu knew where the erders eriginated?
A I de net knew,

26, Q. Te which unit did the carriers beleng en which the prisemers were
sant? ,
A, I de net know the erganizatien, se I de net knew where it belenged.

27, Q. Did these aircraft carriers beleng te the Feurth Base Ferce?
A, Ne, they did net,

28, Q. Whem yeu sent the prisemers te the aircraft carriers hew and in
what way did yeu de it?

A, We sent the prisemers frem the Guard Umit piler em twe launches te the
aireraft carriers.

Neither the judge advecate mer the acoused desired further te examime
this witness,
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The cemmissien did met desire te examime this witness.
The witness sald that he had nething further te state,
The witness was duly warmed and withdrew,

The ceommissien then, at 9:45 a.m., teek a recess until 10 a.m., at
which time it recenvemed,

Present: All the members, the judge advecate, the accused, his ceunsel
and the imterpreters,

Elvin G, Gluba, yeeman first class, U, S, Navy, reperter,
He witnesses net etherwlse cenmected with the trisl were present.

Herbert L. Ogden, cemmander, U, S, Navy, a witness fer the presecutien,
was recalled, and warmed that the eath previeusly takem by him was still
binding.

Examined by the judge advecate:

1. Q. De you have ia yeur pnuuiuru affidavit of eme Juliuns Grant

Petersemn?
A. I have.

2 Q. Is thisg affidavit a part ef the efficial files ef the Directer
War Crimes, Pacific Fleet?
A. It is.

3. Q. Dees the centent eof this affidavit pertaim te the issues being

tried in this case?
As It dees,

b Qs Where is the maker of this affidavit at the preseat time?
A. He is a resident of Mescew, Idahe,

Se Qs Iz the maker of the affidavit presently im the armed services eof
the United Stateas?
A He is net,

Presecutien decument number 213 was submitted te the acocused and te the
cemmissien, and by the judge advecate offered in evidence.

Oress-examined by the accused cemcernimg presscutien decument
number 213:

[ Q. When this decument beceme a part of the efficial files eof the

Directer s?
A. This decument was received 1, August 1948.

7« Q. De you knew the affiant?
As I de net,
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B. Q. Hew, then, de yeu knew that he is net im the armed services of

the United States?

A, The affidavit itself states that he was fermerly in the armed services,
and this was cenfirmed by the letter ef transmittal.

9. Qs The ju that letter ef transmittal?
A, It 1s filed in the efficey of the Directer War Crimes.

10, Q. De you knew why that was net made a part ef this decument?

This questien was ebjected te by the judge advecate em the greund that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied,
The ceommissien amneumced that the ebjectien was net sustainmed.
A, There was ne request that it be made a part of the decument.

11, GQ. De you knew hew eld the affiant is?
A, I de met,

12, Q. De yeu knew what autherity the efficers befere whem he was swern
and interregated had te take esaths er te interregate the affiant?
Ay He had the autherity ef an efficer im the service.

13. Q. Is a captaim im the Army autherized te administer eaths?
A, He is for matters pertaining te the service.

Mr, Takane, Junjire, a ceumsel fer the accused, read a writtem
sbjectien imn Japanese te the receipt in evidenmce eof presecutiem decument
ammber 213, appended marked "NN."

An imterpreter read an English translatien ef this ebjectien,
appended marked "00."

Commander Martinm E, Carlsen, a ceunsel fer the accused, read a further
written.ebjectien te the receipt in evidence ef presecutiem decument mumber

213, appended marked "FF."

The asccused waived the reading ef this ebjectien im Japanese in epem
oceurt.

The judge advecate replied,
The cemmissien anmneunced that the ebjectiens were net sustaimed.

There being ne further ebjectieny, the decument was se received and is
appended marked "Exhibit 21."

Exanined by the judge advecate cemcernimg Exhibit 21:

4. Q. Will the witness read Exhibdt 217
(The witness read Exhibit 21,)

e
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The accnsed did net desire te cress-examime this witness cencerning
Exhibit 21,

The cemmissien did net desire te examine this witness cemcerning
Exhibit 21.

The accused made a metien te strike Exhibit 21 frem the recerd on the
greund that it was irrelevant, immaterial, hearsay, and the epinien eof the
affiant,

The judge advecate replied.
The cemmissien anneunced that the metiem te strike was net sustained.

Examined by the judge advecate cencerning presecutien decuments numbered
208, 210, 211, and 212:

15. Q. Dees the witnees have in his pessessien affidavite frem Elden
Wright, Geerge Recek, Lee Jeseph Murray, and Michael Themas German?
A, I have,

16, Q. De the centents of these affidavits pertain te the issues being
tried befere this cemmissien?
A. They de.

17. Q. Are all the makers ef these affidavite presently in the United
States armed ferces?
A They are.

18, Q. De yeu knew whether all ef these peeple are presently within the
cenfines ef the United Statea?
A. They are within the cenfimes ef the United States er abeard ship.

19, Q. Are these decuments all a part ef the official files of the effice
of the Directer War Crimes, Pacific Fleet?
A, They are,

Presecutien decuments mumbered 208, 210, 211, and 212 were submitted
te the accused and te the cemmissien and by the judge advecate effered im
evidence,

Cress-examined by the accused cemcerning presecutien decuments
numbered 208, 210, 211, amd 212:

20, Q. De you kmew where the erigimal affidavit of Wright is?
A, The eriginal is en file in the Department of the Army.

21, Q. The eriginal is therefere available?
As I presume it ceuld be ebtalned.

22, Q. Were you present at the time any of these affidavits were talken?
A, I was net,




| esurt,

this witness,

srder

sel representing him and 1t had been indicated that the defense witnesses
on Guam, an adjeurmment of mere than three full werkimg days is net indica
The cemmissien will grant an adjeurmment until 9 a.m., Friday, August 20, 1948.

Mr, Takane, Junjire, a counsel fer the acoused read a written
ebjectien in Japanese to the receipt in evidence of presecutien decuments
numbered 208, 210, 211, and 212, appended marked "QQ."

marked "HR."

written ebjectien te the receipt in evidence ef presecutien decuments
i numbered 208, 210, 211, and 212, appended marked "S3,"

cemmissien anmneunced that the objectiens were sustained.

An interpreter read an English translatiem ef this ebjectien, appended

Cemmander Martin E, Carlsen, a ceunsel fer the accused, read a further

The accused walved the reading ef this ebjectien im Japanese in epen

The judge advecate read a written reply, appended marked "TT."

The accused waived the reading eof this reply in Japanese im epen ceurt,
The cemmissien was cleared.
The cemmissien was epened and all parties te the trial entered. The

Neither the judge advecate ner the accused desired further te examine

The cemmissien did net desire te examine this witness.
The witness sald that he had nething further te state,
The witness was duly warmed and withdrew.

The presecutisn rested.

The acoused requssted an adjeurmment until Menday, August 23, 1%;, i | &
te prepare his defenss,.

The cemmissien amnounced as fellews: Since the acoused has three ceun=

The cemmissien then, at 11:10 a.m., adjeurned until 9 a.m., Friday,
August 20, 1948,
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United States Pacific Fleet,
Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,

Friday, August 20, 1948,

The commiesion met at 9:05 a.m.
Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. S. Navy,
Lieutenant Colonel Eemneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Lieutenant Colonel Newton L. Chamberlain, Signal Corps, United States

Lisutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, S, Naval Reserve,
Lieutenant Commander Wallace J. Ottemeyer, U, 5. Navy,

Captain Albert L, Jenson, U, S. Marine Corps, members, and
Lisutenant James P, Kenny, U, 5. Navy, judge advocate.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U, S. Navy, reporter,
The acoused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the fifteenth day of the trial was read and
approved. :

No witnesses mot otherwise commected with the trial were present.

The judge advocate read a letter from the Commander im Chief, Pacific
and U, 8, Pacific Fleet, copy prefixed marked "UU," pertaining to the juris-
diction of this military commissioen,

The accused made a motion for a directed acquittal on the grounds that
the evidence intreduced by the presecution has not proved the accused guillty
of the charge and on the further grounds that Commander Naval Ferces, Marianas,
was not authoriszed teo convene this military commission either as Commander
Marisnas Area or Commander Naval Forces, Marianas; nor did he have inherent
authority as a military commander teo convene this military commission.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motien was denied,
The accused submitted to the commission for approval interrogateries te

be prepeunded te Age, Shigeju; Kawamata, Masanobu; Mivra, Tomosabure; and
Isobe, Atsushi,

The judge advocate stated that he had no objection to the submission of
tha
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The defense began,

Sanagl, Sadamu, a counsel for the accused, read a written opening
statement for the defense in Japanese, appended marked "VV."

An interpreter read an English translation of the epening statement of
the defenss, appended marked "WW."

Mr. Sanagl, Sedamu, a counsel for the accused, was called as a witness
for the defense and was duly sworn.

Examined by the judge advocate:

l. Q. Please state your name,
A, Sanagi, Sedamu, -

2. Q. Are you a connsel for the accused in the instant case?
A, I.H-

Exanined by the accused:

3. Q. Were you attached to the Japanese Navy?
A, Yes, I was.

4s Q. During what peried were you so attached?

A, From 1921 when I grdrﬂhd from the Naval Acedemy until the cessation ,59'&-

of the war.

5. Q. What was your rank when you wers demobilized?
4, Captain,

6., Q. Are you a specialist in naval law?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for am opinion of the witness,

The accused withdrew the questien.

7« Q. When you were in the Navy, in the course eof your duties, did you
have any experience with naval law?

A, Beginmning in 1935 for seven years I was attached te the Naval Minmistry
and the Naval General Staff, During that perioed I was frequently in centact
with naval law.

8. Q. Did you ever serve as a juige sdvocate?
A, I had several experiences, two or three times, as president of a court

martial,

9« Q. Apart from these instances did you have any experience in legal

affairs? :
A. Sinmce May of 1946 I have been a defense counsel for war crimes trials.

10, Q. Dees the witness have a document which he wishes to sulmit as evie
dence?
A I do,
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A. I do.

1. Q. What sort of a dooument is it?
A. Ordinance Governing Specially Established Naval Forces.

12, Q. In what language is it writtem?
A. The original is in Japanese but I have an English translation of 1it.

13. Q. How did you obtain the original?
A, I obtained it from the Naval Regulations which were sent down from the
Becond Demobilisation Bureau to the defense counsel,

1. Q. Do you have in your possession now the Naval Regulations?

15. Q. Do you know whether the Naval Regulations you have were in actual
effect during 1943 and 19447

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. Yes, T do and T have a certificate from the Second Demobilisation
Bureau regarding this.

16, Q. In what language is that certification written?
4. The original is written in Japanese but we have an English translation.

: Defense document number 1, produced by the witness, was submitted to
the judge advoocate and to the commission and by the acoused offered in
evidence.

Crose-examined by the judge advocate concerning defense document
number 1i

17. Q. You have referred to the SBecond Demobiligation Bureau. What is

that organisation?
A It was the former Navy Ministry and since the cessation of war the name
was changed to Second Demobilisation Bureau.

18, Q. Do you refer to the Japanese Naval Mindstry?
A. Yes.

There being no objection, the dooument was soc received and is appended
marked "Exhibit 22.%

Reexamined by the acoused:
19. Q. MMWﬁﬁ. P
(The witness read Exhibit 22,)

1
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20. Q. What is provided in the Urdinance Governing Specially Established
Naval Forces?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
the witness would be testifying to the contents of a document not in e-rid-noq.

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was sustained,

21, Q. Is that Ordinance Governing Specially Established Naval Forces the
whole ordinance or merely excerpts?

A. 'The portion in the crdinance pertaining tc the Specially Established
Base Forces and Guard Units,

22, Q. Have you an English translation?
1.. I h‘".

Defense docmment mmber six, produced by the witness, was submitted to
the judge advocate and to the commission and by the acoused offered in
evidence,

i —— ———

There being no objection, it was so received and is appended marked
"Exhibit 23.%

23, Q. Will the witness read Exhibit 237 |

(The witness read Exhibit 23,)

24. Q. Does the witness have in his possession ﬁfinsn document number ﬂﬂ‘?}ﬁ.
A, I do.

25, Q. How was this document prepared?
A, It was taken from Naval Regulations, Volume I,

26, Q. What is this document?
A. It contains excerpts from the Service Regulations for Personnel on Naval
Vessels and portions froj General Principles and parts pertaining to the s
observance of international law by the captain of naval vessels,

27. Q. Do you have the original of Service Regulations for Fersonnel on
Naval Vessefll e,
A. I have Naval Regulations, Volme I, in which this is set forth, |

28. Q. What does this Service Regulations for FPersonnel on Naval Vessels
provide?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
the witness would be testifying as to the content of a document not in
ovidence., '

The accused withdrew the question,

| 29. Q. Did you verify that it was an accurate extract?
‘-‘ I“'Iml
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Defense document number 5, produced by the witness, was submitted to
the judge advocate and to the commission and by the accused offered in
evidence.

There being no objection, the document was so received and is appended
marked "Exhibit 24.%

30, Q. Will the witness read Exhibit 247
(The witness read Exhibit 24,)

The commiseion then, at 10:15 a.m., took a recess until 10:35 a.m., at
which time it reconvened.

Fresent: All the members, the judge advocate, the acoused, his counsel,
and the interpretera.

Elvin G, Gluba, yeoman first class, U, S. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
Sanagi, Sadamu, the witness under examination when the recess was taken,

entered, He was warned that the oath previously taken was still binding, and
continued his testimony.

(Direct examination continued:) s

31. Q. Does the witness have in his possession defense document number 77
A, I have,

92, Q. What is it?
A, It is an excerpt from the "Service Regulations for Personnel of Naval

CGuard Unite.™

33. Q. Do you have defense document mmber 87
A. I have,

34. Q. What 1s it?
A. It is "Naval Regulations for the Treatment of Priscners of War."

35, Q. Is it an excerpt or the complete text?
A, The complete text,

36, Q. Do you have defense document number 37
A, I have,

37. Q. What is the name of it?
A, The "Naval Criminal Code."

38, Q. Is it an exocerpt?

A.  Yes,
39, Q. Do you have defense documents mmbered 4 and 4a?
A. I have,

40. Q. What is it?
A. It is an excerpt from the "Naval Disediplingry Punishment Ordinance.”
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: 41. Q. Do you have defense document number 97
| A. I have,

42, Q. That is it?
A, It is an excerpt from "Manual of Wartime International Law.™

43. Q. Do you have the originals for all the documents you mentioned?
— A, Apart from the "Manual of Wartime International law," all the rest that
I have mentioned is provided in the Naval Regulations and the Administrative
qu;-r Manual, which has been certified by defense document number 1 (Exhibit
22) .

4. Q. Has the witness verified that those excerpts are an accurate copy
of the original?
A, T aid, ) .

45. Q. Do you have an English translation of these documents?
A, I have,

Defense documents numbered 7, 8, 3, 4 and 4a, and 9 were sulmitted to
the judge advocate and to the commission, and by the accused offered in
evidence,

There being no objection, they were so received and are appended marked
"Exhibit 25," "Exhibit 26," "Exhibit 27," "Exhibit 28," "Exhibit 28a," and
"Exhibit 29." ' |
46, Q. Will the witness read Exhibit 257

(The witness read Exhibit 25,)

47. Q. Will the witness read "Naval Regulations for the Treatment of
Prisoners of War," which is Exhibit 267 Will youw/just read Articles number S
3, 52, 6 through 10, and 15 and omit the othera?

(The witness read Exhibit 26 as requested.)

48, Q. Will the witness read "Naval Criminal Code,” Exhibit 27, and omit
Articles 46 through 547

(The witness read Exhibit 27 as requested.)

49. Q. Will the witness read the "Naval Disciplinary Punishment Ordinance,"
. Exbibit 287 Please read Articles 923 and 927 and omit the rest of Article 9,

(The witness read Exhibit 28 as requested,)
(in interpreter read an Bnglish translation, appended marked "Exhibit zh."

L]
57, Q, Will the witness read excerpts from "Manual of Wartime Internationa] S
Law," which is Exhibit 297

(The witness resd Exhibit 29.)

mﬁmm,msmum. nor the commission desired
further to examine this witnese,
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The witness sald that he had nothing further to state.

The witness resumed his seat as a counsel for the accused.

The commission then, at 11:35 a.m,, took a recess until 2:10 p.m., at
which time it reconvened.

Fresent: All the members, the judge advocate, the acoused, his counsel,

and the interpreters.
Archle L, Haden, junior, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.
No witnesses not otherwlse connected with the trial were present.

Herbert L. Ogden, commander, U, S. Navy, a witness for the prosecution,
was recalled as a witness for the defense and warned that the ocath previous
taken by him was still binding.

Examined by the accused.

l. Q. Are you the legal custodian of the record of the Kobayashi case
which was tried before this military commission?
‘.' I “-i

2¢ @« Do you have the record here in your possession?
A. I have,

3.. Qs Do you know of that record includes interrogatories propounded to
the Chief of Liaison Section, Central Lialson Office, Japanese Covernment,
on 7 May 19428 and the deposition in answer to 1it?

A. It does.

4e Q. In this deposition are such matters pertaining to the organisation
of Japanese armed forces on Truk mentloned?
A, They are.

The proceedings of the military commission were submitted to the judge
advocate and to the commission, and by the accused so much thereof as con=
tains the testimony of the Chief of Liaison Sectlion, Central Liaison Office,

Japanese Government, (in the form of interrogatories and deposition), was L?":-

offigered in evidence.
There being nc objection, it was so received.
5. Q. Will you read the seventh interrogatory and the answer therete?

The witness read from the testimony of the Chief of Liaison Sectien,
Central Liaison Office, Japanese Govermment:

'Seventh interrogatory: Other than combat forces being under
the command of the C-in-C of the 4th
Fleet based upon the "Wartime Organisation
. of the Japanese Navy", were there not
Naval Administrative Establishments
under his direct command also?!
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This question was objected to by the judge advocate on the ground that
there is no evidence in this case pertaining to the Commander in Chief and if
was irrelevant and immaterial.

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

— || "Answer to the 7th interrogatory.

'The meaning of "Naval Administrative Establisghment is
rather ambiguous, but provided that such be construed as either
Civil Administrative or Military Administrative Organs, our
replies to the both case are as followa:

'A., In case Civil Administrative Establishment is meant,

'Ae the Civil Administrative Establishment er the juris-
diction of the 4th.Fleet, there was the Civil strative Depart{ JA&- |
ment on the Guam Island after its occupation. -

'This Department was under the command of the 5th Base Force.
'B. In case Military Administrative Establishment 12 meant.

"The organs under the military administrative command of the
C-4n-C of the 4th Fleet, directly attached to the said C-in-C, are
remembered to have been in general as followa:

|| 14th Accounts and Supplies Offic@.cssessssesscessTruk
4th Architecture Office (4th Civil Engineering

foic'. If‘l'r!:l' 13 Mu‘t I%J}l-iiilllll-iIllliIITruk
&th Gﬂnﬂtruﬂim mw“‘nt-'.‘..--‘*“-“.Q‘.--n‘uk
105th Aercnautical Argsenal (became lst Branch of I

South=Easstern Area Aeronautical Arsenal after

1““’ 1%3""‘.‘.......‘.i...i.'l.l..il....'rruk
106th Aeronautical Arsenal (became 2nd Branch

of South-Bastern Area Aeronautical Arsenal

after 1 Dec. 1943. It is unknown whether or

not this was placed under direct command of

the 6th Base an'-}-.--rl-tlit-ri-iiiiiiliidi-:'utho
4th Naval Stores Department....cscsesesesssssssslruk
huk h'ﬂﬂwrt‘ﬂtim foiﬂ..l.iifnqt..pqutlininim
&‘th Hﬁ.P’-m-lIIII-!lIIFOIFI!i..f?!'.‘..“.ll-".m|

6, Q. Do you have in your possession certified coples of Annex One and
Annex Two from the docoment which was marked number one for identification
: in this case?
| 1; I h.". ; I'

7. Q. Do Annex One and Annex Two pertain to prisoners of war in the
. Japanese armed forces?
I A, Mdﬂ.
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The document produced by the witness was submitted to the judge advocate
and to the commission, and by the accused offered in evidence,

There belng no cbjection, the document was so received, and is appended
marked "Exhibit 30,7

8, Q. Will you read Exhibit 307

e (The witness read Exhibit 30.)

9. Q. Are you the legal custodian of the record of Tanaka, Masaharu, et al
trial which is marked for identification number six? '
A I1Iam i

10. Q. Do you know if there is testimony of Tanaka, Masgharu, in this
record?
A, There 1is.

11. Q. Do you know whether Tanaka 1s dead or alive now?
A. Tanaka 1s dead.

12, Q. Did Tanaka take the stand before the military commission and testify
on the direct examination, cross-examination, and redirect examination?
A. He did.

13. Q. Did Tanaks testify concerning the incident of prisoners of war which

happened in February 19447 |
A. He dia,

The proceedings of the military commission were submitted to the judge
| advocate and to the commission, and by the sccused so much thereof as con-
taine the testimony of the before-named witness was offered in evidence.

There being no objection, it was so received.

4. Q. 'ﬂl you read questions and answers numbered 1, 2, 3, 6, 10, 11, 12
22, 24, 35,38, sy 40, T4, 76, TI, 79, B3, B4? 1‘9&..

i The witness read from the testimony of Tanaka, Masaharu:
'l. Q. Are you Tanaka, Masaharu, captain, Imperial Japanese

Navy, an accused in this cese?
‘A, Yes.

i - 12, Q. Have you ever had any duties at Truk?
' A, I was at Truk from the 27th of December 1943 until the
6th of March 1944.

"3, Q. To what unit were you attached? P
'A. I was commanding officer -of the 4lst Naval CGuard Unit
at Truk from the 27th of December until the 20th of Feb-

ruary 1944, From the 2lst of February 1944 to the 5th
T of March 1944 I was attached to the 4th Base Force Head-
' quarters;
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'6, Q. When did you see a prisoner at Truk?

'A. In the beginning of January 1944 some prisoners were
placed in our custody. They were brought in when I was
not there and when they were taken into custedy I was not
in at that time,

110, Q. Were there any air raids at Truk during your period
of duty of fifty-five days?

'A. There was a very great air raid on the 17th and 18th of
February, 1944.

'11. Q. FPlease tell the commission the eircumatances of that
air reid?
"4, An air alarm was sounded around four in the morning of the

17th of February and it became known that a task force was raiding

Truk, The first attacks were centered cn the air fields. All
three of the air fieldes became enveloped in flames. About five
a.m, when 1t started to get lighter the attacks were centered
upon the ships in the harbor, The tide of war was very much
against us, At about eight in the morning there were no
friendly planes in the air. The American planes came in waves
one after another of about 100 planes each. There was always lbou'q
100 planes in the air above us, and our losses increased greatly.
During that time there were some special orders from the 4th
Base Headquarters. One was to help salvage ships that were
damaged in the air raid, a second to dispatch 100 marines to the
Take jima Air Field to help guard it. These orders were exefigted.
Because of dispatching of men to the air fields, the personnel
at the hesdquarters was very small and it was very hard to change
the guards with the small number of seamen, Intelligence eesm=
econcerning the enemy received about ten o'clock that morning was
that the gun battery at Yawata Jima had been bombarded and

enemy submarines had slipped into the atoll and transport like
ships could be seen. losses on our side were very great. The
number of people dead and wounded was several thousand, Ships
were burning and people from the ships were coming up on land
and the confusion was very great. This continued into the
evening., The enemy centered its attack on the shipe going to
and fro in the harbor about three o'clock in the afternocon and
the number of planes going over the headquarters became very few.

112, ¢, What did you do with the prisoners then?

'A., During the air raid in the afternoon the prisoners were
executed., This I did not see, but ] received a report later.
I will explain what I know about this execution before it was
done, Around three that afternoon an ensign who was one of my
subordinates came to gme and said: "To keep these prisoners at
such a time is very dangerous. I would like to have them dis-
posed of . At that time, as I believed such a thing should not
be done, I scolded him saying: "Would "
then the ensign left. Later Lieutenant Ishii came and talked
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what sort of a telephone call did he make or who answered, I
was very troubled and sat there thinking awhile. I judged at
that time that these were absolute orders from operational
headquarters and I thought that these were orders coming from
headquarters concerning fortheoming operations. Then I said
that if these are orders of the headquarters, then it can't be
helped. Then Ishii said: "Will I dispose of them?" and I
answered, "Yes." Ishii left and T think he relayed this to
the officer in charge of the prisoners. Ighii again came back
to me and said, "Shall I have Danzakl do fﬁh

"Have Dansakl do it." Danzaki did this. Dansaki had received
orders. Other than this, the rest I did not see and I can not

BRY .

122. Q. To whom did youn report this at headquarters?
14, To the senior staff officer, Commander Higuehi.

'24..Q. Tho else was with Commander Higuchi then?
'A. After the conference with Commander Higuehi, the rest of
the staff were there and I reported this.

'35. Q. Now, Captain, who delivered these.prisoners into your
castody?

A, It seems they were sent on the last ship from the Marshalls
and when it came to Truok it wae reassigned and they had to dis-

card the prisoners at Truk. They were taken into of}y custedy Tk

by the orders of the fleet headquarters,

'37. Q. Did you report the arrival of these priscners to the
4th Base Force?

'"A. No, I think the orders to take the priaonara into custody
came from the 4th Fleet headquarters through the base headquartefy
to the 4lst Guard Unit,

138. Q. At any time from January 1944 up until the time of the
execution of the prisoners, insofar as you know, Captain, were
they inspected or observed by any members of the 4th Guard Unit?
'A. An officer was appointed in charge of the prisoners and he
was to take care of them. All medical care was given by the
doctor.

'39, Q. Did the 4th Base Force have any connection in the way of
inspection or supervision over these prisoners?
'A, That.I do not reecall,

'40. §. In other words, then, l:np;‘.‘-l:ln, the custody and superw
vision and entire handling of these prisoners of war was within
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1". Q. You have heard the testimony in this court of Admiral
Wakabayashl and his Chief of Staff, Commander Higuchi, and

they have both testified that they knew nothing of the prisconers
of war being present or that they contemplated the execution

of these prisoners of war, or the execut taking place., How
do you explain this testimony in the light of your testimony?
'4. I said that I reported this to the Senior Staff Officer,
Higuchi, There is no mistake in this.

!
'79. Q. Did Lieutenant Ishii tell you to whom he had talked?
'A. All he sald was he had received orders from headqurters,

'83. Q. Is it correct then, Captain, you ordered these seven
men executed, relylng entirely upon the verbal statement of
Lieutenant Ishii?

'A, Yes.

'84. Q. Do you know as a fact whether he actually contacted
4th Base Headquarters?

'A. As the place where I was and the telephone were some dis-
tance apart, I could not hear him, so I cannot say.'

Cross-examined by the judge advocate concerning the testimony of Tanaka,
Masaharu:

15, Q. Will the witness read from the testimony of Tanaka, Massharu,
questions 4, 7, 13, 15, 20, 21, 54, 67, 68, 69, 75, 78, 80, 117, and 120,
and the answers thereto?

The witness read from the testimony of Tanska, Masaharu:

'4e Q. What was the organisation of the 4lst Guard Unit?

'A. I was directly under the Lth Base Force and my duties were

the defense of Truk, and at that time my direct superior offi-

gers were Admiral Wakabayashi of the Ath Base Force and Admiral
Kobayashl of the jth Flest.

7. Q. From whom did you receive the report that you had some
prisoners in the custody of the guard unit?

'A., I received a report from the executive officer when I came
back to headquarters that they were taken into custody on the
or&_trs_ of the superior officers.

13, Q. Who executed the prisoners?

'A. Dansakl is charged with murder, but I know thltDlnnk:l
is not guilty of murder. All Dansaki did was to execute

orders of the 4th Base Headquarters which were relayed tﬁou‘h
myself and Ishii, It was during a period of great confusion as
I have stated before and Danzaki had been ordered by Ishii., If
Dangaki 'had done the execution at that time, I know it was be-
cause he had orders to do so, Dangaki is a very honest person.
He is ‘not a person who is cunning or has malice, He is a person
who is respected by his officers and his subordinates. There 1is
nothing further to add.

'15, Q. Did you receive any report concerning the execution?
'A,  Later, as I stated before, I received a report that the
prisoners had been executed on the south shore of the pler,

LS

p L




5 % e f

_— e -

120, Q« Is it certain that the 4th Base Headquarters put out

an order for the execution of the prisoners?

‘A, Yes, this is certain and I have learned afterwards the

way headquarters were thinking at that time was that the enemy |
landing was imminept and it was necessary to dispose of the ~
prisoners.'

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was an
= opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained.

121. Q. Did you report this to headquarters?
'A., I think it was reported by telephone and that evening when
I went to headquarters, I reported this at that time,'

The sccused moved to strike the wordes "I think it was reported by
telephone” out of the record on the gronnd that they were an opinion of the
witness and hearsay. '

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained.

54+ Q. What then prompted the execution of these prisoners? I
What was the purpose behind the execution of these men?

"A., Because it was during battle and because of the orders of
the superior officer.

'67. Q. Now, Captain Tanaka, you testified that you did not
believe it was proper that these prisoners should be executed.
Why then did you consult superior authority if you knew it was

not proper?
'A, I believed they should not be executed and I also scolded ,
and did not give permission, but I judged that it wgs during e |

battle and it would be better to receive instruoctions., I
have no other reasocn than this, nor is there any deeper reason,

'68, Q. Insofar as you know, Captain, was there any justifi-

cation for the murder of these seven Americans?

'A. I heard later, but I believed and judged as it was during

operations, that my superior officer hed judged so and I said

. yes, I know of no other small details or reasons. It was
during operations and my superior officer had judged the -

battle conditions as such.

'69. Q. Is it correct then, Captaip, you know of no justifi=-
! cation for the murder of these n men? e
. 1A, I have no other way of thinking but it was the orders of
the superior offiocer.

75, Q. If Lieutenant Ishii had not contacted the 4th Base )
Headquarters, would this execution have ever taken place? '. T
'A, As a lot of difficult problems could arise, I thought - =
nothing could be done except wait for the imstructions from
my superior officer, I o
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78, Q. You also said that you had orders from the 4th Base
Foroe. Is there any mistake in that?
'A. As Lieutenant Ishii came to me personally and reported
this to me, there can be no mistake,

180, Q. Orders from headquarters to do what?
'A. Orders to execute the prisoners.

'117.Q. Then you yourself did not order the execution, did
you?

'"A. As I have stated before, it was on the crders from the
headquarters, which I belleved, that this was done.

1120.Q. You answered this morning that the entire custody
and care of prisoners of war was yours, Did you mean by
that you were not accountable to superior officers at 4th
Base Headquarters for their safety and custody?

'A. Everybody has a responsibility according to their
duties. As I was responsible when they were in the custody
of the 4lst Naval Guard Unit my direct superiors alsc had
responeibility for the supervision of them. The superior
afficers above him also have a responsibility for their super-
vision. Everyone had a responsibility according to their
daties,.?

The acoused moved to strike out t-h:l.; answer on the ground that 1t was
irrelevant, immaterial, and an opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained,

The commission then, at 3:15 p.m., took a recess until 3:35 p.m., at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
and the interpreters.

Elvin G, Gluba, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

No witnesses not otherwise noumﬁt-d with the trial were present.

Herbert ‘L. Ogden, the witness under examination when the recess was
taken, entered. He was warned that the oath previously taken was still
binding, and continued his testimony.

(Direct examination continueds)

16, Q. Do you know if the record of the Tanaka case contains the testimony
of Wakabayashi, Seisaku?
A, It does.

17. Q. Did Waksbayushi, Seisaku, testify on direct examination and cross-
in the case of
A, He did,

A
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18, Q. Did he testify concerning the incident which took place on the
seventeenth of February 1944 at the Forty-first Naval Guard Unit?
A, He did.

The proceedings of the military commission were submitted to the judge
advocate and to the commission, and by the accused so much thereof as con-
tains the testimony of the before-named witness, was offered in evidence.

The judge advocate made an objection to the receipt in evidence of this
testimony, a brief of which is appended, marked "XIX."

The accosed replied.
The commission announced that the objection was sustained.

19. Q. Do you know if the record of the Tanaks case contains the testimony
of Higuehi, Nobuo?
A, It does.

20. Q. Did Higuchi testify concerning the incident at the Forty-first Nawal
Guard Unit which @fppened on 17 February 19447
A, He did.

The proceedings of the military commission were sulmitted to the judge
advocate and to the commission, and by the accused so much thereof as con-
tains the testimony of the before-named witness, was offered in evidence,

The judge advocate cbjected to the receipt in evidence of this testimony
on the ground that the witness was available on Guam,

The sccused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

2l. Q. Are you the legal custodian of the record of the Kobayashl case
which was tried before a military commission?
A, I am,

22, Q. Do you know if the record contains the interrogatories propounded to
Eawamura, Torao, and the deposition in reply thereto?
A, It does.

23. Q. Does Kawamura testify in this deposition concerning the inecident
which took place on 17 February 1944 on Truk?
A. He does.

The proceedings of the military commission were submitted to the judge
advocate and to the commission, and by the scoused so much thereof as con=
tains the testimony of Kawamura, Torao (in the form of interrogatories and
deposition) were offered in evifjence.

There being no objection, it was so received.

24- Q. Will you read the interrogatories and depositiong thereto of
Kawamura, Torao?
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l The witness read from the testimony of Kawamura, Torao:

'First interrogatory: Where were you stationed and what were
your duties in February 19447

'To the first interrogatory: In February 1944, I was staff
gunnery officer at the Fourth
Fleet Headquarters on Truk., My
primary doties were construction
== I and maintenance of defense install-
ations,

'Second interrogatory: Do you remember what happened on Truk om
the 17th and 18th of February 19447 4nd
if so what?

“ 'To the second interrogatory: We received the first big air
raids on Truk,

'"Third interrogatory: Was there a conference -at Headquarters
4th Base Force on the night of the 17th
February convened by Admiral Wakebayashi?

| 'To the third interrogatory: As the air raids continued all
; night on the seventeenth, I do not
think they could have held a con-
ll ference, I do not have any re-

collection of one, I stood on the
second floor of headquarters and
watched the air raids all night,
myself, However, I believe a con-
ference concerning defense instal-
laticns was convened by Admiral

| || Wakabayashi very soon after the
' air reids were over,

! 'Fourth interrogatory: Did you attend that conference?

'To the fourth interrogatory: I attended the conference con-
cerning defense installations con-
vened by Admiral Wakabayashi socn
after the air reids were over,

'Fifth interrogatory: Who else attended the conference?
'To the fifth interrogatory: Ihummlnnumpu-
ba




'To the sixth interrogatory: I do not remember his name, but it
was the commanding officer before
Captain Asanoc was the commanding
officer,

'Seventh interrogatory: Was there a report made by the Commanding
: Officer of the 4lst Maval Guard Unit at
this conference?

'To the seventh interrogatory: I believe the commanding officer
of the Forty-first Naval Guard
Unit probably did make a report
concerning defense installations,
I do not recall the contents of
his report.

'Eighth interrogatory: Did Captain Tanaka the Commanding Officer
of the 41st Naval Guard Unit make a report
at the conference that POW's had been
executed at the Guard Unit that day?

'To the eighth interrogatory: I do not know,

'Ninth interrogatory: If so, what did he say and to whgom did he
say it? And when?

'To the ninth interrogatory: Zﬁcu ansger to the eighth interro-
gatory,

"Tenth interrogatory: Did you after the conference report the
results of the conference to the commander
in chief of the 4th Flest? And if so,
what did you report?

To the tenth interrogatory: Every time there was a conference,
the staff officer whose business was
the topic of the conference was res-
ponsible for reporting the matters
discussed at the conference to the
commanding officer; and as this con-
ference concerned defense installa-
tions, it was my responsibility and
therefore I made the report to the
commanding officer. I made a report
conoerning the conditions of defense
installations,

IEleventh interrogatory: Did you report to Commander in Chief,
4th Fleet that you had heard Captain
Tanaka say at the conference, that he
had disposed of prisoners of war?

1To the eleventh interrogatory: I have no recocllection of matters
concerning priscners,

s




'Twelfth interrogatory: Did you tell anyone that you had heard
Captain Tanaka say that he had disposed
of prisoners of war at the Guard Unit on
February 17, 19447

'To the twelfth interrogatory: No, I did not,

"Thirteenth interrogatory: How long did this conference last and
if the persons attending were seated
tell in what order they were seated.

'To the thirteenth interrogatory: I do not remember.

'To the fourteenth interrogatory: I do not remember.

'Fifteenth interrogatory: Did all the officers leave this con-
ference at the same time?

'To the fifteenth interrogatory: I do not remember.

'Sixiunt.h interrogatory: Did the Americans continue their
shelling and bombing of Truk the next

day?

'"To the sixteenth interrogatory: I believe this conference was
convened after the air raids

were over,'

25, Q. Are you the legal custodian of the deposition of one Sakagami,

Shinji, a witness for the defense?
A, I have interrogatories dated 20 July 1948 and the deposition thereto,

26, Q. Is this witness available to testify?
4. No,

The witness produced the deposition of Sakagami, Shinji, and it was sube
mitted to the judge advocate and to the commission, and by the acoused offered

in evidence.

There being no objection, it was so received and is appended, marked
"Exhibit 31."

27. Q. Will you read Exhibit 317
(The witness read Exhibit 31.)

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The commission then, at 4:25 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Saturday, August 21, 1948.
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'"Fourteenth interrogatory: When did the conflerence brn} up? L,?dt..

The witness was duly wan@gd and withdrew, |ZX
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Ideutenant Commander Eradner W. Lee, junicr, U. 8. Naval Reserve,
I4eutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U,
Captain Albert L, Jemson, U. 8. Marine Corps, mesbers, and
| Iievtenant James P, Esnmy, U. 8. Navy, juige advoocate.
Elvin G. Gluba, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.
The acoused, his counsel, and the interpreters.

The record of prooceedings of the sixteenth day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise commeocted with the trial were present.

Iino, Shisuo, a witness for the s Was recalled as a witness

for the defense and was warned that the previously taken by him was
stdll binding. '

Banined by the accused:

1. Q. Btate your name.
4, n‘, Shisuo,

2. Q. Hﬂmhhﬂ-ﬂm-hdulmdtﬁhml
trial of Vice Admiral Waksbayashi?

-‘-l !-1 F '
3 Right after you tock up duty om Truk were there prisoners of war

L

1 imow of them,

A.
A+ Q. Then did these priscners of war arrive em Truk?
hh.mrmﬂmﬁlmﬂdm
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if the Forty-first Naval Guard Unit refused to give
prisoners of war?
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Do you recall testifying
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About this time

did you see any priscners of war remaining there?

No,
Q.
I do.
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33.
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39. Q. What happened?
There was the first majer air raid en Truk by an American Task Ferce.

40, Q. When did this big eir raid start in the merning?
A, About 4130 or five o'cleck in the merning = that is, by Truk time.

fl' 35. How long did this big eir raid last?
. t day it lasted until abeut three o'clock in the afternoen,

42, Q. How many times did they raid it?
A. As I was always in the air reid shelter, I cannot state how many times,

43. Q. Where was Commandant Wakabsyashi at that time?
A, He was in the concrete air raid shelter adjacent to the effieial qulrturT

of the Commandant.

Li. Q. Was Vice Admirsl Wakabayashi in good health at that time?
A, He went te the head, but he was ferbidden to walk or meve about and he

was still in bed,

|£5- Q. Then, was he 1117
A, He was ill te a degree that there was bleed in his faeces.

46, Q. Do you know where the staff officers of the Fourth Base Force were
at that time?

A, No, I do not know,
47. Q. Do you know a staff officer by the name of Kondo ameng the staff

afficara?
A. Yes, he was engineering staff officer.

48, Q. On that dete, did you not see this staff officer Kondo?
A, I believe I met him after the air reid was over.

49. Q. Where did you meet him?
A, Just in front of the air raid shelter.

50. Q. Did you not see him coming down from the hill?
A. I believe he came frem that direction. ;

51. 'Q. What was on this hill?
A, I do not recsll clearly, but was a high hill and it had a geod view.

52. Qs+« Wasn't there a leckout pest of the Fourth Base Ferce on the tep of
this hill?

This question was objected to by the judge advecate on the ground that
it was irrelevant.

The accused withdrew the questien.

53. Q. At what time did you see Konde?
A I am net sure when it was, but maybe it might have been between air

raids I saw him, He had a contusion on his leg and he was limping.

54« Q. Do you know about approximately what time?
A, -1 can estimate, htlhmtr-aﬂlthlthu.

55. Q. Iﬂlm-ﬂ.-lhthnl
A, Iﬁutm!l-hmnhuthl“ml,mitn—hulum

down for this noon meal,

* Qe At this time utwmwMW‘l
26,14 ,mtﬂ"m_m,m-twmm-

time
4 tnk T such which to . T satd |
A, T o not think he said amounted _ B i

l-'.‘l.m'lﬂlhum
at 1it,
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at which time it r 5

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters. .

drchie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
ﬂummmm-iﬁmmﬂmm.

The commissien 'bhg: at 10115 a.m., took a recess until 10:35 a.m.,

I Iino, Shisuo, the witness under examinetion when the recess was taken,

entered, He was warned that the cath previcusly taken was still bdnding,
and continued his testimony.

(Bamination continued:)

57. Q. TYou testified that the Commandant, Wakabayashi
shelter; what is the distance between this air raid shelter from his room?
A. About 150 meters,

58, Q. Was Wakabaymshi able to walk to this air raid shelter by himself
| in'the condition you just stated?
h‘-! lﬂ.h.ﬂ]‘mt

5. Q. How 4id he go?
A. There were two muress with him all the time and he went there on a

streteher,

60, Q. Do you know whether there was a conference held at the Fourth Base

Foree on the ndght of February 177
A. I think that there was none.

- The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that
it was an opinion of the witness.

" The commission ordered that the answer be stricken,

s

, Was in the air raid

P




67. Q. FMease state the names of the persoms that you recall that were

at this conference?
A I do not remember but the staff of the Fourth Base Force and others I

do not recall.

68, Q. You stated that you went to this conferenmce with Wakabayashi, Theh
Waksbayashi was present at this conference; is that correct?
Yen. .

69, §. WTho were the staff officers of the Fourth Base Force that were
ent at this conference?
. I believe they were Higuchi, Ago and Kondo,

70, Q. Did you not see Btaff Officer of the Fourth Fleet, Inous, at this
conference?

A. I do mot recall olearly,

7Tl, Q, How sbout Burgeon Iwanami?

A. I recall that I had a conversation with Iwanawi in the corrider. I
mhmﬂumnwmmﬂu?ﬂtﬂlhm-t
the oconference,® and he said "I will listen in.® 80 I believe he was present,
72. Q. Who was commanding officer of the Forty-first Nawal Guard Unit at
that time?

4. Tanaka, Massharu.

73, Q. Vas Tanaks present at this conference or not?
4. I think he was present but I do mot reecall his face.

The Q. Do you now whether Commandant Wakabayashi was present throughout

the conference?

A. I believe he left around nine o'elock after the major points had been
brought up.

75. Q. Did you return to the conference after you tock the Commandant

back 4o his room?

This question was ohjected to by the juige advocate on the ground that
there had been no testimony that he had taken the Commandant bask to his

The ascused mads no reply.

The commission announced that the cbjection was sustained.
pid akabayashi to his roem?

h Iil-mul"hih“.-

7.

A

7. Q. Bd you retura to the conference after that?
A: I balieve I returnad but I do not know what I 444,
78,
L"-
e

Tialtore T vas thare wtld tho wmte

& h—nﬁ-‘pﬂﬂﬂl“ What did they
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80. Q. By damages and caswaliies do you mean damages and casualties
by this alr reid?
|1. I do mot clearly but I believe it was.

The accused withdrew the gquestion.

. & M Imow whether or not Tanaks mads of
Iu*-tﬁ:l.lt{:‘l or a report oa prisonsre

This question was chjected to by the judge advocate on the grousd that
it was repetitious and leading.

The acoused made mo reply.

The ooamission ammounced that the objectiom was sustained.
84. Q. Did you not learn from Tansks concerning priscners of war apart
from this comflerence that day?
"l. I did pot learn amything.

85. Q. Do you know vhat the command relationship between the hospital and
the Fourth Base Force was and if so tell what that relationship was?

Cross~examined by the judge advocate:

86, Q. Dootor, you do not know how long it was after the arriwal of this
submarine prisoner of war that you sew him?
A. I do mot recall. .

. I believe the Fourth Naval Eoepitel was wnder the ccommand of the Fourth
|




This question was objected to by the accused the ground that it
was irrelevant, immaterial, vague, and the answer would be misleading and
ey |

The judge advoeate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. If the open wound was left dirty, in this condition he might contract
gas gangrens but the moet important thing about it is immediate treatment
after being wounded.

90. Q. Doctor, you wers both the Chief Surgeon for the Fourth Base Foroe
:mﬁ;mmmrumrwmmnmmm,wmmmr
. (TR

91. Q. Did the Commandant, the accused, during the period that these
submarine priscners were confined at the Guard Unit ever instruct you to loock
into the sanitary comdition and medical care of these prisoners of war?
I did not receive any orders from either the Commandant or the
commanding officer of the Guard Unit,

92. Q. TYou have testified that Hasegawa told you about the amputation of
this one prisoner of war., Did he tell you about other prisoners of war from
this submarine that had been amputated?

A. Maybe he told me but I do not recall. Hasegawa just reported that
there was only one serious wounded of the priscners of war.

9. Q.

R You have testified that about the early part of January the acoused
was on & starvation diet. That starwvation diet didn't affect his wvocal

"IZ""»
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‘104, Q. n-mw.wmnum&mmmu

"A. The understanding between the head of the hospital and myself was so.

The accused replied.
The commission announsed that the objection was not sustained.

. There were many persons on Truk who came on one of the shipe to be
transferred to another and there were many persons waiting on ships at the
Forty-first Guard Unit. I had to treat these persons also.

99. Q. In other words you determined whether these persons needed
medical attentiomn?

This question was objected to by the judge advocate on the ground
that it was leading.

The accused made no reply.
The commission armounced that the objection was sustained,

100, Q. Were you ever told by the accused not to provide medical care for
these oners of war that were confined at the Guard Unit?
A.

101, Q. As the senior medical officer at Fourth Base Force and the Guard
Unit was 1t your opinion that Ideutenant junior grade Hasegawa was a
competent and experienced medical officer?

4. Yes. To explain it by exmmple, he was the most senior medical officer
among the subordinate unite of the Fourth Base Force. For instance he was
senior to the medical officer attached to the Bighty-fifth Submarine Base
Undt.

102, Q. Will you tell why Iwansmi, who was head of the hospital, was
m Wakabayashi at this time?

103, Q. WThat was the reason?

A, The diagnosis of ulcers of Wakabayashi was made at the hospital and as|

this diagnosis of ulcers was made at the hospital he said the treatment be
at the hospital.

was treated at the Fourth Base Force and not at hospital?

num-.njmnuthjupmo-humpﬂm
it was beyond the scope of the cross-eramimation.

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

1&--11.--4-1;“

The commission then, at 11130 a.m,, miﬂlmfn.-., Monday,
August 23, 1948,
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LIGHTEENTH DAY

United States Pacific Fleet,
Cormander Naval Forces, Marianas,
Guam, Marianas Islands,

Monday, August 23, 1948,

|| The commission met at 9105 a.m,

Present:

Il Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. 8. Navy,
Lieutenant Colonel Eenneth E, Balliet, cavnlry, United States Army,
Lieutenant Colonel Newton L. Ghlmburlnin, S8ignal Corps, United States

¥
Lieutenant Commander Eradner W, Lee, junior, U, 8. Naval Reserve,
Lisutenant Commander Wallace J, Ottomeyer, U, 8. Navy,
' Captain Albert L, Jenson, U, 8, Marine Corps, members, and
| Lisutenant James P, Kenny, U, 8, Navy, judge advocate,
I Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
| The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of prooeedings of the seventeenth day of the trisl was read
and approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were presemt,

Iino, 8hisuo, the witness under examination when the adjourrment was
taken, entered. He was warned that the oath previously taken was stdll
binding and contimued his testimony.

(Reexamination contimued,)

105, Q¢ You testified that gas gangrene 1s caused when open wounds are dir-
ty. What do you mean by this open wound being dirty?

A:. TWhen a person is wounded, it is usually dirty it is a matter of
degree of the dirtiness, Therefore, to clean this af the earliest possible
time and keep it clean is necessary.

A

106, Q. How long after one receives a wound does one incur gas gangrene?
A. FPiretly, I would like to state that if the wound is treated right away
it is less apt to become gangrenous but if the degree of this dirtiness is
great even with this treatment it may become gangremous, From my experience,
battle wounds will become gangrenous in sbout two full.days.

107. Q¢ What is the relationship of this two day period with atmospherie

temperature?
A, There is a great deal of relationship, I believe in cold climate the
will develop slowly but in the tropical climate I believe it dew=

gangrens

elops much faster,

108, Q. This two daye, was it under the atmospheric temperature on Truk or
otherwise?

experience when I had on Formose and as Truk is south of :
Wik 4 I believe l;-:ill be -huutduﬁr same or a little less than two days. 4
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109. Q. How much time, that is houre or days, will pass until this gangrene
develops to a degree that an operation is necessary?

A, I believe there are many different situations and I cannot set a
specific time. The condition is whether the wound is big or small, deep or
shallow, dirty or not dirty, and whether the place of the wound can be open-
ed up to release the gas or whether the heart of that person is strong, ete.
And also a resistence of a person who is at the battle front and a person in
the condition as they are now is different.

110, Q. Was it necessary for the commanding officer of the Forty-first Guard
Unit to obtain instructions from the Commandant of the Fourth Base Force in
order to treat prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was beyond the scope of the cross-exsmination.

The sceused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

A, It was possible without any instructions,

111, Q. Was the commanding officer of the Forty-first Naval Guard Unit a
cognigant commander?

A, Yesn,

Recross-examined by the judge advocate:

112. Qs Doctor, is it true that prompt and proper medieal attention will
prevent, infection?
A. If iy is so done it will be much simpler.

112, Q. And even if infection has developed, won't prompt attention help to
control the infection?
A, Yes,

Examined by the commission:

114. Q. Doctor, during the air raid on 17 February when you wegye with
Admiral Wakabayashi in the air raid shelter, will you please 1 the
commission whether or not the Admiral received reports from his staff during
that dey as to the progrese of the engagement or other military matters?

A: The staff officers did report to him,

115, Q. At wvarious times throughout the day, is thet correct?
A, Various staff officers came to report to him,

Neither the mccused, the judge -ld'nuﬁ, nror the commissien desired
further to examine this witness.

The witness sald thet he had nothing further to state.
' The witnees was duly warned and withdrew.

g<
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| and night? '

| 11. Q. In what way were they not confined throughout the twenty-four hours

| was in effect that there was no room for all the prisoners of war to sleep

O 0 0 O

Nakase, Shohichi, a witnese for the prosecution, was recalled as a
witness for the defense and warned that the cath previsusly taken was still

binding!
Examined by the acoused:

l, Q. Please state the period of time you were attached with the Naval

installationa en Truk?
A, I served on Truk from 7 November 1943 to the surrender.

2. Q. Please state the names of the commanding officers of the Forty-first
Naval Guard Unit from the time you assumed your duties on Truk until February
20, 19447

A, Captain Minematsu, Mineo, Imperial Japanese Navy and Captain Tanaka.

4s Q. Do you know th!'reapantive tours of duty of Captains Minematsu and |94

Tanaka?
A, As I recall, Capteain Minemateu was commanding officer until around 20
December 1943 and Captain Tanaka till the latter part of February 1944.

4s Q. Do you recall testifying on the fifteenth day of this trial that
forty-two prisoners of wer arrived on Truk in November 19437
A, Yes, I recall.

5« Qs In what part of the Forty-first Nawval Guard Unit were these prison-

ers of war confined?
Ad. They were confined in the brig for Japeanese naval enlisted personnel,

6., Q. Did you asctually see the prisoners confined at this brig for enlistefl

personnel?
A, Yes, I did,

Te Q. I show you Exhibit 20 and ask you if this is an spproximate diagram

of the brig you speak of?7
A, It is exactly as in the diagram except for the fact that there was a

conorete tank under the three heads joining all three.

8., Qs When you went to the brig, in what portion of this bullding were the|

prisonere confined?
A, VWhen I saw them they were confined in the three partitions in that

portion labeled dirt floor.

9. Q. How many days after the prisoners of war were confined at the Forty-
first Naval Guard Unit would you say that this visit that you have just
referred to took place?

A, This visit took place on the morning following their arrival at the
Guard Unit,

10, Q. Were the prisoners of war confined in this brig threugheut the day
A. Mo,

in the brig?
A, On the t of the prisoners of war arrival om Truk the

re-
port was made the officer on duty to the executive officer, myself, which
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inside the brig, that a request had been made by the officer in charge of the
guard that accommodations be found for the prisoners of war. I thereupon went
in person to the brig and saw that some ten of the priscners could not be
accommodated in the brig so 1 took these ten of the prisoners to the guard
|hnunu which was nearhby.

12. Q. Did you actually see these ten odd prisoners of war taking their

reast at thes guard house?
|1. I actually ordered the prisoners to the guard house.

13. Q. The question was did you actually witness the prisoners taking their

reast at the guard house?
A, I did.

|14. Q. Please state what food was served to these forty-two prisoners of

WAT .
A, The food served to the Japanese naval enlisted personnel,

15. Q. If you know what food was serwed to the prisoners of war will you
| please describe it at greater lemgth?

A. By food served to military personnel I mean rice and side dishes.
“urther the person in charge of this food is the Chief Paymaster. I recelved
the following report from the Chief Peymaster. He sald that at firast the
prisoners disliked extremely this bean curd soup because it had a bad odor
g0 he had some soup made from bonita fish shavings and soya sauce and had
this served in one-half gallon glass bottles. The prisoners of war apprecla-
ted this wery much, Further the Chief Paymaster reported that for the first |
two or three dayes after their arrival they left all their food but after that
there were no leavings,

16, Q. FPlease state how much water was served the prisoners of war, if you
know?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was leading.

The accused withdrew the question.

17. Q. Do you know if water was given prisoners of war?
A. I do,

18, Q. Please state how much water was given prisoners of war as best you

know,
' A, On Truk untreated water was forbidden for drinking end it was forbidden

i to drink untreated water so when I say water I mean to say water that had

' been once boiled. And this water was boiled three times & day at meal timee
i at the g and it was customary for each mess table to fetch this watMer .}(
from the galley in large kettles and therefore at meal times the guard house 1
' personnel went to fetch this water from the galley and supplied it to the

| prisoners.
29+ g.mm you metually see this water supplied to the prisoners of war?

| 193 i




20, Q. Flease state what you saw.
A. I saw a large navy kettle and a half gallon bottle covered over with a

cup supplied to the prisoners of war,

2l. Q. Do you know what medical treatment was given these prisoners of war?
4. T did not actually witness medical treatment being given them but I
r:.neivad a report from the medical officer and therefore I know the ociroum-
stances,

22, Q. From whom did you receive this report?
A, Surgeon Liesutenant Kuno.

23. Q. To which unit was Surgeon Lieutenant Kuno attached?
A, He was attached to the Fortyefirst Naval Guard Unit.

EA. Q. Flease state what you know of this report made by Surgeon Lieutenant
uno,

A. I believe it was at dinner time that thie report was made on the night
following the arrival of the prisoners of war, Surgeon Lieutenant Kuno re-
quested that prisoners of war with only superficisl wounds be treated at the
brig and the other prisoners be taken to the dispensary for treatment., Those
more seriously wounded to be taken to the dispensary, and he also requested
that permission be granted surgeons and corpsmen to go in and out of the brig
at all times, I put this request to commanding officer Minematsu and obtain-

ed his permission,

25. Q. TWhat is the distance between the dispensary of the Forty-first Hawval

Guard Unit and the brig?
A. Approximately two hundred metera,

26, Q. What were the housing circumstances at the Forty-first Naval Guard
Unit during the time the forty-two prisoners of war were confined there?

A. About that time there were always naval personnel awaiting trensporta-
tion at Truk to the front line, that is the Marshalls, Rebaul, and New
Guinea, There were others returning from the front line awaiting transporta=
tion for the Japanese homeland and the conditions were such that they could
not all be accommodated at the Guard Unit. Consequently requests were made
to other units to accommodate persomnel of the Forty-first Naval Guard Umit
and some of the personnel there were sleeping under the floors of buildings.

Such were the ciroumstances,

27. Q. Do you recall testifying on the fifteenth day of this trial that
submarine officers came to interrogate these prisoners?
A, I de.

28, Q. Did you motually see these officers intarrogltin.g the prisoners?
A, Yes, I witnessed the interrogations,

29. Q. How often did you see these officers interrogating the prisoners?
As the 1nt¢mgl.tion booths were close to headquarters and as I used to
ptrcl the compound I saw the interrogations on several oeccasions.

30. Q. Insofar as Eﬂ saw the interrogations, did you see any
instances of mistrea t of prisoners of war?
A, I 4id pot witness any such thing,
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31, Q. Do you recall that took place at Truk on February 17, 1944? }‘:-‘
A. I recall that a task forece including siroraft carrlers struck at Truk
from the air end by bombarding.

The commission then, at 10115 a.m., took a recess until 10:40 a.m,, at
which time it reconvenad.

Present: All the members, the judge advooate, the accused, his counsel,
and the interpreters.

!l Elvin G, Gluba, yeoman first class, U, S, Navy, reporter,
No witnosses not otherwise connected with the trisl were present.

Nakase, Shohichi, the witness under examination when the recess was
taken, entered., He was warned that the cath previously teken was still bind-

ing, and contimed his testimony.

(Direct examination continued:)

32, Q. Where were you on the day of the air raid - that is, the seventeenth

of February 19447
A. On that day I was isolated in the dispensary of the Forty-first Naval

Guard Unit because I was, suffering from amoebie dysentery.

33. Q. And were you there throughout the day?
A, HNo,

34 Q. PFPlease state where you were during that day?

A. Around eleven o'clock of that day, the order for preparation of the land
warfare unit was issued, and as I was the officer in charge of tha 1 War-

fare unit, although I was extremely weak, I armed myself end I proce to ‘?JL
the assembly ground. When I errived at the aseembling place, Lieutenant Dan-
saki, who was in charge of surface defense, was assenbling the personmel. 1 }k.___
Tmmediately relieved Danseki end personally organized the landing party unit
and assigned them to their poasta., After that 1 took up my position, which wap
to the east of the Naval Guerd Unit midway up the hill, and awaited in pre-

paredness for combat,

35. Q. Do you know what communications were exchanged between the Forty-
first Naval Guard Unit and the Fourth Base Force Headquarters on that day?
A, I know that there were telephone communications between these units.

36. Q. What types of telephone communications were there between the Forty-
first Naval Guard Unit and the Fourth Base Force Headquarters?

This question was objected to by the judge advocate or the ground that
it called for an opinion of the witness.

The accused replied.
The commission announced that the cbjection was not sustained.

A, There were two g of telephones = one an ordinary telephone and the .
other a command telephone.
—

¥




37. Q.  Under what circumstances was this command telephone joining the
Forty-first Naval Guard Unit and Fourth Base Force Headquarters L&E

A, The telephone which was used when I'ourth Base Force Headquarters lssued
orders to 1ts subordinate units was called the command telephone.

38. Q. Could the command telephone be used by the Forty-first Navdl Guard
Unit to call up Fourth Base Force Headguarters at any time?

A, As I have not seen the telphone installations at the Fourth Base Force
Headquartera, I cannot give a definite statement,

39, Q. Were there any regulations governing the use of the command tele-
phone? ;
A, Yas, there were regulations on the use of the command telephone. The
regulations strictly prohibited the use of the command telephone except for
orders to be issued by Headguarters. The command telephone was not to be
used for personal messeges by individuals.

40, Q. Then phoning Fourth Base Force Headquarters what methods were used
to identify yourself and the other partyl

A, I will state not only the method used when phoning Fourth Base Forcs,
but the general usage among naval parsonnel when using telephones., This 1s
based on my long experience in the mavy. When phoning we state our names
very clearly and also the name or names of the person or persons with whom
we desire to converse, and request that he or they be called, and when the
other party picks up the receiver, we again state our names very clearly,
and only after ascertaining the ldentity of the other party do we state our
message.

41, ?. If you know, will you state what the term "ol" means in the Japanesd

Navy#!
A. In the ndvy the term Yol is used when callingy equals or subordinates.

42, Q. I1s thet all?
A. That is all the explanation to the word ®oi."

42, Q. In the Japanese Navy, what is the simpleat word used to signify
sonfirmation, permission, and execution?

Ay 1In the mavy the term used is “yoyorshi® (T.N. - good or ell right) or
in slang "yare* (T.N, - do it).

Cross-exsmined by the judge advocate:

44+ Q. Hakase, when these submarine prisoners of war were at the Guard Unij
brig the guards assigned to the brig were under your charge; were they not?
A. Yes, I was in charge as I also had the duty of officer in charge of the

45. Q. Now, you spoke about conditions at the brig while the submarine
prisoners were there., When did you firet visit the brig after the arrival
of the submarine PONs?

A, As I recall I went on the night of the day of their arrival, the
following day, and one more time after that.

. Q. When was this second visit?
f Llnhmmhmmmofmmmm

arrivel,

A
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47. Q. Now, at the time of this first visit on the evening of their arriwval|
the entire forty-two prisoners of war were confined in the brig, were they
not?

A, That is exmaotly so.

48. Q. Now, what time the next morning did you visit the brig?
A. I do not recall the examct hour, but it was very early in the morning.
I believe it was immediately after my breakfast.

49. Q. The forty=-two prisoners of war were still confined in the brig,
weren't they?
A. Yes.

£0. Q. Now, when did you get thls report form the Chief Paymaster sbout the
food the prisoners were getting?

A, I do not remember exactly, but as I recall it was two or three days
later I received the report from the Chief Paymaster.

51, Q. And didn't you testify that you saw the food the prisoners were

getting?
A, I did not,

52, Q. When did you see all this water that you state they were getting?
A. On my second and third wisit.

53. Q. When was this third visit of yours?
A. I went for the third time immediately after the interrogations were con-
cluded. As the interrogations took two and s half days or three days, I
don't remember examctly, but in any case, it was immediately after the con- |

clusion of the interrogations.

£4e Q. Did you inspect the brig on all of these three visita?
A, I did not visit the brig with the purpose of inspecting it. My last
visit may have had thet eim in mind,

55. Q. What was the purpose of your visits to the brig if it was not for
inspections and to inspect the conditions there?
A. The purpose of my first visit was to find some accommodations for the

prisoners of war wes who the officer on duty reported could not find room to T
glesp,

56, Q. It was on the first two vieits to the brig that the forty-two
prisonsrs of war were confined in those three solitary cells, were they not?

A. No.

57 Q. Where were they confined thenf?
A. As I stated previously they were confined in the three cells and the

dirt floor,

58, Q. Do you recall testifying in the case of Vice Admiral Kobaysshi
before a military commission?

A, Yes,
. Do recall being asked this question, "Did you inspeot this brig
Ezilcq;hu ne prisoners were there? and ;itin[ this answer, "I went

there once."?
Adsa 1I.do,
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60. Q. So that you actually only made one vieit while the prisoners of war
were confined there, ian't that true?
ks That is not so,.

61, Q. Then why did you so testify?
A. I also testified in the trisl of Vice Admiral Kobayashi that I went on

two other occasions to the brig, namely on the night of the arrival of the
prisoners and on the morning following,

62. Q. Now, when you paw one of these submarine prisoners of war being
questioned, one of your guards was out there; was he not?
A; Yes, exactly so,

63. Q. And it was also your guards who took these prisoners of war from the|
Guard Unit to the carriers on which they left Truk; was it not?
A. Not the guards only were assigned this duty.

64. Q. Who made the assignment - you?
A, I did not.

65. Q. Who asssigned the guards for that particular detail?
A. The officer of the day.

66, Q. Nekase, were you convicted by a military commission for the murder
of two American prisoners of war at the Forty-first Naval Guard Unit on Truk

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelsvant and immaterial,

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained.

A, Yes,

7. Q. And it was at the Guard Unit that these submarines prisoners of war
were confined; was it not?
A. Yes,

Rexamined by the acocused:

68, Q. You just now testified that when you went to the brig om the night
of the first dey that there were all forty-two prisoners of war confined in
the brig. How did you ascertain that they were all present?

A. Do you mean whether I took the muster and knew exactly ﬁnt. they were F“-’L
all present?

69, Q. You testified that all forty-two priscners of war were present, How
did you ascertain the fact, that is my question?

A, TWhen I testified that on the night of the first day that all the prison-
ers were present in the brig, I made that statement because it was immediate-
lgnrhrth'yh-dbunmnﬂmdmduIdidmtmm“mrmmnﬂ
the officer of the day that there was anything unusual that oocurred during
that dey, I believed that they were all there.
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70. Q. What responsibility did the Guard Unit duty officer have as regards
these prisoners that were confined in the brig?

This question was objected to by the iuﬂga advocate on the ground that
it went beyond the scope of the cross-e nation,

The accused replied.

The commission ammounced that the objection was sustained.
Tl. Q. Do you remember who the officer of the guard was who was assigned thL
duty of the officer of the guards at this time when the submarine prisoners

wara confined?
A, TYes, I recall; it was I,

T2, Q. Now, you testified you had noffreceived any reports from the duty 7 |

officer regarding these prlescmers, Was it the responsibility of this duty
officer to report to you regarding prisoners of war?
A, TYes.

73« Q. Did any officers accompany those prisoners when they left the Guard
Unit to go aboard the carriers?
A, A warrant officer was in charge of the escort party.

Neither the accused nor the judge advocate desired further to examine
this witness.

The commiseion did not desire to examine this witness.
The witness sald that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

The commission then, at 11:25 a.m., took & recess until 2 p.m., at
which time it reconvened,

Fresent: All the members, the juige advocate, the accused, his counsel,
and the interpreters,

Archie L, Haden, junior, yeoman firet class, U. S. Havy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The judge advocate introduced Paul F, Coste, junior, yeoman first
class, U. 8. lavy, as reporter, and he was duly sworn,.

A witnegss for the defense entered and was duly sworn,
Examined by the judge advocate:

1, Q. State your name and former rank.
A, Lieutenant (junior grade) Yoshimma, Yoshiharu.

2. Q. If you recognise the accused, state as whom.
1- “W!
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Examined by the accused:

3. Q. Have you ever had duty on Truk and if sc during what period and with
what organisation?

A. I arrived on Truk July 30, 1943. On 11 July 1944 I received a wound on
my right ‘thigh becsuse of a bomb dropped by a heavy bomber, I was immedaite-
ly hospitaliged at the Fourth Naval Hospital, On 13 July 1944 I was sent
back to Japan on the hospital ship. The unit to which I belonged wams the
Forty-first Naval Guard Unit.

4+ Q. While you were on Truk were you ever ordered to execute a priszoner
of war and if so by whom and when, and did you execute this prisoner of war?
4, One month before this incident happened I was sick in bed with dengue
fever and I was ill for about three weeks, Two days after I recovered from
dengue fever I was attacked by diarrhea and was ill agein. While I was 111
there was an air reid warning and there was an order, "Enemy will land,
Hurry on the double!™ I was very surprised at this order amd I became faint
and became digzy, therefora I thought I could not stay in bed so I left the
bed and started toward the sir raid shelter., I believe it was in front of
the Administration Bullding thet I Lieutenant Igshii, There I heard from
Lieutenant Ishii: "The enemy will . Executs the prisoners of war,"

On hearing this I started to faint == I recelved a severe shock on hearlng
this and started to faint and everything before my eyes beceme black, When I
feinted I remembered only two things, First it was enemy will land and
secondly I had to go to the air rald shelter, I was in such & condition as
I have stated above I did mot go to the execution, so I did not carry out thel
orders.

Cross=examined by the judge advocate:

5. Q. Yoshinuma, were you convicted by & militery commission of the murden
on 17 February 1944 of seven American prisoners of war at the Forty-first
Naval Guard Unit?

‘.p Yea.

Reexmmined by the accused:

6. Q. During your trial, Yoshinuma, did you take the stend in your own
behalf and deny at that time that you had executed the prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant,

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A, Yes.

Neither the accused nor the judge advocate desired further to examine
this witness.

The commission did mot desire to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state, P |

The witness was duly warned and withdrew,
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A witness for the defense entered and was duly sworn,

Examined by the judge advocate:

l. Q..  State your name and former rank,

A. Lieutenant Dansaki, Tomeroku, Imperial Japanese Navy.
2

A

+ Q. If you recognise the accused, state as whom,
« Vice Admiral Wakabayashi.

Examined by the accuseds

3. Q. Have you ever had duty on Truk with the Navy?
A. I have,

4s Q. Please state the period.
A, December 9, 1940 until the end of the war.

5« Q. VWhat was your duty and the unit you were attached to during
December 19437

A, I was with the Forty-firat Naval Guard Unit and I wae Chief of Surface
Patrol,

6. Q. Who was the commanding officer of the Forty-first Nevel Guard Unit
during this time?
AX Captain Tanaka, Masaharu,

7. Q. At that time was there an executive officer at the Forty-first
Naval Guard Unit?
4, Yes, there was,

8. Q. VWho was this exeoutive officer?
4, Hakase was the executlve offlcer but as he was sick Lieutenmant Ishii

was acting in that capacity.

9. Q. Did anything unusual happen on Februsry 17, 1944 on Truk?
A. There was. It was a great American task foree raid on Truk.

10, Q. When did this bi: air raid begin on that day?
A, As I recall it started on around 5:30 or 6 in the morning.

11, Q. Then what happened?
A, That morning there was another raid I think it was around 9:30 in the

morning end there were two more in the aftermoon - one around 1 o'clock or
1:30 in the afterncon and another around 4:30 in the afternoon. The next
day, the eighteenth, there were two raids in the morning.

12, Q. On that day where were T
A. On the seventeenth most of thé time I was mear the shore.

13. Q. Do know where Officer Tanake was on that day?
A. T deo know where Commanding Vfficer Tanake was during that day,

PAL




that day?

| wotld tend to ineriminate the witness,

l4. Q. Do you know where Acting Executive Officer, Lieutenant Ishii, was on

5 I do not know where Ishii was.

15. Q. On that day did you not receive an order from your superiors regards
ing prisoners of war?
A, 1 did.

16. Q. From whom and what was this order?

A. It was just after the third air raid. I was at the shore but I needed
a chart so I went to get it at my room. On the way there a courier reported
to me as follows: "Lieutenant Ishii orders to have these prisonsrs of war
executed rightaway.® So I replied, ®"Is this order definite." He said it was
definite and "He, Ishii, states to hurry up because the enemy will land.®

I went back to my room to get my sword and then I started toward the scens
but before I got to the scene I back-stepped a few paces, This was beceuse I
thought that I would go and see the commanding officer eand try to stop this
execution, Then I went to the head and thought about it for several minutes,
I thought that superior officers orders in time of battle should be carried
out so I went to the scene and carried it out.

17. Q. Whose order was this?
A. This order was relayed to me by a courier but as he glfted that this was
a definite order I believe it was the order of the Commanding Officer,

18, Q. What time wgs it when you went to the scene?

I

{'c&

A. I recall that iff was around 2:30 or a little later, A

Cross-examined by the judge advocate:

19. Q. Danzaki, do you now state that it was Ishil who gave you the order
to perform this executlion?
A, Ishii through a courler ordered this,

20, Q. Who was the courier?
A. I think his rank was an ensign but I am not sure,

2l, Q. Vesn't it Yoshinuma?
A. I have no recollsction.

22. Q. Do you recall making a statement in writing on September 11, 1946
about this incident?
A. I do,

23, Q. Didn't you put in that statement that Yoshimuma was the one who
came to you end asked your assistance in executing these priscners of war?

A. I remember.
2 G;-'Did you carry out the order to execute the prisoners of war?

% i:&i qq-illn'ill-ihjcnt-d to by the accused on the ground that it

.
=&

The judge advocate replied.
The commission announced that the objesotion was not sustained.
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A, Iwanami, Hiroshi, former surgeon captain, Imperial Japansse Navy.

o=

25. Q. Who sssisted you in that execution?

Thi i b to by th '
irrelevent end imaster ‘E‘Jentad vy the accused on the ground that it was

The judge advoecate replied,
The commission announced that the objection was not sustained.
A. I ’;liava it was the person who relayed this order to me.

26. Q. And wasn't that Yoshinuma?
A, It was Yoshiouma.

27. Q. How many prisoners did you exscute?

This question was objected to by the accused on the ground that it
would tend to incrimanate the witness, was irrelevant, immaterial, and
beyond the scope of the direct examination.

The judge advocate replied.

The commission announced that the cbjection was not sustained.

A. One.

22. Q. And in your statement that I have referred to before didn't you
gtate that you had cut the heads of three prisoners?

Thie gquestion was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant.

The judge advocate made no reply.

The commiesion announced that tha objeetion was not sustained.

A. I recall. I wrote that because I wanted to take the responsibility all

by myself,

29. Q. Were you convicted by a military commission for the murder of
seven American prisoners of war on February 17, 1944 at the Forty-first
Naval Guard Unit?

L Yes.

; Neither the accuyed nor the judge advocate desired further to examine
this witness.

The commisslion did not desire to examine this witneas.
The witness sald that he had nothing further to state,

The witness was duly warned and withdrew,
A witness for the defense entersd and was duly sworn,

Examined by the judge advocate:
1. Q. Btate your name and former rank,

A
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2. Q. If you recognise the mocused, state as whonm,
Vakabayashi, former vice admiral, Imperial Japanese Navy,

-

Examined by the accused:

|E. %. Did you ever serve with the Javenese Navy on Truk? |
» ea.

4« Q. PFlease state the period of time you were attached to the Japanese |
neval installations on Truk and the units to which you were attached? '
A, I assumed my position on 8 November 1943 and remained on Truk until '
the surrender. I was sssigned to the Fourth Navel Hospital., I was head of
that same hospital.

5 Q. Who was your direet superior officer from the time you assumed your
duties on Truk until around 20 February 19447
A, Vice Admiral Kobayashi, Commander in Chief, Fourth Fleet,

6. Q. Was there a Base Force on Truk during the period referred to in your
last answer and if so what was its designation?
"1. There was the Fourth Base Force.

7. Q. Who was the Commandant of that Fourth Base Force during the period
previously referred to?
A. Former Vice Admiral Wakabayashi.

8. Q. The Vice Admiral Wakabayashi you referred to, is he the defendant
there sitting in the chair?
A, Yesa, |

9 Q. During the tour of duty of Vice Admiral Wakabeyashi as Commandant of
the Fourth Base Force, were there any command relations between the Fourth
Base Force and the Fourth Naval Hospltal?

A, There were no command relations whatsocever,

10, Q. Did you see prisoners of war around November 19437
A, Yes, I have geen them,

11, Q. Do you recall what part of November of 19437
A. As I recall it was toward thes latter temn days of the month,

12, Q. Where did you see these prisoners of war?
A, I paw them from the veranda of the offlicers guarters at the Fourth
Haval Hospital,

ik'naa"?.lmn describe briefly the circumstances under which you saw these

A. It was after dinner and I saw from the veranda of the officers quarters

, & Guard Unit vehicle draw up to the entrence of the hospital and two prison~-
ers of war on stretchers teken from the car end taken first to the inform-

ation booth and later carried into the surgery room, This I observed from

i the veranda, As all the surgeons were moving toward the surgery room I also

- made my way toward this surgery room and there Surgeon Okuyeme was treating

the wounded prisoners of war. I saw them from over Okuyama's shoulder. One

prisoner had & swelling t above the wrist and it was dirty. The other

had a swelling further up forearm and it was red and bloody, W
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l4. Q. Do you know what happened to these prisoners afterwards?

A, After watching them for a brief pericd I went back to my room. On the
way I thought that perhaps these prisoners had a fever because it would be
understandable if a stretcher was used for patients with wounds in the legs
but these two hed wounds only on their arms., I returned to my roem and had
been reading for about thirty minutes when I heard the information personmel
calling to the vehicle of the Forty-f'rat Naval Guard Unit seying, "The
operation is over.® Soon after, the sound of the motor was heard leaving the
hospital., I merely followed this from sounds heard in my room.

15. Q. Do you know what these prisoners of war were?
4. I do not.

16. Q. Did you know the nationality of these prisoners of war?

A, After the surrender I was ordersd to make a report on prisoners of war,
It was then that I discovered that *hey were American prisoners of war and it
was then that I, for the {irst time, learned that an amputation had been

perfiffrmed. 7L

17. Q. TYou testified that these prisoners were brought to the hospital in
the vehlecle of & guard unit, Which guard unit were you referring to then?
A, It was the Forty-first Neval Guard Unit and I recall this fact because
there was a surgeon from that unit with them,

18, Q. Did you meet Vice Admiral Wakabayashi in the early part of January
19447
A, Yes.

19. Q. Flease explain on what cccasion you met him,

A, 1t may lieve been a few days prior to January 10 but Iino suddenly came
oy rocm, showed me the excretlons, and said that Viece Admirel Takabaysshi had
such an excretion., When I saw it had an appearance of coal tar, it was black
I at once knew that his stomach or inbtestines were bleeding. Fhen I conduet
& test 1o see the degree of bleeding, I obteined very definite results., As &
result of this examination I knew that the illness was of a very serious
nature,

The commission then, at 3:20 p.m., tock a recess until 3:35 p.m., at
which time it reconvensd.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
and the interpreters.

Elvin G, Glube, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
No witnesses not otherwise connected with the trisl were present.

Iwanami, Hiroshi, the witness under examination when the recess was t(kn?,
entered, He was warned that the ocath previously taken was still. binding, and
continued his testimony.

(Direct exsmination continued:)

20, Q. When in the early pert of January did you meet Vice Admiral Wakabay-
ashi?
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A. After the examination of the stool specimen I comeluded that the patient
wae seriously i1l and immediutely set out for the Fourth Base Force and thers
I met Wakabayashi.

21, Q. Did you meet Vice Admirs]l Wakabaysshl after that occasion?

A, After the examination it was obvious that Vice Admiral Wakabayashi had
to be hospltelised, but as there were no rooms, no accomodations, at the
hoepital, I went Lo see him at Fourth Base Force Headquarters and sent three
mirseg to attend him,

22. Q. Vho was the Chief Surgeon at the Fourth Base Force at that time?
A, It was Iino.

23. Q. About ﬁmt time, that is immediately after Waksabayashi was taken A

111, did you have a telephone conversation with Iino?
A, There was no such telephone conversation at all., I was in dally contact
with Iino, sometimes seeing him twice or three times a day.

24. Q. Around the middle of January at about what time did you go to see
Wakabayashi every day?
A. Between nine and ten o'clock in the morning.

25. Q. Did you ever phone lino after you had returned to the hospital after
visiting Wal:ebayashi in the evening, shortly after Wakabayashi became 1117
A, I never visited Vekabsyashl in the eveninges nmor in the afterncons and I
glesc never phoned Iinmo,

26, Q. Did you ever converse with Iino concerning prisoners of war about
that time?
A, Newer.

27. Q. Did you ever request approval for modiesl experimentation on
prisoners of war of anyone about that time?
A, There was no such thing,

28, Q. Did you ever converse with Wekabaysshi concerning experiments con-
ducted on prisoners of war at the Fourth Naval Hospital towards the end of
Jamary or the beglnning of February 19447

A, There was no such thing,

29. Q. Do you know when Wakabayashi left Truk for the Japanese homeland?
A. I believe it was towards the end of February = either the twenty-seventh
or the twenty-eighth of that month,

30, Q. Was Velabayashi fully recovered physically at that time?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wag irrelevant and immaterial.

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was not sustained.

A, Iunthilhunun-hupitalnhipmiﬁl iulnondim’:ﬂl
very r, he having contacted dysentery after reid, Belng a
very uk'aonditinn, he also had beri-beri as a further complication, P
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Cross-examined by the judge advoocate:

31. Q. Doctor, you spoke of seeing two prisoners of war at the Fourth
Naval Hospital in the latter part of November 1943; did you exmmine these
prisoners?

A. I did not.

32. Q. Did you inquire from Okuyama what was wrong with them?
A I 4did not, -

33. Q. You were the head of that hospital, weren't you, Doctor?
A, I was.

34. Q. And were you surprised after the war when you learned they had
amputated these two prisonors?

This question was objected to by the sccused on the ground that i1t was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.
The commission andounced that the objeetion was not sustained.
A. Yes, I was surprised,

35. Q. Why were you surprised?

A. From the glimpee I had of the wound I saw some pus collected in the
wound, but I thousht an incision would see the matter through, end therefore
when I heard that an amputation had been performed on it I was surprised.

36, Q. 8o that from the cbservation you made of these prisoners, you did
not think an amputation was necessary; is that right, Doetor?

This guestion was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. I returned to my room thinking an incision would be sufficient if it le
out the pus, When I saw the wound the lighting wae very bad and I could

merely see a red swelling,

3?; Q. %t the time you left the room what was being done with these two
prisoners

A. Oluyana was examining the patient and moving his wrlst about, et cetera,
and I was observing what was going on over Okuyama's shoulder.

;ﬁ. sﬁn Who else was there besides yourself and Okuyama?
. re was & surgeon lieutenant who came with the prisoners from the

Neval Guard Unit and several surgeons attached to the Naval Hospital,

39, Q. And about a half an hour later you heard an ambulance taking these
two prisoners away from the Fourth Neval Hospital; 1s that right?
A, Yes.

—
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|1. There were many operating tables at the Naval Hoepital, and I learned
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40. Q. BSo that in that period they performed two amputations; is that
right, Doctor?

This question was objected to by the accused on the ground that it call
for an oplnlon of the witness and for hearsay testimony.

The judge advocate made no reply.

The commisgsion announced that the objection was not sustained.

after the surrender that the surgeons sttached to the hospital, with the
surgeon from the lNavel Guard Unit assisting, operated on two tables,

4. Q. Doctor, were you convicted by a military commission of the murder
of six American prisoners of war on Truk on or about Jemuary 30, 19447

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocete replied.

The commission announced that the objection was not sustained.
A, TYea.
42, Q. Were you convicted by a military commission of the murder on or
:EEETTEG July 1944 of two American prisoners of war on Dublon Island, Turk

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaoterial and would tend to ineriminate the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objectlion was not sustained.
A, Yes.

.. The accused made a motion to strike out the answer on the ground that it
was irrelevant and immaterial.

The commission announced that the motion to strike was not susteined.
Reexamined by the accused:

43, Q. Who was the head of the surgery department at the Fourth Naval
Hospital in February 19447
A, Surgeon Commander Okuyama.

4hs Q. Was Surgeon Commander Okuyama in your opinion & competent surgeon?
A, Yes,

45. Q. And when an operation was performed at the Fourth Naval Hospital by
the purgery department it was Okuyams that decided whether an operation was
necessary and not you as the head of the hospital; isn't that true?
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l | This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was leading, inrelevant, and immaterial.

The sccused replied,

The commission announoed that the objection was not sustained.

A. All matters pertaining to surgery were in the hands of Okuyama.

46. Q. NHow, you testifled in an answer to a gquestion by the jJjudge advooats
| that you were found gullty of the murder of six Americen prisoners of war;
but did you murder six American prisoners of war ap you were charged with
and found guilty in your trial?

A, I did not, That is not so,

47. Q. You were a captain in the Medicsl Corpe of the Japaneses Navy. Did [
you have a specialty in your profession, and if so, what was that speclalty?
A. My specialty was internal medicine and . specialised in particular in
tubsrculosis,

Neither the mcoused nor the judge advocate desired further to examine ,
this witness,

The comnmission did not desire to examine this witness.
The witness seid that he had nothing furthsr to state,
The witness was duly warned and withdrew,

The commigsion then, at 4:10 p.m., adjourned until 10 a.m., tomorrow,
Tuesday, August 24, 1948,
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NINETEERTH DAY
United States FPaocific Fleet,
Commander Naval Forces, NMarianmas,
Guam, Marianas Tslands,
Tuesday, August 24, 1948.

= I The commission met at 10 a.m.

Present:

MMMEE-WH, U. lvw
Ideutenant Colonsl Kemneth B. Balliet, Cavaliry, United States Army,

Ideutenant Colonel Newton L., Chamberlain, Signal Corps, United States

Iieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. 8. Nawal Reserve,
Iieutenant Commander Wallace J, Ottomeyer, U. 8. Navy,
Oaptain Albert L, Jenson, U. 5. Marine Corps, members, and
Iieutenant James P, KEenny, U. 8. Navy, juige advoocate.

Elvin G, Gluba, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.

The accused, his counsel, and the interpreters.

ll The record of proceedings of the eighteenth day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.
A witness for the defense entered and was duly sworn. i
Examined by the judge advocate:

1. Q. State youwr name and former rank,
. Former Vice Muiral Arima, Korau.

2 Q. If you recognise the acoused, state as whom,
A.  Vakabayashi, Seisaku.

Emmined by the accused:

3. Q. How did you serve in the Japanese Navy, Admiral?
A. Approxima thirty-five years. -

i. Q. Did you ever have duty on Truk and if so during what period of time?




The commission announced that the objection was not sustained,

A. After I toock over my duties the chart which had been
effective from the date of November 1943 to my knowledge, apart from some
minor additions of minesweepers and anti-airoraft units, had not changed.

7. Q. Did this organisation chart show that the Fourth Naval Hospital
was a subordinate unit of the Fourth Base Force on Jamumary 30, 1944 and on
l'ibr:ln'l.lmf

A. No.

8. Q. By the answer "no," do you mean that the Fourth Naval Hospital was
not a subordinate unit of the Fourth Base Foroe on those dates?
A The Fourth Naval Hospital was not under the Fourth Base Force.

|| The judge advocate did not desire to cross~examine this witness.
The commission did not desire to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

i. The witness was duly warned and withdrew,

Asano, s & witness for the prosecution, was recalled as a
witness for the defense and warned that the cath previously taken by him was
sti1l binding.

Examined by the accused:
1. Q. During the period of time you were on duty on Truk, Admiral, do
know whether the Fourth Naval Hospital was a subordinate unit of the Fourth
\:"rg.“;MWMﬁmmmwmrmﬁmrm.
The judge advocate did not desire to crose-examine this witness,
The commission did not desire to examine this witness,
The witness said that he had nothing further to state.
!hlﬂhﬂlﬂlhh“lﬂﬁm.

The judge advocate was called as a witness for the defense and duly

~ Examined by the judge advooate:
1. Q. BState your name, rank and present station.
A, Mr.hw.um—lt,l.l.lnr,jdq-m#ml

2. Ir the state as whom,
L EImratie - ——

A.
| Exawined by the acoused:

. Ir the custodian of the deposition of Minemstsu,
Tasuo, ' witamee. fur she dekense, produss 18,

21l

A, I amj here it 1s,

oK




The witness produced the deposition of Minematsu, Yasuo, and it was
submitted to the judge advocate and to the commission, and by the accused
offered in evidence. There being no objection, it was so received, and is
appended marked "Rxhibit 32.%

b Q. Wil1l the witness read the interrogatories and the anewers thersto?

(The witness read the first to the thirteenth interrogatories and
answers thereto.)

The judge advocate moved to strike the words "which conssquently saved
his life® out of the answer to the thirteenth interrogatory om the ground
that they were the opinmion of the witness.

The acoused replied.
The commission directed that the words be stricken out.

(The witness read the fourteenth to the nineteenth interrogatories and
the answers thereto.) .

The J advocate moved to strike the words "The prisoners seemed to
be very out of the answer to the nineteenth interrogatory om the ground
that they were the opinion of the witness and not responsive to the guestion.

The acoused replied,

The commission announced that the motion to strike was not sustained.

(The witness read the twentieth interrogatory and the answer thereto.)

The judge advocate moved to strike the words "The reason for this was
that it was the desire of the higher officers, ddmiral Eoga and Vice Admiral
VWakabayashi, that prisoners be treated humanely® out of the answer on the
ground that they were not responsive and that they were an opinion of. the
witness.

The accused replied.

The commission announced that the motion to strike was not sustained.

(The witness read the twenmty-first inmterrogatory and amswer thereto.)

5. Q. If you are the oustodian of the deposition of the Chief of
the Iiaison Section, Lisison and Coordination Office, Japanese
Government, a witness for the defense, produce it.

6. @ Is the deponent of this deposition availsble as a witness?
A, No, he 15 not, |

. Thei Juu-ltu tion of the Chief of the Idaison
Central Coordinstion Japanese Govermment and it was A
submitted to the judge advocate and to commission, and by the accused

offered in evidence.

i The commission then, at 10140 a.m,, tock & recess until 10:50 a.m,, at
“hhw .
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FPresent: All the members, the judge advocate, the accused, his coumsel,
and the interpreters.

Archie L, Haden, junicr, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present.

James P, Kenny, the witness under examimation when the recess was
taken entered. He was warned that the cath previously teken was still
binding and contimued his testimony. :

There being no objeotion, the document was so received, appended marked
"Rxhibit 33."

(Bxamination contimued:)
T Q. Will the witness read the interrogatories and the answers thereto?

(The witness read Exhibit ﬁ.] T

The accused did not desire further to examine thies witness.

Heither the Judge advocate nor the commission desired to examine this
witness.

The witness resumed his seat as jJudge advocate.

The accused was, at his own request, duly sworn as a witness in his .
own bebalf,

Examined by the judge advocate:

1, Q. Are you the accused in this case?
4. Yes. g

Exmunined by the accuseds

2. Q. If you saw service with the Japanese Navy on Truk, please state
the period you were there stationed.

4. I served on Truk from 24 July 1943 until 23 February 1944 as Fourth
Base Force Commandant and concurrently Commanding Officer of the Second
Bsoort Squadron.

t Q. What were the duties of the Comsandant, Fourth Base Foroe?
The duties were the defense of the area of responsibility, the defense
of advanced bases, and communiocations. .
-

responsibility during your tour of duty as

10, 1944 whan the
the Western Garclines

established on Palau,




|T. Q. m-lmmhmurutﬂmduu.mtmufhu

() O o 1®

6. Q. That were your duties as Commanding Officer of the Becond Burface

Bsoort Bquadron?
A, The duty pertaining to that office was the surface escort of convoys

from the Japanese homeland to the near Bouth Seas Area with Truk as the center

of activity.

Commandant, Fourth Base Force?
A. Commander in Chief, Fourth Fleet, Vice Admiral Kobayashdi.

8. Q- Was there a mawal tal on Truk?
A. There was the Fourth Hospital on Truk.

9. Q: Under whom was this Fourth Naval Hoepital?
A. It was a unit directly subordinate to the Fourth Fleet.

10, Q. Were thers any command relations between Fourth Naval Hospital and
the Fourth Base Force? :

4. There were no command relations, however in the event of battls, the
Fourth Naval Hospital, insofar as the defense of that unit was concerned,

would fall under my command.

The commission then, at 11:30 a.m,, took a recess until 2:05 p.m., at
which time it reconvened.

Fresent: All the members, the j advocate, the accused, his counsel),
and the interpreters. 5 o y 3

Elvin G, Gluba, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

The acoused, Wakabayashi, Seisakn, resumed the stand as a witness in
his own behalf and was warned tha
and continued his testimony.

(Pirect examimation contimued:)

2 Q. How 414 you learn of the arrival of American subsarine priscners of

214
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elear recollection, but as I recall it was one day or so
received Minematsu's report.

to the submarine prisoners of war after that?
t the Forty-first Naval Guard Unit for approximately
ere by order of the Commander in Chief, Combined
carriers attached to the Combined Fleet and

£re §
.; ’
siiig
23

it

é‘
:

Commander in Chief, Combined Fleet, at that time?
was aboard his flagship, the MUSASHI, which was anchored to the
front of the Forty-firet Naval Guard Unit.

Was there a fleet comprised of submarines at Truk at that time?
fleet, the Sixth Fleet, which was also anchored
val Guard Undt, with its flag aboard the KATORI.

Do you recall what ocourred on February 17 19%&!!&!
Truk an American

BT
]
:

g!‘

8. Q.
A. Yes, there was an air raid and bombardment of
Task Force on that day.

27. Q. Who was the senior naval commanding officer at Truk on that day?
A Commander in Chief, Fourth Fleet, Vice Admiral Kobayashi. .

28, Q. There on Truk was Commander in Chief Kobayashi on that day?

This question was soted to by the judge advooate on the ground
mummﬁm

The sccused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. ' He was at his headquarters which was located ashore om Dublom Island,
Truk Atell,

29. Q. Where were you on Febwuary 17, 19447
A" :ﬂnmumm-




A. As I recall the staff officers were mainly on top of a small hill
behind the headquarters. The location of this hill commanded the widest
rangs of vision and it had been tentatively chosen for the command post, and
this command post was at that time under construction.

32. Q. Were there at that time telephones installed in the air raid

shelter in which you took shelter?

A. . No, there were nome, At that time construction was underway to have
installed in this air raid shelter temporarily until the command

telephones
post was completed.
3. 'G. What reports did you receive on the air raids during the daylight

1 received two reports on the air raids and a report that two American
battleships and two aircraft carriers had come within the range of vision
and I seem to recall receiving a report besides that of the battleships and
adroraft carriers coming into sight; that Kita Jima, ome of the islands of
the Truk Atoll, had been shelled. That is all.

rl\nl

35. Q. How did you estimate the possibility of Amerfcan forces landing om
Truk on that day?

. This was objected to by the judge advoocate on the ground that
it was and immaterial.
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|39,. Qs Did you converse about prisoners of war with anyone during the 1
daytime on that
A. ID’M not.

40. Q. By what methods were commmications maintained between the Forty-
Ii first Naval Guard Unit and Fourth Base Force at that time?

A. By telephone. -

el 41, Q. What types of telephones were there?
A. An ordinary telephone and a command telephone.

42. Q. Tor what purpose is a command telephone used?
" The command telephone is so plamnned for headquarters to issue orders
| simultansously to its subordinate units.

43:. Q. Do you know where the command telephone was installed at Fourth
Base Force Headquarters?

-




Q. Do you kmow who was assigned to the command telephone of the Fourth

47.
Base Force Headquarters during battle?
A.  According to regulations there would be three or four persons assigned,

48. Q. Do you know of a conference held at Fourth Base Force Headquarters
|mﬂ;hthhmthlnut.lnﬂ: of February and the nineteenth of February

19447
ll y I dﬂ.

({49« Q. For what purpose was this conference called?
A. It was a conference called to receive reports on the damage sustained
in the air raids in the course of that day and to prepare for future combat.

50. Q. Do you remember who were present at that conference?

4. A1l the commanding officers, officers of units subordinate to myself
and. the Commander in Chief, Fourth Fleet., Three staff officers of the Fourth
Fleet. I believe they were Inoue, the air staff officer, and engineer staff
officer. Three staff officers of the Base Force, myself, and Surgeon Captain
Iino. About twenty in all were present.

\ The commission then, at 3:15 p.m., took a recess wntil 3130 p.m., at
Iwhhh time it reconvened.

FPresent: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel|
"nﬂth-i.ntnwctm.

Arohie L, Haden, jundor, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
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since when were you taken
1943 and was diagnosed

Defcaber

You testified as to your illness,

. I felt indisposed from the middle of
suffering from ulcers from the eighth of Jamuary 1944.

s6. Q.
A

5k

Did you about that time hear anything from Burgeon Captain Iwanami
ummurilmnfmf :
not tell me anything.
the same time was available to all maval officers individually.

Who were the surgeons who treated you?

I was treated mainly by Surgeon Captain Iwanami and Surgeon Iino

assisted him,

Q.

M.
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74. Q. Who was your Senicr Staff Officer at the Fourth Base Force?
A. At that time, Commander Higuohi, :

75. Q. And didn't Commander Higuchi report to you that on the day followiig
the arrival of these priscners of war that he had seen them being questiomed
at the Forty-first Naval Guard Unit?

A. I received the report from Minematsu in the afternoon of the day
following the arrival of the prisoners of war, I do not remember a report

of w'l-

76. Q. Do you dexny that Higuchi reported to you that he had seen these
priscnere being interrogated at the Guard Unit?

A testified the other day on this witnees stand that he made this
report at dinmer., I do not recall such a report at dinner time,

T7. Q. Do you recall the report at any time?
A. I do not recall. !

T8, Q. In your statement of March 15, 1948 you state that “"about November
E;bmhimumwm of war arrived from the SCULFIN." Is
A. I am convinoced that that is true because I received a report teo that
effect from Captain Minematsu.

7. Q. Wasn't it about the twenty-third or twemty-fourth of November 1943
m'mmmmmhmmthmwmdmm
A. No, ae I recall it was on the day following.

80. Q. Do you recall testifying in the Kobayashi case?
l- !-'Ih. :

8. Q. hmnﬂlhmmmm,'ﬂmﬂ.r:mm

recelive mm m -m
mﬂmeéﬂ:uhﬂ m-u-t-;,'u:r
repember, it was around the 23rd or 24th of

veranda at my private home, in company with one of my staff officers."?
A. The answer is correct in all other respects except for this. .

Q. lm'tmtuﬁﬂ:;um!hnrm-ﬂu-lﬂm
in my statement I belleve to be the truth. That
might have been a misstatement.

tten in what statement?
date but in ome of the eight statements that you

testinony of Minematsu, in the form of his
Higuchi was present at the imterrogation of

to by the sooused on the ground that it
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The judge advocate withdrew the question.

86. Q. Didn't you delegate Higuchi to be present at the questioning of
‘t‘lmn muf-rt

did not.

87. Q. You know that these prisoners of war were questioned at that Guard
Unit, don't you?

A. I learned definitely of this fact around the middle of December, When
I wrote my statement I made this declaration to the imterrogating officers
that it was officers of the Bixth Fleet who had made the investigation.

was
88. Q. As a matter of fact didn't the Fourth Base Force inform the Forty-
first Haval Guard Unit that they were not to gquestion the pris

since other personnel were being sent for that 1

4. No, that is not correct., I persomally eve that it 1s not
As this order issued by Combined Fleet to Bixth Fleet that they were
conduot the interrogation would have had as information addressees the Forty-
firet Naval Guard Unit as well as Fourth Base Force, and Fourth Fleet, The
Forty-first Naval Guard Unit would not have needed to be informed by Fouwrth
Base Force of the interrogation,

8. Q. Mﬂlfﬂlﬂhhﬂlﬂ!'ﬂlﬂ“hﬂiﬂfﬂdﬂﬂtﬂfﬂm

from S8ixth Fleet were going to inmterrogate the prisoners of war?
4. Yes, that 18 correct. My headquarters, as well as the other units,

90. Q. Didn't you have orders from the Fourth Fleet at that time that
r-hm of war were not to be interrogated?

. Yes, but this order was issusd by the Combined Fleet which was a higher
command than Fourth Fleet and Fourth Fleet had also received thies same order.

91. Q. From whom did the request come to interrogate these oners?
A. I am convinced that this request crigimated from the Fleet.

The commission then, at 4325 p.m., adjouwrned until 9 a.m., tn--ﬂl,
Wedneaday, August 25, 1948,
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- United States Pacific Fleet,
: Commander Naval Forces, Marianas,
Guam, Mariamss Islands
Wednesday, August 25, 1948.

The commission met at 9110 a.m,
‘I Presents
Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. 8. Navy,

Iieutenant Colonel Eenneth B. Balliet, Cavalry, United States Army,
Lieutenant Colonel Newton L. Chamberlain, Signal Corps, United States

Army
'nm Commander Bradner W, Lee, junior, U. 5. Naval Reserve,
Iisutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U. 8. NHavy,
Captain Albert L. Jenson, U. 8. Narine Corps, members, and

Lieutenant James P, Kenny, U. B. Navy, juige advocate.
‘ Faul ¥, Coste, junior, yeoman first » Us 8. Navy, reporter.
: The acoused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the nineteanth day of the trial was resd
and approved,

No witnesses not otherwise coonected with the trial were present.
| The accused, Waksbayashi, Seisaku, resumed the stand as a witness in

his oom behalf and was warned that the oath previously taken by him was still
binding, and continued his testimony.

Crose-examined by the judge advooates _
92. Q. Wasn't it the usual procedure at the Fourth Base Force when a
higher officer desired to interrogate priscners, that such higher command
would firet inform you that he desired to do so?

This question was objected to by the acoused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
A. Yes., However, even if they were higher official officers, if they came
Combined

for personal ,-:-mw-—n-:mm,

Fleet, or it was wy palicy not to give permission to these
officers, But Af staff officers of Gombined Fleet or Fourth Fleet came to
question from their ve Commanders in Chief, I would not have abided

| by wy poliey just

|
193, Q. Then you would have permitted such a higher command to come imte
n;rluﬂuiﬂmmtﬂt

| :
| This question was chjected to by the acoused on the ground that it was
mnm

The judge advocate replied,
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‘ The commission announced that the objection was sustained.
9%. Q. Before ooming to duty at the Fourth Base Force on Truk, where were
you attached?

|1. General Staff,

95, Q. That was your duty in November of 19407
A. I was attached to the Naval General Btaff but on the sick list.

"96. Q. How long did you comtinue to be attached to the Naval General
Staff?

A, 45 I recall, about two and one half months, and after those two and ong
half months I assumed concurrent post with the NHaval Ministry, and I worked
under the Vice Minister of the Navy under his command.

|9'?. Q. Up until what time did you work under the Vice Minister of the Navy?
4. From February 6, 1941 until December 19, 1941.

98, Q. And then you became chief of the Maritime Affairs Board from
wm,lmwtﬂthlth-mtmththlfmﬁhurm;bﬁlt
4. Yes, that is exactly so.

99. Q. And in those wvarious posts during that peried, didn't you become
aware of the repeated protests of the American Government of the Japanese
treatnent of oners of war?

mmmnhjwﬂhbfthumdmmmthtﬂm
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
I 444 net lknow,

100. Q. In April 1943, didn't you learn the American Government had pro-
wmmwammmnmwm:wrmt

r-

A I did not know,

101, Q. Is it trus that the only place priscners of war were confined on

I‘l‘ﬁ'lllltth-hﬂ Undit?

4. of war were confined at the Forty-first Naval Guard Unit
,Ihﬂm. They were not confined at any other place as far

th-

102, Q. Isn't it trus that you inspected the Ouard Unit at least five or

six times a month?

A. Yes that is correct, but it does not mean that I the Hawval

Guard Unit Headquarters on every occasion that I went to Naval Guard

103. Q. Youm that Naval Guard Unit during the momth of November

A. f-mm:mﬁﬂmnmm.

at the Guard Unit; weren't you?

104. Q. ﬂhmminmmmmﬂ-m
I-I-I-M”Hm“ﬂlﬁmdm-

r
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es prisoners there?
A. Before the arrival of the submarine prisoners of war, because I had not
received any reports of arrival of the prisoners of war, I did not go to see
them and after the arrival of the submarine prisconers of war, because I had
wvarious other important matters to attend to and because I had received reporte
on prisoners of war, I did not go to visit them.

108. Q. Did you delegate any of your staff officers to make visits to the
ces of confinement of these priscners?

. 1 did not send any staff officers specifically with that object in view,

but I received reports from my staff officers concerning this matter.

109, Q. What staff officers did you receive reports from?
A. I received a report from staff officer Kondo, the Engineering Staff
Officer, and the other oocasion was when Burgeon Captain Iino reported to me,

110. Q. Did Eondo visit the place of confinement of those prisoners?
A. Eondo went to the Naval Guard Unit on other matters pertaining to
engineering and he visited the - he made a report on conditions of confinement
of the prisoners of war.

A. I did not, but as this system 1s set forth in the Navy tions
concerning treatment regarding prisoners of war, and as it be followed
by all persomnel, I did not see any need of issuing or formulating such a

113, Q. Wasn't there a regulation that all prisoners of war were to be

nﬁ--gluuthuuﬂuthpﬂlmdm.ﬂnlm
that they be » home to the Japansse homeland, That was understood in the

any to make certain that
the Unit would be returnsd to




priscners of war; 1s that right? | 9L

119. Q. In the middle of Jamary 1944, you were being treated by Captain
Iwanami of the Fourth Hospital; is that right?
4. Yes, I was receiving treatment from him,

120. Q. And Captain Iino of the Fourth Base Foroce was present on all those
llml:l.;u, is that right?
- "'- s

hn'tittm,u?nﬂlinnmtntﬂid, that he came to you one
morning about that time and you that he had received a call from
Captain the

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,
There was no report.

Q. Captain Iino was one of your trusted subordinates, wasn't he?
Yes, but I must stand on it that what is not a fact 48 not a fact.

123. Q. hmﬁn%“wmnmwmmd
the stand here in this court and testify to that if it wasn't the truth?

This question was objected to by the acoused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

‘ The judge advocate replied.

!‘E!"

The commission announced that the cbjection was sustained.

| 324, Q. On Pebruary 17, admiral, during the of the American air maid
rmﬂﬂlﬂ“hhﬂ#‘m j 1s that right?

| 125, Q. _ﬁlﬂndﬂllﬂ,mﬂ“ﬂmm

E’:&iﬂ ol oom e hes 15 & attiours, 1t 15 emotly
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This question was objected to by the mccused on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The juige advooate replied. g¢.

The commission announced that the objection was not sustained.

A. I so realised.

135, Q. Is it true, admiral, that during your tour of duty at Fourth Base
Force you never issued any orders with regard to handling and treatment of
prisoners of war,

A. Yes.

The commission then, at 10:10 a.m., took a recess until 10:35 a.m., at
which time it reconvened.

Fresent: All the members, the Judge advocate, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Havy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The accused, Wakabayashi, Seisalu, resumed the stand as a witness in
his omn behalf and was warned that the ocath previously takem was still

binding, and comtinued his testimony.
Reexamined by the accused:

136. Q. In your statement of March 15, 1948, which was introduced as

Bxhibit 12, did you write the date of the arrival of the survivers of the
American submarine SCULFIN on Truk as 20 November or about 20 November?

A. I wrote about the twentieth of November.

137. Q. In that same statement do you recall what date you wrote as the day
on which Captain Minematsu made his report?
A, I wrote on the next day. :

138, Q. You testified that you were attached to the Naval Generdl
Staff on 20 November 1 an order had been issued November 1, 1940 assign=
!.mhthlhﬂottﬁ.l’mthﬂut and
at hhﬁqwmnutbl‘m
twentieth of November 1940, Were there any reasons for

3
3
:




141, . mnnm-rmammmputﬂulnﬂuumnuﬂ
A. I recall in the early part of HNovember.

12, Q. Could the Fourth Base Force, by itself, manage the arrival, the
confinement and dispatohing to the Japanese homeland of prisoners of war on
Truk?

A. The Fourth Base Force alone could not handle all these matters. The
Fourth Base Force Headquarters, Fourth Fleet s and Combined
Fleet Headgquarters were all connected in the handling of these matters. As
Fourth Base Force could not the movements of ships and
aircraft, the Base Force, by itself, could not handle all these matters.

143. Q. Then if Combined Fleet, Fourth Fleet, and Fourth Base Force Head-
quarters were all connected with the handling of prisoners of war on Truk,
who would have issued instructions concerning their treatment?

A. That duty paturally would fall on the Commander in Chief Combined Fleet.

ik Q. You testified that during your tour of duty as Commandant of the
Fourth Base Force you did not issue any orders concerning treatment of
prisoners of war, If there were any reasons for you not doing so, please
state what they were,

A. Regulations governing the treatment of priscners of war were included
in the Naval Regulations and these latter regulations were issued to all
pavy units and all navy officers, especially those who were graduates of the
Naval Academy were strioctly instructed to carry out their daily duties
according to these regulations. The Wartime Intermational ILaw Manual was
issued by the Havy Ministry to all pavy units and all naval personnel above
th-r:::nfurﬂu-rihuduirﬂnmw,-ndthqnnlurm:l.nrnr-dm
this subject.

145. Q. Isn't it true that Commander in Chief Combined Fleet, while he was
mm,nlh_ﬂ#mmfm-lmhﬂmm-m-rtnm
regarding the Forty-first Naval Guard Unit had to be

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was leading.

The accoused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

submarine prisoners
sent sway from the Guard Unit to Japan. Ilth:tommt
A. Ten,

147. Q. Who did you mean had designated the Forty-first Nawval Guard Undt ag
& place of confinement for of war?

g

gk |

FE,




149. Q.t'lhﬂillihﬂnhhﬂlmhdﬂthﬂfmhmh-ﬁ-
quarters
A. 48 I recall it was an island situated to the morth in relation to my

headquarters, within Truk Atell.

15. Q. Iutﬁ-lwtrﬂrlthlﬂuﬂﬂnitluutdmtuinhﬂﬂ

Kita Jima?
A. No, the headquarters of the Forty-first Haval Guard Unit was looated
Eﬁmﬂn There wag a fort attached to the Naval Guard Unit located on

151. Q. Although you testified on cross-examimation that you never issued

any orders with regard to the treatment and handling of prisoners of war,
isn't it true that you did issue orders to Captain Minemateu?

This queetion was objected to by the advocate the ground that

The acoused made no reply.
The commission announced that the objection wae sustained.

Recross-examined by the judge advocate:
1. Q. Admiral, you testified that you made a visit to the Guard Unit in
rrl.r :w.ﬁr 1943; d4id you not?

o8, -

153. Q. About what date was that?
4. About the seventh or eighth. -

154. Q. And you have also testified that you made at least five or six
visits each month to the Guard Unit, have you not?

five or six times to the headquarters. Forts and other installations of the

A. Ih-nIlluInnt.ﬂﬂwuhﬁmnnmﬁhiﬂdnﬁmMI-uI

Guard Unit were scattered over the atoll and when I said the Naval Guard Uni
these were included in that term.

155, Q. h&tmm-iﬁﬂ:dlwﬂ“m the month of
November you make inspection trips to some part of Guard Unit?
4. Yen, that 18 true. :

156, Q. How far was the Guard Unit Headquarters from your headquarters?
A. 45 I recall, sbout a mile and a half away. :

157. Q. And during these visits later in the month of November to inspect
installations of the Forty-first Guard Unit you didn't go near the place of
confinement of the submarine prisoners of war; did you?

¥’
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Feither the accused nor the judge advocate desired further to examine
this witness.

The coomission did not desire to examine this witness,
The witnese said that he had nothing further to state.

— The witness resumed his status as the acoused.

{
!l The accused informed the commission that Higuchi, Nobuo, a defense

witnese, was a patient in the hospital and presently unavailable. It
was also pointed out that 4 itjons requested from defense witnesses in [DA_
Japan had not yet arrived. adjournment was requested to swait the arrival

of the depositions and the possible discharge of the witness in that period. i
The judge advocate stated that he had no cbjection to this adjouroment

The commission announced that adjournment was granted, with the under-
|| standing that the time be used by counsel in preparation of final argumenta.

The commission then, at 11:05 a.m., adjourned sine die.




United States Facific Fleet,
Commander Naval Forces, NMarianas|

The commission met at 9:10 a.m,
Present:

Hear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8. Navy,

Iieutenant Colonel Kenneth E. !ﬂ.‘l_t-t, 'Ihﬂ.'l.!:r United Btates Army,

“ Iieutenant Colonel Newton L. Chamberlain, Signal Corps, United Btates
Arny,

Iieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U. 8. Naval Reserve,
Iieutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U. 8. Navy,

Captain Albert L, Jenson, U. 8. Marine Corpe, members, and
Iieutenant James F. Henny, U. 5. Navy, Judge advooate.

Klvin G, Gluba, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.

" : The maccused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the twentieth day of the trial was read
and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present. |

witness for the defense and was warned that the oath previously taken by him
was still binding.

Bxamined by the accused:

1. H.Duymrmnmmmth-nmhwufthhtrﬁ“:w
the submarine prisoners of war who arrived in November 1943 om T
|1. I do.

lz. Q. What was the name of the destroyer which brought these submarine
prisoners of war to Truk?
Ad. I believe it was the destroyer TAMAGUMO,

l Higuchi, Nobuo, a witness for the prosecution, was recalled as a

Ph—

that these priscmers of war were inmterro-
m-ummmu-m




7. Q. Was the confinement ashore of the prisoners of war from the
YANMUMO, attached to the Combined Fleet, and the interrogation
of these mﬂmhmﬂmuﬂhm

independent decision of the Fourth Base Foroce?

it was double and leading.
! The accused reframed the question,
8, Q. Was the confinement ashore of the priscners of war from the

initiative of the Fourth Bass Foroe alons?
lll. It could not be dons.

9. Q. Was the interrogation of the prisoners of
the 8ixth Fleet, who bad no command relationship with the Fouwrth Base For

||1t-lmndiht1tn11dfumm¢ﬁ-ﬂt-n
The accused reframed the guestion,

the prisoners of war be interrogated persons of the Bixth Fleet
"nn—nﬂﬂhﬁmupuﬁth-r Base Foroe?

A. That in the same way could not be done.

1l. Q. Do you recall testifying in the Eobayashi ecase concerming the
reason why the Fourth Base Foroe did not issuwe any regulations concerning
treataent of prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground tha

TAMACTUMD, attached to the Combined Fleet, decided according to the

10, Q. Was the Fourth Base Foroe on ite own indtiative able to decide tha
who had

L

carried out sccording to the independent indtiative of the Fourth Base Foroce
This question was objected to by the judge advoecate on the ground that

thﬂ




4. No,

A. I belleve so.

A. Yen,.

Ko,

q
these submarine

A. I believe it was about 100 meters,
15. Q. On that date, on 17 Feburary Iuthmltalaphminth-mmdl
"mlt.-rﬁmnhm-;ummmt'

| 6. Q. On the day of the air raid - that is 17 February - who were in the
telephone room during the daylight hours when the air raid was in progress?
A. I believe there were three or four telephone operators.

17. Q. What does the word "oi"™ mean in the Japanese Navy? If you lmow,
please state the meaning.

Il. Not only in the Japansss Havy, but in general it means - it is used to
eall a person. In English it corresponds to the word "hey" or "hello.®
Cross-examined by the judge advocate:

“13- Q. Isn't it true that prior to the arrival of the destroyer TAMAGUMO
the Fourth Base Force received a dispateh requeeting that the prisoners be
oconfined in the Guard Unit?

This question was objeoted +0 by the accused on the ground that it -ml
beyond the scope of the direct examination,

|| The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

" A, I recall thus,

19. Q. And the Fourth Base Force passed that dispatch on to the Forty-
| first Naval Guard Unit, 1ts subordinate unit, did it not?

20, Q. At the time these submarine prisoners of war were interrogated by
!i personnel from the S8ixth Fleet they were confined at the Forty-first Naval
Guard Undt; were they not?

21, Q. And you were present at some of those interrogations - by these
officers from the Bixth Fleet; were you not?

This question was objected to by the acoused on the ground that it
went beyond the scope of the direet eammination.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

Isn't it true that on at least two ococasions
other umit?

you were present when
of war were questioned at the Guard Unit by

o




23. Q. Weren't you present at any time when they were quﬂtinnld‘.l'
4. I saw what was going on from a distance,

24 Q. What was the distance?
4. About ten meters.

25. Q. B0 that you were standing right nearby when these prisoners of war
were being interrogated by these officers from the 8ixth Fleet, isn't that
true?

A. No.

26, Q. Who was the highest ranking officer that was present whem you were
watching this interrogation?

A, I do not recall.

27« Q. Do you recall being asked this gquestion in the EKcbayashi case:

"Question: During your thstimony you spoke about certain submarine prisoners 4.

of war, Will you relate what you know about these American submarine
prisoners of war?™ and replying in part "....I do not recall clearly who the
person was that was interrogating, but I believe it was a staff officer of
the 8ixth Fleet with the rank of lieutenant commander or commander®?

A. I recall thus, The gquestion which the judge advocate just put to me
was who the highest officer of the S8ixth Fleet was that was present.

28, Q. The person then doing the interrogation was either a lieutenant
commander or commander, is that right?
4. I recall thus,

29. Q. VWhat was your rank at that time?
A. Commander,

30. Q. And at that time you were the senior staff officer of the Fourth

Base Force; were you not?
A. Yen.

31. Q. UNow, do I understand your testimony to be that because the Fourth

Fleet did not issue any basic instructions concerning prisoners of war the
Fourth Base Force did not give any detalled instructions concerming them?

A. Yesn.

32, Q. BHNow, you have testified that during the air raid on February 17th
there were three or four telephone operators on duty in the phone room, What
was the procedure when messages were received by them? What would the tele=-
phone operators do with such messages?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
vague, irrelevant, and immaterial.

The judge advooate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

A, Ordinarily he will write it on the paper and bring it around to the
n—mm_hmm.
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I requested from some subordinate unit of the Fourth Base Force, the procedure
would be for the telephone operator to take that request to the commandant;
is that true?

A. Yoo, that 1s one way, and another way is if the subordinate unit calls
|| the Headquarters and wants to talk to a certain person, he may ask that
person to oome to a telephone and have the matters cleared. .

| 34. Q. During the course of this air raid was the Commandant completely
informed of what was going on?

4. In general, I believe the battle condition was reported to the Comman=
ld.lnt.lt times.

l The accused moved to strike out thie answer on the ground that it was
an opinion of the witness and hearsay.

| The commission announced that the motion to strike was not sustained.

35. Q. But you did report often to him; isn't that true?
i.l. I do not recall going often, but I believe I reported to him at least
|| several times.

36. Q. And during the course of that air raid didn't the Commandant issue

37. Q. Ien't it true that in the Japanese Navy the word ¥"oi® had a
particular meaning when used by a superior officer to a subordinate?
llL It does not have any particular meaning. As I stated before it is a
word used when calling a person.

38. Q. Isn't 1t true that when that word is used by a senior to a junior
|| 1t means "get to it" orfearry it out"?
4. Absolutely not.

Reexamined by the accused:

" 39. Q. How did the Base Foroe pass on this dispatch about submarine
oners of war to the Guard Unit?
I do not recall clearly, but I believe the Guard Unit was an aoction
|ﬂdrtlmanthld:l.lpltd.

40, Q. And is that what you meant when you testified that the Base Force
sed the dispateh on to them?

f' Yes. I myself did not do 1t, so I do not know but I believe somecne

else 4id 1it,

4. Q. Now, from that distance = 10 meters - could you hear the questions
bﬁuwt'hmm&um“-ﬂﬁ-mﬂmhth

No, absolutely not.

42. Q. How long did you stay as a spectator at this interrogation?
A. About two or three minutes.
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33. Q. If during the course of the air raid instruetions or directions wers
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'5 43. Q. Now, during this air raid on the seventeenth, were you ever shown
. the Guard Unit by any telephone operator or anyone else at
by which this Guard Unit requested approwval to execute

of prisoners of war at the Forty-firet Neval Guard Unit?
A. No, absolutely not.

|| Recross-examined by the judge advocates

45. Q. A record of telephone calls was kept at the Fourth Base Force, was
it not?
A. I do not recall if all of them were recorded or not. 1

“ 46. Q. Isn't it true that at the conclusion of the war and before the
American forces came in there, all records of telephone calls at the Fourth
Base Force were destroyed?

" !'hﬁl question was objected to by the mccused on the ground that it was| J&
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied.
" The commission announced that the objection was not sustained.
A. I do not bave such a recollection.

47. Q. Were the recorde of these telephone calls preserved?
“ A. I do not think they were preserved.

Neither the acoused nor the judge advoocate desired further to cmmine
this witness.

I The commispion did not deeire to examine this witness.
The witness sald that he had nmothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 10115 a.m., tock a recess until 10135 a.m.,
at which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advocate, the soccused, his
counsel, and the interpreters,

Paul F. Coste, junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.

The judge advooate was recalled as a witness for the defense and was
warned that the oath previously taken by him was still binding.

Bxanined by the accused:

1. Q. If you are the legal custodian of the deposition of Minematsu,
m,rrmmmm,.nmmmm,
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The witness uced the deposition of Minematsu, Yasuo, and it was
submitted to the judge advocate and to the commission and by the accused
offered in evidence, There being no objeotion, it was so received, and is
appended marked "Exhibit 34.%

2. Q. Is the deponent, Minematsu, Yasuo, available as a witness?
A, He is presently living in Japan.

3. Q. Will you read Exhibit 347

(The witness read Exhibit 34.)
be Q. If you are the legal custodian of the deposition of Atsushi Iscbe,
former captain, Imperial Japanese Navy, a witness for the defense, produce
it.

The witness produced the deposition of Atsushi Iscbe, and it was
submitted to the judge advocate and to the commission and by the accused
offered in evidence. There being no objection, it was so received, and is
appended marked "Exhibit 35.%

Je Q. Is the deponent Atesushi Isobe, available as a witness?
4. He 1 presently living in Japan.

€. Q. Will you read Exhibit 357
(The witneee read Exhibit 35.)

y Q. If you are the legal custodian of the deposition of Tomosaburo
Miura, former captain, Imperial Japanese Navy, a witness for the defense,

produce it,

The witness produced the deposition of Tomosaburo Miura, and it was
submitted to the judge advocate and to the commission and by the accused
offered in evidence, There being no objection, it was so received, and is
appended marked "Exhibit 36.%

B, Q. Is the deponent Tomosaburc Miura, available as a witnesa?
A. He is presently living in Japan, -

9. Q. Will you please read Exhibit 367
(The witness read Exhibit 36.)
The accused did not desire further to examine thie witness.

Neither the judge advocate nor the commission desired to examine this
witness.

The witness resumed his seat as judge advocate.
The defense rested.
The rebuttal began.
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James P, EKenny, the judge advocate, a witness for the defense, was
recalled as a witness for the prosecution and was warned that the ocath
previously taken by him was still hinding.

EBmnined by the judge advocates

1. Q. If you are the legal custodian of the deposition of one Minematsu,
Yasuo, former captain, Imperial Japanese Navy, a witness for the prosecution,
dated 28 August 1948, produce it.

The witness produced the deposition of Minematsu, Yasuo, and it was
submitted to the acoused and to the commission and by the judge advoecate
offered in evidence. There being no cbjection, it was so received, and is
appended marked "Exhibit 37.%

24 Q. Will you please read Exhibit 377

(The witness read Exhibit 37.)

The judge advocate did not desire further to examine this witness.

Neither the acoused nor the commission desired to examine this witness.

The witness resumed his seat as judge advocats.

The rebuttal ended.

The mccused did not desire to offer any evidence in surrebuttal.

The accused made a motion for a directed acquittal on the ground that
the prosecution had not shown any law or customs of war which imposed a
1iability and responsibility upon the accused as Commandant of the Fourth
Base Force, Truk, toward the prisoners of war as alleged and because the
defense had proved beyond a reasomable doubt and by a preponderance of the
evidence that the accused, Wakabayashi, Seisaku did not as Commandant Fourth

priscners of war ed partioularly as was alleged in specifiocations
E{l}: a{‘)r 2{5} l-ﬂ 1(a

The judge advocate replied.
The commission announsed that the motion was denied.

The commission then at 11:15 a.m,, took a recess until 2 p.m., at which|
time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
.ﬂhwr

Avchie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
mmm-mmmnmm,wm




An interpreter read an English translation of the written statement
of the accused, appended marked "ZZ."

The judge advoocate read a written opening argument, appended marked
LTV

An interpreter read a Japanese translation of the judge advocate's
opening argument.

The commission then, at 3:05 p.m., toock a recess until 3:20 p.m., at
which time it reconvened.

Present: A1l the members, the judge advooate, the accused, his counse)
and the Interpreters.

Klvin G, Gluba, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present,

Mr. Takano, Junjiro, a counsel for the accused, began reading his
argument in Japanese, appended marked "BEB."

The commission then, at 4125 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Friday, September 3, 194B.




which time it reconvened.

and the imterpreters.
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TWENTY-SECOND DAY
United States Pacific Fleet,

The commission met at 9:10 a.m,

Present:

Rear Admirel Arthur G, Rebinsen, U, S. Navy
Ideutenant Colonel Kemneth E. Balliet, Cavairy, United States Army,

Iieutenant Commander Bradner W. Lee, junier, U. 8. l:nlﬂum-,
Ideutenant Cosmander Wallsce J. Ottemeyer, U. S.
Captain Albert L, Jemson, U. 5. Marine Uu'pi, nn‘hm and
Em li:-;ﬂ:i Kenny, U. B. Htﬂ' - l:ront-.

. or, yeoman firs ﬂil.l . .
'!humd,l’ﬂ.uam’ﬂ -ﬂthmw' .“'"m

The record of preceedings of the twenty-first day of the trial was read
and approved.

No witnessee not otherwise commected with the trial were present.

Mr, Takano, .Tunjir-, a counsel for the accused, nmlnl-l the reading
of his written irgulmt Japanese, appended marked "BEB.®

An interpreter began r the translation of Mr. Takane's argument
in English, appended marked "CCC.

The commission then, at 10:15 a.m., tock a recess until 10:30 a.m., at
which time it reconvened.

Present: A1l the members, the judge advocate, the accused, his M
and the interpreters.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 8. Havy, reperter.

No witnessee not otherwise connected with the trial were present.

An interpreter concluded the reading of the translation cf Mr. Takano's
u-;t-nt in English, appended marked “COC.®

The commission then, at 11:30 a.m., teck a recess until 2 p.m., at

Present: All the members, the judge advoocate, the accused, his coumsel],

Paul F, Coste, junier, yeoman first class, U. 8. Navy, reperter.
No witnesses mot otherwise connected with the trial were presenmt.
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Commander Martin E. a counsel for the acoused, read his writ-
ten argument, appended marked .

The acoused waived the reading of Commander Carlsem's argument in
Japanese in epen court.

The judge advecate requested an adjourmment until temerrew morning te
NI A0 complete preparation of his clesing argument,

]- The commission anmounced that the request was granted.

The commission then, at 3110 pIm., adjourned until 9 a.m., tomerrew, PL
Saturday, Septesber 4, 1948.
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United States Pacific Fleet,
Commander Naval Ferces,
Guan, Narianas Islands,
Saturday, September 4, 1948.

The cemmissien met at 9120 a.m.

Present:

Rear Admirel Arthur G. Rebineen, U. 8. Navy
wmmmmn,mimummmm.
Iieutenant Celenel Newten L, Chamberlain, Sigmal Cerps, United States
Iieuteanant Commander Bradner W. Lee, jﬂ.ﬂ‘ U. 8. Naval Reserve,
Ideutenant Commander Wallace J, Ottemayer, U. 8. Navy,
Captain Albert L. Jensen, U. 8. Marine Cerps, members, and
ullt‘-llﬁ-ll-l-q U. B, m"i-*. advecate,

»

Archie L, Haden, junier, yeeman first
The acoused, his ceunsel, and the

The recerd of preceedings eof the twenty-secend day of the trial was

Imuw.

Ne witnesses net etherwise cemneoted with the trial were presenmt.
The judge sdvecate read his written elesing argument, appended marked

An interpreter read a Japanese tranalation of the judge advecate's

closing argument,

The cemmission was cleared.

The judge advecate was recalled and directed te recerd the fellewing
1

The first specification ef the oharge preved.
The second specification ef the charge preved,

And that the accused, Walkabayashi, Seisaku, is ef the charge guilty,
mm-—-liumhﬁm LS ;
!hnn—l.u:l.-th-.nn,ﬂﬁi.!.,ﬂj-ﬂﬂ-ﬂl’hl..m:

Septesber 7, 1948.
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THENTY-FOURTH DAY
United States Pacific Fleet,

Guam, as Islands,
Tueaday, September 7, 1948,

The commission met at 9 a.m.
Present:
Rear Admiral Arthur G, Robinson, U, S. Navy,

Lieutenant Colonel Kenneth E, Balliet, Cavalry, United States Army,
Lieutenant Colonel Newton L. Chamberlain, Signal Corps, United States

y

Lisutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U, S. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Wallace J. Ottomeyer, U, 3, Navy,

Captein Albert L. Jenson, U, S. Marine Corps, members, and
Lieutenant James P. Kenny, U. 8. Navy, judge advocate.

Archle L. Haden, junior, yeoman first class, U. S, Navy, reporter.
The accused, hls counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the twenty-third day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Sanagl, Sadamu, counsel for the accused, a witness for the defense, was
recalled as a witness as to matters in mitigation, and was warned that the
cath previously taken by him was still binding.

Examined by the accused:

l. Q. Flease state your name,
A. Sanagi, Sadamu.

2. Q. Do you have in your possession certifications of character for the
accused, Wakabayashi, whose defense counsel you are?

A. I have in my possession petitions in mitigation, character testimonlals,
and certification for medals and decorations received by the accused, There
are seventeen petitions.

13. Q. In what language are the character testimonials and other documents

|you have in your possession?
Most of the petitions and testimonials are in the Japanese language but

|I have English translations of the documents written in Japanese,

|4. Q. Are these documents pertaining to the accused's character in proper
|form for introduction as matter in mitigation?
‘.I !’.-, I m nf

Commander liaval Forces, Marianas,
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The documents produced by the witness were submitted to the judge ad-
vocate and to the commission, and by the accused offered in evidence. There
being no objeotion, they were so received, appended marked "Exhibit 38,"
"Exhibit 39," "Exhibit 39a," "Exhibit 40," "Exhibit 41," "Exhibit 4la,"”
"Exhibit 42,7 "Exhibit 42a," "Bxhibit 43," "Exhibit 43a," "Exhibit 44,"
"Exhibit 44a," "Exhibit 45," "Exhibit 45a," "Exhibit 46," "Exhibit 46a,"
|'hhihit 47," "Exhibit 47a," "Exhibit 48," "Exhibit 48a," "Exhibit 49,"
"Exhibit 49a," "Bxhibit 50," "Exhibdt 50a," "Exhibit 51," "Exhibit 5la,"
"Exhibit 52," "Exhibit 52a," "Exhibit 53," "Exhibit 53a," "Exhibit 54,
"Bxhibit 54a," "Exhibit 55," and "Exhibit 55a."

I The accused waived the reading of such of these Exhibits as were in
Japanese because he had read them and was familiar with their content.

(An interpreter read "Exhibit 38," "Exhibit 39a,” "Exhibit 40,"

"Exhibit 4la," "Exhibdt 42a," "Exhibdt 43a," "Exhibit 44a," "Exhibit 45a,"
|“Exh1b1t 46a," "Exhibit 47a," "Exhibit 48a," "Exhibit 49a," "Exhibit 50a,"
"Exhibit 51a," "Exhibit 52a," "Exhibit 53a," "Exhibit 54a," and "Bxhibit 55a.%)

The judge advocate stated that there was much material that was not
relevant to matters in mitigation contained in these exhildts and requested
llthnt- the copmission take note of this fact.

The commission stated that it had noted such portions and would give
these petitions their proper weight.

The judge advocate did not desire to cross-examine this witness.

|| The commission did not desire to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness resumed his seat as counsel for the accused.

The accused was, at his own request, recalled as a witnesa in his own

behalf as to matters in mitigation and warned that the oath previcusly taken
by him was still binding.

Exemined by the accused:

1. Q. Did you receive the "Order of the Rising Sun with single ray, Sixth
Class" for your merits in the 191,-15 war?
+» Yes, I did.

2. Q. Wil you please explain precisely for what service you received this
order?

two occasions in this war. One when we occcupled Teingtac and the other was

when we pursued the German cruiser Emden in the Indian Ocean.

3. Q. Did you receive the "Fourth Class Order of the Cordon of the Rising
" for your service in the 1915-20 war?

. Yes, I did, :

+« I received this order for my service in World War I. I i‘l'l action on DA




which time i1t reconvened.

and the interpreters.

jduly sworn.

The judge advoocate did not desire to cross-examine this witnees,

The commission did not desire to examine this witness.

The witness resumed his status l.l accused.

The commission then, at 10:10 a.m., took a recess until 10:25 a.m., at

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,

Faul F, m. Junior, yeoman first class, U, 8. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present,
A witness for the defense as to matters in mitigation entered and was

Beamined by the judge advooate:

Q. BState your name and former rank,
Hara, Chuichi, former vice admiral.

If you recognise the socused, state as whom.
Wakabayashi,

Banined by the acoused:
Q. During what period of time did you serve with the Imperial Japanese
I entered the Japanese Navy in 1908,

Q. Bince when were you mequainted with the accused, Wakabayashd?
From that same year, namely 1908. ’ .

i rl
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the former Japanese Navy. Those who served with him, whether they were his
superiors or subordinates, state before me with one voice; namely, that

his attitude which is kindness in itself, without any tinge of 11l1-will,
always gives us a feeling of warmness. I .wish next to touch upon his
abllity and talents, Wakabayashi has a very well ordered and acute mind,

And therefore his mind is well adapted to administrative work, and this fact
is shown by his past career., In short he held the position of member of the
Naval Affairs Burean, ho was cne time a staff officer of Naval Distriet Head-
quarters of the General Affairs Bureau of Ammunitions Depot, and I bellieve he
held some civilian non-military position besides. Consequently, Wakabayashi
is very well informed on the regulations which existed in the navy and it
was the consensus of opinlon in the navy that his performance was well ordered
and atriet,

ides what you have stated just now? L

? Q. Do you wish to add anything else concerning the accused Wakabayashi

He was not in very good physical condition prior te the commencement of
the last war. ind we, his classmates were of the opinion that this state of
i1l health was the consequence of his having lost numerous of his subordina-
tes due to mistakes on the part of his subordinate officers. It was rumored
among us that this state of 111 health caused Wakabayashi to feel a moral
responsibility towards the deceased and bereaved families, His classmates
were considerably worried when he assumed his position on Truk as Wakaba-
yashl had not completely recovered his health at that time. So when I assumed
my position at Truk in February 1944, as I had heard about this state of
affairs, I advised him in private, When I saw him he was in extremely poor
health and I thought that he might not even make the Japanese homeland.
Although I encouraged verbally, I thought in my heart that this would be my
last meeting with him, so we parted.

The judge advocate did not desire further to cross-examine this witness.

The commission did not desire to examine this witness.

The witnesa made the followlng statement;

I have teatified as to the accused's character and health but the
character of the accused as I have stated and his health on Truk was newver
very good, and if the president and members of the commission would take
these matters into consideration I would be very appreciative,

The witness was duly warned and withdrew,

Mr, Sanagi, = counsel for the accused, read a written plea for leniency
in behalf of the accused,

An interpreter read an English translation, appended marked "FFF."
The judge advocate replied, a brief of which is aprended marked "GGG."
The commission was cleared,




The judge advecate was recalled and directed to record the sentence of
the commission as follows:

e Comomirsson), Lharsfise, asetbncc Ao, & adhinbospants,
Stiandis, &5 4o tonfivsds Fou o ftiiod oy ffof Bovs (18) ypearad

ARTHUR BINSON,
Rear Admiral, U. 8. resident,

KENNETH E., BALLIET,
Lieutenant Celo Cavalry, United States Army, Member,

oH >
Lieutenant Colenel, Signal Cerps, United States Army, Member.

BERADNER W.
Lisutenant Commander, U. 8. Iimml Ruu

l %‘Im"_ ] -2
| CE J. O

' Lieutenant Commander, U. S, Navy, Member.

ALEERT L. JE'BGH 8

Captain, U, 8, Marine Corps, Member .

7z,

JAMES P, KENNY,
Lieutenant, U. 8, Navy, Judge Advocate,




The commission was opened and all parties to the trial entered,

Ths commission announced ite sentence to the accused.

The commission, having no more cases before 1t, adjournsd to await the
aotion of the convening authority,

Lieutenant, U, 8, Navy, Judge Advecate,




